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W sobotę po dowód
Z uwagi na zbliżający się termin ustawowej wymiany dowo-

dów osobistych starego wzoru w sobotę, 15 grudnia, w godzi-
nach od 8.00 do 13.00 czynne będą stanowiska dowodowe na 
Sali Obsługi Interesantów.

Mieszkańcy składający wnioski o wymianę dowodów osobi-
stych obsługiwani będą w okienkach nr 6 i 7.

Zadbajmy o wodomierze zimą
Przed rokiem, na łamach lokalnej prasy, zwracaliśmy uwa-

gę Odbiorcom o konieczności zabezpieczenia wodomierzy 
przed skutkami niskich temperatur. Akcja odniosła skutek, w 
porównaniu z poprzednimi latami znacznie spadła ilość zamar-
zniętych wodomierzy i podejść pod wodomierze. Pomimo tego 
zdecydowaliśmy się ponownie zwrócić Państwa uwagę na to, w 
jakich warunkach zamontowane są wodomierze. Żeby uniknąć 
kłopotów wystarczy starannie ocieplić studzienkę wodomierzo-
wą, bądź wodomierz z podejściem wodociągowym w budynku 
wraz z otworami okiennymi w piwnicach. 

Tadeusz Pilarski 
Prezes Zarządu JZWiK

Z OKAZJI GÓRNICZEGO ŚWIĘTA 

Wszystkim Pracownikom Górnictwa i Ich Rodzinom 
składam wyrazy szacunku i uznania  dla codziennego górniczego 

trudu. 
Jednocześnie życzę spokojnej i bezpiecznej pracy, stałej opieki Waszej 
Patronki – Św. Barbary, satysfakcji i zadowolenia z wykonywanych 

zadań  oraz zawodowej i osobistej pomyślności 

Marian Janecki
   Prezydent Miasta

Na zbliżające się Święta Bożego Narodzenia 
składam życzenia zdrowia, wszelkiej pomyślności 

oraz  radosnych spotkań w gronie rodziny i  przyjaciół. 

Życzę również, aby Nowy Rok 2008 był czasem pokoju, aby obfi tował 
w sukcesy i pozwalał realizować plany i zamierzenia – zarówno te 

osobiste, jak i zawodowe.    

Marian Janecki 
Prezydent Miasta

Drodzy Mieszkańcy!

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia proszę przyjąć życzenia radości, 
spokoju i ciepła przy blasku wigilijnych świec, a w Nowym Roku 
zdrowia, pogody ducha i realizacji wszystkich marzeń i planów.

  Wiceprzewodnicząca Rady Miasta               Przewodniczący Rady Miasta
            ALINA CHOJECKA        TADEUSZ SŁAWIK

Z okazji tradycyjnej Barbórki składam wszystkim Górnikom 
i ich rodzinom najserdeczniejsze życzenia, satysfakcji z 

wykonywanego zawodu, opieki św. Barbary oraz zdrowia i 
pomyślności w życiu osobistym i rodzinnym.

  Wiceprzewodnicząca Rady Miasta              Przewodniczący Rady Miasta
         ALINA CHOJECKA                        TADEUSZ SŁAWIK

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia Sybirakom, sympatykom 
związku, mieszkańcom naszego miasta a przede wszystkim 

młodzieży życzymy Wesołych Świąt oraz Szczęśliwego Nowego Roku

Zarząd Koła Sybiraków
Ryszard Czernecki

Pod Pomnikiem w Bziu odbyły się obchody 89. rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepodległości

Po 123 latach niewoli 
W uroczystościach niepodległościowych udziały udział 

władze miasta na czele z prezydentem Marianem Janeckim, 
radni Rady Miasta, przedstawiciele  związków kombatanckich, 
służb mundurowych, związków zawodowych z jastrzębskich 
kopalń, delegacje szkół oraz harcerze. 

Taki dzień jak dziś, kiedy wspominamy wydarzenia historyczne 
związane z dziejami naszego państwa, a ta data jest szczególna po-
nieważ po 123 latach niewoli odzyskaliśmy niepodległość, to dobry 
czas, aby wspominać, a z drugiej strony te wydarzenia uświadamiają 
nam, że na przestrzeni wieków Polacy stale o tę niepodległość musieli 
walczyć. Niepodległość nie była w 1918 roku dana nam raz na zawsze, 
potem była II wojna światowa, potem okres Polski Ludowej i o tym 
musimy pamiętać i podejmować działania, zmierzające do jej utrzy-
mania - mówił do zebranych Marian Janecki, prezydent miasta.   

W trakcie uroczystości pod pomnikiem w Bziu tradycyjnie 
już harcerze dokonali honorowej zmiany warty, a młodzież z 
gimnazjum nr 11 przygotowała część artystyczną, po której 
zebrani złożyli kwiaty i zapalili znicze. Następnie uczestnicy 
obchodów udali się na mszę świętą w intencji ojczyzny, która 
odbyła się w kościele Najświętszej Marii Panny Matki Kościoła. 
Po  zakończonej modlitwie złożono kwiaty pod pomnikiem 
Solidarności. 

Po południu miała miejsce druga część obchodów. W Domu 
Zdrojowym z myślą o mieszkańcach przygotowano bezpłatny 
koncert, w  trakcie którego można było posłuchać m.in. utwo-
rów patriotycznych. Specjalnie dla jastrzębian wystąpili akto-
rzy z Krakowa oraz z Teatru Muzycznego „Hals” z Gdyni. 

Ewa

Sekretarz Miasta informuje, że w sobotę, tj. 22 grudnia br. 
Urząd Miasta Jastrzębie Zdrój będzie czynny w godz. 7.30-
15.30. Natomiast w poniedziałek, tj. 24 grudnia br. urząd będzie 
nieczynny.  

Sekretarz Miasta
Grzegorz Dulemba

Zmiana dni pracy urzędu
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Sprawy jastrzębskiej oświaty oraz podatki i opłaty lokalne były wiodącymi tematami 
obrad sesji Rady Miasta, która odbyła się w czwartek, 22 listopada

Edukacja i  pieniądze
Rada Miasta uhonorowała też od-

znaką „Zasłużony dla miasta Jastrzębia 
Zdroju” Annę Stawiarską, która przez 
wiele lat pełniła obowiązki skarbnika 
miasta, a w lipcu tego roku przeszła na 
emeryturę. - Serdecznie dziękuję wszystkim 
państwu radnym, szczególnie dziękuję wnio-
skodawcom. Chyba nie byłoby tej odznaki dla 
mnie, gdyby nie to, że na mojej drodze życia 
było tyle wspaniałych 
ludzi, tyle dobroci. 
Dziękuję wszystkim i 
uważam, że ta odzna-
ka, to też ich zasługa 
– mówiła Anna Sta-
wiarska. 

Po uroczystości 
wręczenia odznaki 
została zarządzona 
przerwa w obra-
dach. W tym czasie 
doszło do rozmów 
obecnych na sali 
mieszkańców mia-
sta, protestujących 
przeciwko podwyż-
ce opłat za dzierżawę 
gruntu pod garażami 
z prezydentem miasta. Ustalono, że ofi-
cjalne spotkanie w tej sprawie odbędzie 
się 27 listopada. 

W drugiej części sesji radni składali in-
terpelacje. Jako pierwszy wystąpił radny 
Bronisław Winkler, który zwrócił się o 
podjęcie działań, promujących selek-
tywną zbiórkę odpadów. – Im więcej od-
padów wykorzystamy, tym mniej będziemy 
składować – przekonywał radny, tłumacząc 
jednocześnie, że problem odpadów trzeba 
rozwiązywać już na poziomie gospodarstw 
domowych. Zdaniem  radnego Winklera, 
w proces selektywnej zbiórki odpadów 
trzeba włączyć wszystkich mieszkań-
ców, bo każdy jest ich wytwórcą.

Radny Janusz Tarasiewicz zauważył, 
że w wielu miejscach przy odśnieżaniu 
jezdni zasypywane są chodniki i przej-
ścia dla pieszych. Apelował również o 
wydłużenie czasu trwania zielonego 
światła  na przejściach dla pieszych. Inne 
interpelacje radnego Tarasiewicza doty-
czyły  pasaży handlowych w przejściach 
podziemnych, geodezyjnego podziału 
nieruchomości, należących do Skarbu 
Państwa oraz ilości wniosków do Rzecz-
nika Dyscypliny Finansów Publicznych. 
Janusz Tarasiewicz pytał też o możli-
wość obniżenia opłat dzierżawnych za 
wieczyste użytkowanie gruntów.

Sprawy opłat oraz przygotowań do 

akcji zima były również przedmiotem 
interpelacji Jerzego Lisa. Radny pytał też 
m.in. o wysokość dotacji dla poszczegól-
nych osiedli, wskazując, że małe osiedle 
Tuwima dostaje taką samą dotację, jak 
znacznie większe i dysponujące instytu-
cjami osiedle Gwarków.

Radna Alina Chojecka zwróciła uwagę 
na sprawę sprzedaży lokali mieszkal-

nych w niektórych budynkach przy 
ulicy Wyspiańskiego i poruszyła pro-
blem montażu windy dla osób niepeł-
nosprawnych w budynku przychodni 
rehabilitacyjnej na ulicy Turystycznej. 
Postulowała również wydłużenie czasu 
pracy sali obsługi w Urzędzie Miasta.

Z kolei Leopold Sobczyński prosił 
o wyjaśnienie mieszkańcom, jakie są 
obecnie możliwości wykupu mieszkań 
komunalnych. Radny prosił też o bu-
dowę szaletu na przystanku w Zdroju 
i poprawę stanu drogi dojazdowej do 
cmentarza komunalnego. 

Po złożeniu przez radnych interpe-
lacji, rozpoczęła się dyskusja na temat 
oświaty w Jastrzębiu Zdroju. Wzięli w 
niej udział dyrektorzy miejskich placó-
wek oświatowych oraz przedstawiciele 
wyższych uczelni, funkcjonujących na 
terenie naszego miasta. 

Wielkie brawa wszystkich, zebranych 
w sali sesyjnej otrzymała Monika Fudali, 
nauczycielka z Zespołu Szkół nr 4, która 
uzyskała tytuł najlepszego nauczyciela 
przedsiębiorczości w Polsce. - Dzięki 
niej uzyskaliśmy tytuł najlepszej ponad-
gimnzajalnej szkoły eknomicznej w Polsce 
– podkreślił  dyrektor ZS nr 4 Andrzej 
Topol, serdecznie dziękując i gratulując 
Monice Fudali.  

W swoim wystąpieniu, otwierającym 

dyskusję na temat jastrzębskiego szkol-
nictwa,  zastępca prezydenta miasta 
Franciszek Piksa przypomniał historię 
reform w oświacie oraz omówił związa-
ne z tymi reformami  zmiany sposobów 
jej finansowania.  - Od 1 stycznia 1999 r. 
wprowadzony został drugi etap reformy ad-
ministracyjnej kraju, mocą którego powstały 
samorządy na szczeblu powiatu i wojewódz-
twa. Konsekwencją tego faktu była również 
zmiana podległości administracyjnej placó-
wek oświatowych, które przeszły w gestię 
lokalnych władz samorządowych. Oddzielo-
na została tym samym funkcja organu pro-
wadzącego placówkę oświatową od organu 
sprawującego nad nią nadzór pedagogiczny. 
Za zmianą systemu zarządzania placówkami 
oświatowymi poszła również zmiana zasad 
ich finansowania i wprowadzenie zasady 
dzielenia subwencji oświatowej propor-
cjonalnie do liczby uczniów – tłumaczył 
Franciszek Piksa.

Odnosząc się do zadań z zakresu 
edukacji, które udało się zrealizować 
do 2007 roku, prezydent Piksa wymienił 
m.in. całkowitą zmianę sieci szkół i pla-
cówek oświatowych, wzrost poziomu 
wykształcenia kadry pedagogicznej, 
upowszechnienie dostępu szkół i placó-
wek oświatowych do internetu, posze-
rzenie oferty edukacyjnej i wzrost liczby 
szkół niepublicznych.

- Marzeniem władz samorządowych  na-
szego  miasta byłoby  przekazanie  do   szkół  
i  placówek oświatowych większych środków 
finansowych, jednak ma tu zastosowanie 
stare powiedzenie, że „tak krawiec kraje, 
jak materii staje” – mówił wiceprezydent 
Piksa.

Zwrócił on też uwagę na kwestię 
braku miejsc w przedszkolach i kolejki 
oczekujących na przyjęcie. Zasugero-
wał on odłożenie dyskusji na temat 
przedszkoli do czasu, kiedy ostatecznie 
rozstrzygnięta zostanie kwestia ewen-
tualnego rozpoczynania nauki szkolnej 
przez sześciolatki. 

Następnie głos zabrała Anna Toboro-
wicz, przewodnicząca komisji edukacji. 
Przedstawiła ona koreferat komisji, 
poświęcony obecnemu stanowi oświa-
ty oraz możliwościom edukacyjnym 
w mieście na wszystkich szczeblach 
kształcenia. Uzupełniające wystąpienie 
przewodniczącej komisji skarbu Aliny 
Chojeckiej dotyczyło spraw, związanych 
z finansowaniem oświaty. 

Jako gość Rady Miasta wystąpił dr hab. 
inż., prof. Akademii Górniczo-Hutniczej 
w Krakowie, kierownik Zamiejscowego 
Ośrodka Dydaktycznego w Jastrzębiu 

Anna Stawiarska podziękowała wszystkim byłym współpracow-
nikom (fot.R.S.)

dok. na str. 4
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Zdroju Stanisław Nawrat. Przedstawił 
on działalność oraz obecną sytuację 
jastrzębskiej jednostki, mówił też o jej 
potrzebach lokalowych. Ze względu na 
brak dużej sali wykładowej studenci 
słuchają teraz wykładów w Górniczym 
Centrum Kultury. – O trwałości ośrodka 
będzie decydowała baza – mówił Stani-
sław Nawrat, pod-
kreślając potrzebę 
zapewnienia uczelni 
dużej sali. Obecnie 
w jastrzębskiej AGH 
kształci się 216 stu-
dentów, a władze 
w Krakowie myślą o 
otwarciu w naszym 
mieście kolejnych 
kierunków. Profesor 
Nawrat zapowie-
dział też urucho-
mienie w Jastrzębiu 
Technicznego Uni-
wersytetu Otwarte-
go. W ramach TUO 
będzie można po-
słuchać wykładów, 
poprowadzonych m.in. 
przez krakowskich naukowców.

W imieniu dyrektorów jastrzębskich 
przedszkoli głos zabrała również Jolan-
ta Paluch, dyrektor przedszkola nr 3. 
Przedstawiła ona stanowisko w sprawie 
raportu o jastrzębskim systemie eduka-
cji, jaki przygotował Wydział Edukacji 
Urzędu Miasta. Zwróciła ona m.in. 
uwagę na nieścisłości, dotyczące liczby 
oczekujących na przyjęcie dzieci. Prosiła 
też o wyjaśnienie niektórych zapisów 
raportu oraz o jego udostępnienie dy-
rektorom  placówek oświatowych.

- Do dzisiaj nie było w Polsce takiego 
systemu finansowania szkół, który byłby 
dobry, sprawdzony i który można by po 
prostu wziąć i skopiować. Każda gmina musi 
dokładać do subwencji – mówił Franciszek 
Piksa, odnosząc się do przedstawionych 
opinii. Wiceprezydent poinformował 
też, że budynek w Parku Zdrojowym 
(tzw. Łazienki), z którego korzystał 
Uniwersytet Śląski, a który obecnie stoi 
pusty, nie może być przeznaczony na 
potrzeby AGH. Pomieszczenia, znaj-
dujące się w tym obiekcie nie spełniają 
wymogów sal wykładowych, posiadają 
bowiem kolumny, zasłaniające obraz. 
Dlatego do Łazienek zostanie prze-
prowadzona Galeria Historii Miasta, a 
zwolnione w ten sposób pomieszczenia 
na ulicy Wrzosowej przejmie żłobek. 
Jednocześnie prezydent Piksa zwrócił 
uwagę na możliwość korzystania przez 
AGH z budynku uniwersyteckiego przy 
ulicy Zdrojowej. 

Radny Sławomir Lis podkreślił, że 
problemy oświaty przewijają się we 

wszystkich pracach Rady Miasta, dlate-
go raport, sporządzony przez Wydział 
Edukacji jest opracowaniem potrzebnym. 
Radny Lis zwrócił uwagę, że obecnie życie 
toczy się w bardzo szybkim tempie, a ro-
dzice mają coraz mniej czasu dla dzieci. W 
związku z tym  rola szkoły będzie rosła, a 
najważniejszym zadaniem jest określenie 
roli edukacji w przyszłości. Radny pod-

kreślił też znaczenie wychowania przed-
szkolnego. 

Jak zauważył Leopold Sobczyński, w 
różnego rodzaju rankingach jastrzębskie 
szkoły zwykle plasują się na odległych 
pozycjach. Zdaniem radnego, należy 
odciążyć ich dyrektorów i przekazać pro-
wadzenie spraw księgowych czy remon-
towych  w szkołach wyspecjalizowanym 
jednostkom. Radny Sobczyński podkreślił 
też, że podniesienie poziomu oświaty wy-
maga większych nakładów finansowych.  

O kosztach, związanych z funkcjono-
waniem szkoły specjalnej mówiła Anna 
Hetman, dyrektor Zespołu Szkół nr 10. 
Wyjaśniła ona, że  klasy w tego typu 
placówkach są bardzo nieliczne, a stałe 
koszty duże. 

Natomiast radna Bernadeta Magiera 
zwróciła uwagę na „obcięte” godziny dla 
nauczycieli pomocniczych i wynikające 
stąd  konsekwencje oraz na problem zbyt 
dużej liczebności klas. Jej zdaniem szkoły 
powinny otrzymać pomoc przy pisaniu 
wniosków o środki unijne.

Odnosząc się do potrzeb finansowych 
w zakresie oświaty  i realnych możliwo-
ści budżetu miasta, zastępca prezydenta 
Krzysztof Baradziej zauważył, że dodat-
kowe pieniądze trzeba gdzieś pozyskać. 
- Musimy sobie zdać sprawę, że ten budżet ma 
dwie strony: wydatków i dochodów – mówił 
wiceprezydent. 

Po zamknięciu dyskusji na tematy 
oświatowe, radni zajęli się ustaleniem sta-
wek podatków i opłat lokalnych,  przegło-
sowali również 34 uchwały w sprawach 
bieżących.

Nowe podatki

Jedynie o wskaźnik cen towa-
rów i usług konsumpcyjnych z 
pierwszego półrocza 2007 roku, 
tj. o 2,2% (lub jeden gorsz) wzro-
sną w przyszłym roku podatki 
od nieruchomości i środków 
transportowych. Na podobnym 
poziomie nastąpi także wzrost 
opłat na targowiskach. O 2,3 %, 
tj. o przewidywany średniorocz-
ny wzrost cen towarów i usług w 
2008 roku, wzrosną opłaty za mie-
sięczną rezerwację stałych miejsc 
handlowych zlokalizowanych 
na targowiskach miejskich oraz 
drodze dojazdowej do cmentarza 
komunalnego przy ul. Okrzei, 
miesięczne stawki czynszu dzier-
żawnego za grunt położony na 
targowiskach miejskich, zaś o 
2,2% dzienne stawki opłaty tar-
gowej pobieranej na targowiskach 
miejskich. Kwoty stawek zostały 
zaokrąglone do pełnych 10 gro-
szy.  Zmieni się również poziom 
i  charakter obciążeń ponoszonych 
z tytułu posiadania psa.  Zmiana 
ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych zlikwidowała bowiem 
podatek od posiadania psów, 
dając jednocześnie Radzie Miasta 
prawo do ustanowienia analogicz-
nej opłaty, jednak nie wyższej niż 
100 zł. Obowiązujący w 2007 roku 
podatek od psów w wysokości 
53 zł, zostanie zatem zastąpiony 
opłatą w wysokości 55 zł. Z opłaty 
tej zwolnione są z mocy ustawy 
osoby niepełnosprawne (głucho-
nieme, niewidome, niedołężne), 
dla których pies jest pomocą, 
osoby powyżej 65. roku roku życia 
prowadzące samodzielnie go-
spodarstwo domowe, przy czym 
zwolnienie dotyczy tylko jednego 
psa oraz osoby utrzymujące psa 
celem pilnowania gospodarstw 
rolnych, przy czym zwolnienie 
dotyczy dwóch psów. Ponadto 
na podstawie zapisów uchwały z 
opłaty zostali zwolnieni podatni-
cy podatku od nieruchomości od 
budynków mieszkalnych (w sto-
sunku do jednego psa) oraz osoby, 
które w 2008 roku nabyły psa ze 
schroniska w Jastrzębiu Zdroju. 
Zwolnienie dla osób przygarnia-
jących psa ze schroniska przysłu-
guje przez okres roku począwszy 
od miesiąca jego nabycia. Opłatę z 

Posiedzenie Rady Miasta (fot.R.S.)

dok. ze str. 3
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tytułu posiadania psa odprowadza 
się do 31 marca roku podatkowego 
lub w przypadku powstania takiego 
obowiązku w ciągu roku, w termi-
nie 14 dni od dnia jego powstania. 
W tym drugim przypadku opłaty 
naliczane są proporcjonalnie do 
liczby miesięcy, w których istnieje 
obowiązek ich wniesienia.  Wzro-
sną także opłaty stałe i za wyży-
wienie dziecka w przedszkolu. Od 
1 stycznia 2008 roku, opłata stała 
będzie wynosiła 85 zł miesięcznie, 
zaś dzienna stawka żywieniowa 
ukształtuje się na poziomie 3,80 
zł. Natomiast opłata stała za po-
byt dziecka w żłobku wzrośnie do 
100 zł miesięcznie, zaś opłata za wy-
żywienie do 4,50 zł za każdy dzień 
pobytu. Rada Miasta ustaliła także 
górne stawki opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie odbierania odpa-
dów komunalnych oraz opróżnia-
nia zbiorników bezodpływowych 
i transportu nieczystości ciekłych. 
W przypadku usług świadczonych 
na podstawie umów stawki te mają 
charakter maksymalny, natomiast 
w przypadku niewykonania przez 
właściciela nieruchomości obowiąz-
ku zawarcia umowy z przedsiębior-
cą odbierającym odpady komunalne 
stanowią one podstawę ustalenia 
wysokości opłaty w decyzji okre-
ślającej obowiązki właściciela nieru-
chomości wydawanej przez Prezy-
denta Miasta.  Podczas listopadowej 
sesji przyjęto także stawkę opłaty 
adiacenckiej ponoszonej z tytułu 
wzrostu wartości nieruchomości w 
następstwie jej podziału na wnio-
sek właściciela. Przepis ten dotyczy 
także użytkowników wieczystych, 
którzy wnieśli opłaty roczne za 
cały okres użytkowania tego prawa. 
Stawka opłaty jest określana procen-
towo i będzie wynosić 30% różnicy 
wartości nieruchomości. Poszerzono 
natomiast grono przedsiębiorców 
zwolnionych z opłaty za wpis do 
ewidencji działalności gospodarczej. 
Opłaty takiej, obok przedsiębiorców 
dokonujących zgłoszenia  wpisu do 
ewidencji,  nie będą  ponosić także 
przedsiębiorcy, którzy dokonują 
zmiany wpisu ze względu na ad-
ministracyjną zmianę nazwy miej-
scowości, ulicy lub numeru domu. 
Zwolnienie będzie obwiązywało w 
latach 2007-2010.

Koreferat Komisji Edukacji (fragmenty)

Szanowni Państwo - jako Przewod-
nicząca Komisji Edukacji i doradca 
metodyczny oraz wieloletni nauczyciel 
pozwolę sobie przedstawić państwu 
sprawy związane z edukacją w naszym 
mieście uwzględniając problemy, które 
były poruszane na Komisjach Edukacji i 
sesjach. (...)

Przedszkola
W naszym mieście funkcjonują 23 

przedszkola, do których uczęszcza 2333 
(dwa tysiące trzysta trzydzieści troje) 
dzieci. Natomiast 49 dzieci oczekuje na 
miejsce w przedszkolu. Toteż zasadne 
wydaje się podjęcie działań,  mających na 
celu zwiększenie miejsc w przedszkolach. 
Trzeba się zastanowić, czy nie warto sko-
rzystać z innych form wychowania przed-
szkolnego, np. placówek niepublicznych 
lub tworzenia tzw. przedszkoli domo-
wych,  w których bezpośredni udział 
miałyby matki. Środki na ten cel mogą 
być pozyskiwane w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Kształcenie specjalne stanowi integral-
ną część systemu edukacji w naszym 
mieście. Świadomość rodziców dzieci 
niepełnosprawnych rośnie z roku na 
rok, co powoduje, że organ prowadzący 
systematycznie poszerza ofertę eduka-
cyjną. Kształcenie specjalne na poziomie 
przedszkola jest realizowane w naszym 
mieście w Przedszkolu Specjalistycznym 
przy Wojewódzkim Szpitalu Rehabilita-
cyjnym, w Publicznym Przedszkolu nr 14, 
w Zespole Szkół nr 10. W Zespole Szkół nr 
9 jest kształcenie specjalne na poziomie: 
Szkoły Podstawowej Specjalnej, Gimna-
zjum Specjalnego, Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Specjalnej, Szkoły Specjalnej 
Przysposabiającej do Pracy. (...)

Szkoły Podstawowe
Następny etap kształcenia odbywa się 

w 16 szkołach podstawowych. Uczęszcza 
do nich 6081 uczniów. Sieć szkół podsta-
wowych zaspakaja potrzeby uczniów w 
zakresie spełniania obowiązku szkolnego, 
który trwa od 7 roku życia i nie krócej niż 
do 18 roku życia.(...)

Dzisiejszy uczeń różni się bardzo od 
swojego rówieśnika sprzed kilku lat. 
Jest uczniem ciekawym wiedzy, zainte-
resowanym wieloma dziedzinami życia 
współczesnego. Wymaga to od nauczy-
ciela modyfikacji metod i form pracy z 
wymagającym uczniem i ustawicznego 
doskonalenia zawodowego.(...)

Gimnazja
Po ukończeniu szkoły podstawowej 

3805 uczniów kontynuuje naukę w 13 
gimnazjach. Eksperci nie mają wątpliwo-
ści, że należy utrzymać obecny system 
edukacji, czyli pozostawić gimnazja. 

Pojawia się jednak wiele problemów wy-
chowawczych wynikających z dojrzewania 
uczniów. Szkoła zatem winna być instytucją 
nie tylko przekazującą wiedzę, ale, wycho-
wawczo - opiekuńczą. Istotne jest skupienie 
uwagi na wychowaniu - traktowanym inte-
gralnie, opartym nie tylko na różnorodnych 
programach profilaktycznych, ale także 
na zasadzie kształtowania wśród uczniów 
poczucia odpowiedzialności i ponoszenia 
konsekwencji za wszelkie własne decyzje. 
Ucznia nie można zostawić sam na sam z 
problemem. Zadaniem nauczyciela - wycho-
wawcy jest wszechstronna pomoc, wsparcie 
ucznia w sytuacjach trudnych.

Te sprawy nie są obce członkom Komisji 
Edukacji. Podejmują oni różne działania: 
zgłaszają interpelacje i wnioski dotyczące 
zatrudnienia psychologów w placówkach 
oświatowych i tworzenia klas integracyj-
nych w gimnazjach. Uważamy że poja-
wiające się problemy u uczniów powinny 
być jak najszybciej rozwiązywane przez 
odpowiednio przygotowane osoby, bowiem 
szybka diagnoza i zaproponowanie działań 
profilaktycznych i naprawczych są w stanie 
pomóc młodzieży sprawiającej trudności 
wychowawcze oraz wskazać drogę ich na-
prawy rodzicom i nauczycielom — wycho-
wawcom.(...)

Według naszej oceny psycholog winien 
być blisko ucznia, rodzica i nauczyciela, cho-
ciaż na krótko ale we własnej szkole.(...)

Szkoły ponadgimnazialne
Kolejny etap kształcenia to szkolnictwo 

ponadgimnazjalne, obejmuje ono absolwen-
tów gimnazjów. (...) 

Ukończenie Zasadniczej Szkoły Zawodo-
wej umożliwia zdobycie dyplomu potwier-
dzającego kwalifikacje zawodowe w wybra-
nym zawodzie. Według ekspertów ten typ 
kształcenia wymaga szybkich zmian. Doty-
czą one w szczególności zwiększenia ilości 
godzin przeznaczonych na praktykę i dosto-
sowanie kształcenia w zawodach zgodnie z 
zapotrzebowaniem na rynku pracy.

Licea profilowane nie spełniły pokłada-
nych w nich oczekiwań, bowiem ukończenie 
tego typu szkoły nie daje uprawnień do wy-
konywania zawodu. Ministerstwo Edukacji 
Narodowej przygotowuje zmiany prawne 
w zakresie wstrzymania od 1 września 2008 
roku naboru do liceów profilowanych.

Lepszą ofertą dla młodzieży jest nauka 
w technikum, którego ukończenie jest 
równoznaczne z uzyskaniem wykształce-
nia średniego oraz zdobycie kwalifikacji w 
określonym zawodzie. W naszym mieście 
funkcjonuje sześć techników. Prowadzi się 
w nich kształcenie w następujących zawo-
dach: technik ekonomista, technik żywienia i 
gospodarstwa domowego, technik kucharz, 
technik hotelarstwa, technik handlowiec, 
technik elektronik, technik elektryk, tech-
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nik górnik, technik informatyk, technik 
mechanik, technik budownictwa, technik 
technologii odzieży. Szkoły te dysponują 
odpowiednią bazą do prowadzenia w/w 
kierunków oraz wykwalifikowaną kadrą 
nauczycielską. Kierunki te pozwalają ab-
solwentom na dużą mobilność zawodową 
oraz dają szansę na rozwijanie własnej ini-
cjatywy gospodarczej, a także na wybór 
specjalistycznych kierunków studiów.

Nasze miasto od wielu lat dba o to, 
by podstawą kształcenia naszych dzieci 
i młodzieży nie było wyłącznie przeka-
zywanie wiedzy, ale również dbałość o 
sprawność fizyczną uczniów.

Toteż dodatkową ofertą edukacyjną jest 
tworzenie w szkołach klas sportowych 
i utworzenie w tym roku szkolnym na 
bazie już istniejącego Gimnazjum nr 10 
szkoły mistrzostwa sportowego.

(...)
Bardzo ważne jest to, że nasi absol-

wenci szkół ponadgimnazjalnych mogą 
kontynuować naukę w Jastrzębiu Zdroju. 
W roku 1992 powstało Nauczycielskie 
Kolegium Języków Obcych, gdzie w sys-
temie dziennym i wieczorowym kształci 
się nauczycieli w następujących specjal-
nościach: język angielski, język francuski 
i język niemiecki. Dzięki temu mamy na-
uczycieli do nauczania języków obcych w 
naszych placówkach oświatowych.

Dobrze byłoby, żeby nasze miasto 
poczyniło starania, by stworzyć warun-
ki do przekształcenia Nauczycielskiego 
Kolegium Języków Obcych w uczelnię 
wyższą.

Szkolnictwo wyższe
Pierwszą uczelnią wyższą, która roz-

poczęła działalność w naszym mieście 
jest Uniwersytet Śląski Ośrodek Dydak-
tyczny. (...)  Z niepokojem obserwujemy 
zmniejszającą się z roku na rok liczbę 
studentów na tej uczelni. Z drugiej strony 
mamy świadomość tego, że ukończone 
studia nie gwarantują pracy w zawodzie 
pedagoga. Należy zastanowić się nad 

innymi kierunkami kształcenia zgodnie 
z zapotrzebowaniem lokalnego rynku 
pracy.

Od 2006 roku działa w naszym mieście 
Zamiejscowy Ośrodek Dydaktyczny Aka-
demia Wychowania Fizycznego. Uczelnia 
ta kształci 152 (stu pięćdziesięciu dwóch) 
studentów na kierunkach wychowanie fi-
zyczne i gimnastyka korekcyjna. Studenci 
w większości są mieszkańcami Jastrzębia 
Zdroju i okolic. Uczelnia ta dysponuje od-
powiednią bazą dydaktyczną do prowa-
dzenia kształcenia oraz wykwalifikowaną 
kadrą nauczycielską. Uczelnia korzysta z 
bazy sportowo-rekreacyjnej miasta i pla-
cówek oświatowych.

Od 2006 roku z inicjatywy miasta 
Jastrzębie Zdrój i Zarządu Jastrzębskiej 
Spółki Węglowej SA została uruchomio-
na trzecia uczelnia w naszym mieście 
Zamiejscowy Ośrodek Dydaktyczny 
Akademii Górniczo – Hutniczej. Obecnie 
studiuje tam 219 (dwustu dziewiętnastu) 
studentów, na studiach stacjonarnych 
i niestacjonarnych. Studenci posiadają 
bardzo dobre warunki kształcenia w 
nowoczesnych salach wykładowczych i 
ćwiczeniowych.(...) Konieczna jest jednak 
sala wykładowa, która pomieściłaby nie 
mniej niż 100 osób.

Środki UE
Wydział Edukacji już od 2004 roku 

pozyskuje środki z Europejskiego Fundu-
szu Społecznego w ramach „Wspierania 
Szans Edukacyjnych poprzez programy 
stypendialne”. Środki na cele edukacyjne 
pozyskiwane są również w ramach in-
nych programów (...)

Dzięki staraniom Prezydenta, Wydziału 
Edukacji i dyrektorów szkół w bieżącym 
roku nasze miasto uzyskało dofinansowa-
nie na monitoring wizyjny w szkołach i 
placówkach w ramach „Rządowego pro-
gramu wspierania w latach 2007-2013.” 
Zostało ono przyznane czterem szkołom. 
Należy podkreślić iż w niektórych szko-
łach monitoring funkcjonuje już od kilku 
lat.

Dobrze byłoby, aby monitoring wizyj-
ny stał się standardowym wyposażeniem 
każdej placówki oświatowej, by zapewnić 
uczniom i wychowawcom bezpieczne 
warunki do nauki, wychowania i opieki.

Szanowni Państwo - teraz kilka zdań 
na temat finansowania oświaty w naszym 
mieście.

W naszym mieście w 1999 roku wpro-
wadzono Standardowy Koszt Utrzymania 
Ucznia polegający na tym, że do każdego 
typu szkoły przypisana jest określona 
kwota w zależności od liczby uczniów. 
Standardowy Koszt Utrzymania Ucznia 
sprawdził się, gdy był wyż demograficz-
ny. Jednakże z roku na rok zmniejsza się 
ilość uczniów w szkołach, ze względu na 
niż demograficzny. Obecnie Standardowy 
Koszt Utrzymania Ucznia przypisany do 
ucznia może pogłębić zróżnicowanie po-
ziomu nauczania. W związku z tym, iż 
jedne szkoły mają problemy finansowe, 
a inne nie. Należy rozważyć skuteczność 
tego typu finansowania zmierzające-
go być może do likwidacji SKUU lub 
stworzyć inną formę finansowania. Po-
wołany został zespół roboczy do spraw 
finansowania oświaty. W skład zespołu 
wchodzą przedstawiciele wszystkich 
klubów radnych. Wypracowane wnioski 
finansowania zadań oświatowych będą 
konsultowane z dyrektorami szkół.

Wiele budynków jastrzębskich przed-
szkoli i szkół wymaga remontów. Obec-
nie dyrektorzy placówek oświatowych są 
nie tylko pedagogami, ale przede wszyst-
kim menadżerami i to zajmuje im sporą 
ilość czasu, dlatego też celową wydaje 
się propozycja zatrudnienia w Wydziale 
Edukacji pracownika od spraw remontu i 
inwestycji w placówkach oświatowych.

Wiele dobrego zostało zrobione w 
dziedzinie oświaty w naszym mieście ale 
przed nami jeszcze nowe zadania służące 
podniesieniu jakości pracy szkoły.(...)

Dziękuję Państwu za uwagę.
Anna Toborowicz, 

przewodnicząca Komisji Edukacji

dok. ze str. 5

HARMONOGRAM DYŻURÓW RADNYCH 
RADY MIASTA JASTRZĘBIE ZDRÓJ

w godz. 15.30 - 17.00 w pokoju Nr  216A, II piętro 
Urzędu Miasta /budynek  A/  grudniu 2007r.

Nazwisko i 
imię Funkcja w Radzie Termin 

dyżuru

Frank 
Wojciech Radny Rady Miasta 13.12.2007r.

Gałuszka 
Damian

Przewodniczący 
Komisji  

Inwentaryzacyjnej
20.12.2007r.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Sławik przyjmuje 
w każdy czwartek w godz. 15.30 do 17.00, pok. 127A.

Ambasador dalekiego kraju
Roko Setka Sagel, Ambasador Nadzwyczajny i Pełnomocny Republiki Pa-

namy był gościem Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych. 22 listopada 
w Domu Zdrojowym 
spotkał się on ze 
słuchaczami i wykła-
dowcami kolegium. 
Studenci zapoznali 
się z historią  i bieżą-
cą sytuacją Panamy, 
zadawali też wiele 
pytań, dotyczących 
tego kraju.  

Ambasador spotkał 
się również z prezy-
dentem miasta Maria-
nem Janeckim. Ambasador Roko Setka Sagel wraz z prezydentem (fot.R.S.)
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Tematowi budowy centrów handlowych w Jastrzębiu Zdroju poświęcona została XX 
nadzwyczajna sesja Rady Miasta, która odbyła się 30 listopada.

Kto jest za... kto jest przeciw... 
Z wnioskiem o zwołanie sesji wystąpili 

radni klubu PiS Tadeusz Sławik, Andrzej 
Matusiak, Grzegorz Matusiak, Bronisław 
Winkler, Janusz Tarasiewicz i klubu PO 
Zbigniew Rutkowski. W uzasadnieniu 
czytamy, m.in. że „Budowa centrów han-
dlowych w Jastrzębiu jest ważna dla naszego 
miasta i jest przedmiotem dużego zaintereso-
wania mieszkańców. Istnieje silne parcie spo-
łeczne, zainteresowanie skutecznym efektem, 
narasta społeczne zniecierpliwienie. Informa-
cje w sprawie budowy centrów handlowych 
są niewystarczające, a cząstkowa informacja 
w mediach powoduje dezinformację. (...) Po 
decyzjach Rady Miasta, brakuje informacji 

ze strony Prezydenta Miasta, a sprawa jest 
w toku procedur administracyjnych, zależna 
wyłącznie od Prezydenta, od jego sprawności 
i zaangażowania.”

Prezydent miasta Marian Jarecki przy-
pomniał, że zgodnie z obowiązującym 
studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, 
pod lokalizację obiektów o powierzchni 
sprzedaży powyżej 2000 m² przezna-
czono 14 terenów wewnątrzmiejskich i 
3 pozamiejskie. Tereny te zawierają za-
równo potencjalne niezabudowane ob-
szary pod lokalizację nowych obiektów 
wielkopowierzchniowych, jak i tereny 
już zabudowane takimi obiektami, sta-
nowiące koncentrację usług i handlu.

- Jeśli chodzi o stan zainwestowania 
obiektami handlowymi, to w naszym mie-
ście działają: Billa, Jysk, Mała Galeria, 
CH Domus, JSS Społem, 2 pawilony LIDL. 
W trakcie budowy są Galeria Jastrzębie 

i Kaufland, a w przebudowie istniejący 
Gwarek. Został również złożony wniosek w 
sprawie uruchomienia jako powierzchni han-
dlowej nieużytkowanego przyziemia obiektu 
Jysk, natomiast co się tyczy zabudowy han-
dlowo – usługowej przy ul. Mazowieckiej, to 
w ubiegłym roku nastąpiła zmiana sposobu 
użytkowania istniejącego sklepu na sklep 
sieci Albert – wyjaśnił prezydent.

Pozostałe lokalizacje są potencjalny-
mi terenami, na których obiekty o po-
wierzchni sprzedaży powyżej 2000 m² 
mogą powstać, ale nie jest to nakaz pla-
nu miejscowego, a jedynie możliwość.

W trakcie przygotowywania nowych 

inwestycji jest teren pomiędzy ul.: Po-
rozumień Jastrzębskich, Warszawską, 
Północną i Sybiraków. Tu postępowa-
nie w sprawie pozwolenia na budowę 
dużego kompleksu handlowo – usłu-
gowego zostało zawieszone na wniosek 
inwestora, m.in. z powodu odwołania 
złożonego przez stowarzyszenie „Zdro-
wa Polska” od decyzji o środowisko-
wych uwarunkowaniach zgody na 
realizację przedsięwzięcia. Z kolei przy 
ul. Podhalańskiej – Popiełuszki miasto 
opracowuje projekt nowej hali targowej, 
natomiast w kwartale ul. Podhalańska, 
Cieszyńska, Małopolska i Mazowiecka 
inwestorzy ubiegają się już o stosowne 
decyzje administracyjne. Wydane zo-
stało pozwolenie dla Rank Progress S.A. 
(budynek Carrefour), dwa postępowa-
nia w sprawie obiektów handlowych dla 
p. Stanisława Bielaszki są zawieszone 
na jego wniosek, a projekt budowlany 

przebudowy układu komunikacyjnego 
całego kwartału, który ma być realizo-
wany przez inwestorów, jest w trakcie 
opracowania. Przy Al. Piłsudskiego – 
ul. Warszawskiej nie ma na razie żadnych 
wniosków, gdyż właściciele oczekiwali 
na plan miejscowy. Oprócz tego trwają 
prace projektowe obiektu handlowego 
przy Al. Jana Pawła II pomiędzy WSS 
nr 2 a DH Jantar. Obiekty o powierzchni 
powyżej 2000 m², a po 18 września po-
wyżej 400 m², nie wyczerpują katalogu 
wszystkich obiektów handlowych. W 
mieście funkcjonują, są projektowane i 
posiadają stosowne pozwolenia także 
inne obiekty.

- Na przełomie maja i czerwca 2006 roku 
została podjęta decyzja o zmianie lokalizacji 
hali targowej z terenu obecnego targowiska 
na drugą stronę ul. Podhalańskiej. Nową 
lokalizację przedstawiciele kupców zaakcep-
towali 7 czerwca 2006 roku, co skutkowało 
stosowną zmianą wprowadzoną do studium. 
Dla nowej lokalizacji 22 marca 2007 roku 
Rada Miasta uchwaliła plan zagospodarowa-
nia przestrzennego, co od 19 lipca pozwalało 
na kontynuację prac projektowych i uzgod-
nień – podkreślił prezydent.

Obiekt będzie posiadał 279 stoisk han-
dlowych oraz 21 stanowisk sezonowych 
zewnętrznych o łącznej powierzchni 
ok. 3974 m². Zaprojektowano budynek 
o wymiarach 180 x 32 m. Na terenie 
obiektu przewidziano miejsca parkin-
gowe dla obsługi i osób handlujących, 
miejsca dostawy towarów. Dla klientów 
zaproponowano parking przy ul. Podha-
lańskiej, teren obecnego parkingu oraz 
targowiska. Obiekt skomunikowano 
od strony ul. Podhalańskiej oraz od ul. 
Popiełuszki. Przewidywany koszt inwe-
stycji wynosi 25 mln zł. 

Wizualizację mających powstać w 
naszym mieście obiektów handlowych 
zaprezentowała Barbara Mirecka, 
naczelnik wydziału architektury, a na-
stępnie głos zabrali przedstawiciele in-
westorów, którzy przedstawili założenia 
inwestycyjne i odpowiedzieli na pytania 
radnych.

- Chcemy wybudować państwu małą 
galerię (w kwadracie ul.: Porozumień Ja-
strzębskich, Warszawska, Północna, Sybi-
raków – przyp. red.). Mieszkańcy są bardzo 
spragnieni posiadania na własnym terenie 
ładnych obiektów – mówił Marek Solarz 
z MD Jastrzębie Zdrój Sp. z o.o. Dodał, 
że o dalszych losach odwołania od tzw. 
decyzji środowiskowej zdecyduje Sa-

Tu narazie jest ściernisko (fot.R.S.)

dok. na str. 8
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morządowe Kolegium Odwoławcze w 
Katowicach. - Przewidujemy, że inwestycja 
zakończy się półtora roku po uzyskaniu po-
zwolenia na budowę – wyjaśnił.

Przypomnijmy, że w tzw. strefie 
centrum ma powstać obiekt handlowo-
rozrywkowy o powierzchni około 42 
tys. m², w tym: hipermarket, DIY (dom i 
ogród), wielkopowierzchniowy sklep ze 
sprzętem RTV/AGD, kino, fitness oraz 
galeria handlowa z około 80 sklepami 
i strefą restauracyjną. Plany architekto-
niczne zakładają też budowę parkingu 
na przynajmniej 1400 miejsc.

Prezes zarządu eLDe Holding S.A., 
Robert Paździor, podkreślił, że spółka 
jest jak najbardziej za tym, aby uporząd-
kować handel w mieście. – Nikt nie ma 
wątpliwości, że te propozycje, pokazane z 
bardzo dużym rozmachem, staną się faktem. 
Jednak czy ta forma, którą tutaj prezentowali 
inwestorzy, pan prezydent i pani naczelnik, 
jest właściwa dla naszego miasta, dla jego 
rozwoju, to na to pytanie nie odpowiemy ani 
dzisiaj, ani za rok. Natomiast państwa roz-
liczą za to mieszkańcy za lat kilka. I wtedy 
dopiero będziemy wiedzieli czy ta inwestycja 
była inwestycją słuszną, a państwa decyzja 
trafioną – tłumaczył prezes. - Pracowałem 
również po drugiej stronie, widziałem jak 
to się odbywa, jakie są zasady inwestycji 
i jak się je przeprowadza. I powiem jedno: 
na początku wszyscy inwestują, otwierają 
szybko dużą ilość swoich punktów, nie pa-
trząc na koszty i na to czy będą przynosić 
dochody. Potem zaczynają liczyć, czy dany 
obiekt przynosi wyniki ekonomiczne. Jeżeli 
nie - zamykamy. Czy my chcemy, aby w 
Jastrzębiu powstało tyle tych hipermarek-
tów, a potem, żeby te hale stały puste? eLDe 
Holding jest w czołówce firm, jeżeli chodzi 
o polską dystrybucję i polski handel, dlatego 
uczestnicy naszej firmy dają sobie radę tak w 
Jastrzębiu, jak i w innych miastach. Czy to, 
że powstaną tutaj inwestycje spowoduje, że 
będą przyjeżdżali ludzie z miast odległych? 
Wątpię. Jastrzębie nigdy nie było miastem, 
które ściągało mieszkańców innych miast na 
zakupy.

Z taką argumentacją nie zgodził się 
Sławomir Lis (LiD): Gdzie pan robi zaku-
py? Czy w sieci swoich sklepów, czy w hi-
permarketach? – pytał radny. – Rozumiem, 
że tam, gdzie jest panu wygodniej, tam gdzie 
pan uważa, że jest dobry towar i taniej pan 
kupi. Smuci mnie jedynie to, że z pana wypo-
wiedzi wynika, że nie bardzo chce pan, żeby 
nasi mieszkańcy robili zakupy tam, gdzie im 
wygodniej, tam gdzie mają taniej i tam gdzie 
chcą. To nie jest tak, że mówiąc o obiektach 
wielkopowierzchniowych, mamy myśleć, co 
będzie za 20 czy 30 lat, choć oczywiście my-
ślimy o tym – zaznaczył Sławomir Lis.

Zdaniem radnego, zawsze jest obawa, 
że te słabsze i gorzej radzące sobie na 
rynku handlowym obiekty mogą paść. 

Jednak niewątpliwie pozytywny aspekt 
nowej sytuacji stanowi pojawienie się 
konkurencji.

– Idąc takim tokiem myślenia, siedzieliby-
śmy przy ogniu w jaskiniach, bo balibyśmy 
się zaryzykować, że jak postawimy słupy wy-
sokiego napięcia, to za 30 lat może się okazać, 
że źle one wpływają na środowisko. Tak że 
proponowałbym bardzo uważnie wypowia-
dać się na ten temat. Pan, jako mieszkaniec 
Jastrzębia Zdroju, musi być świetnie zorien-
towany, że parcie na wielkopowierzchniowe 
obiekty handlowe 
jest przeogrom-
ne, bo ludzie 
chcą kupować 
wygodnie i chcą 
kupować tanio. 
W momencie, 
kiedy wszystko 
wskazuje na to, 
że wreszcie te 
obiekty powsta-
ną, my znowu 
mamy wrócić do 
punktu wyjścia, 
a co to będzie z 
tymi handlow-
cami. Nic mnie 
nie odciągnie od 
tego, aby co-
dziennie robić 
zakupy w sklepie, który jest najbliżej mnie, 
żeby w sobotę chodzić na targowisko, dlate-
go, panie prezesie, tak bym nie demonizował, 
ale faktem jest, że ludzie chcą mieć u siebie 
duże obiekty – podkreślił Sławomir Lis.

Jak dodał Leopold Sobczyński (PiS), 
temat możliwości zakupów dla miesz-
kańców trzeba rozwiązać. Handlowcy 
muszą sobie poradzić. - Przed nami inny 
problem. Żeby te zakupy robić, trzeba mieć 
pieniądze. Mając na uwadze strategię rozwo-
ju JSW na dalsze lata, przed nami szukanie 
inwestorów w sferze usług i produkcji. To 
jest główny cel i na tym kierunku powinni-
śmy się skupić – podkreślił.

Zbigniew Rutkowski przypomniał, 
że handlujący na targowisku również 
dostaną od miasta prezent w postaci 
budowy hali targowej. Z kolei Andrzej 
Kinasiewicz zwrócił uwagę na fakt, że 
mieszkańcy pytają nie o to, dlaczego 
następuje zmiana sytuacji, jeżeli chodzi 
o sieć handlową w Jastrzębiu, ale dla-
czego dzieje się to tak późno. - Pan prezes 
wyraził pewną wątpliwość czy to jest dobre, 
że w mieście powstaje tyle obiektów naraz. 
Ja powiem, że nie jest dobre, że tak późno 
one powstają. Rzeczywiście do Jastrzębia za 
dużo osób nie przyjeżdża na zakupy, wręcz 
przeciwnie, to jastrzębianie jeżdżą do Żor, 
do Rybnika, bo właśnie tam jest oferta, której 
my nie mamy – mówił Andrzej Kinasie-
wicz.

Cud i przerażenie to pierwsze skoja-
rzenia, jakie po obejrzeniu prezentacji 
nasunęły się Marianowi Dolejowi, 

prezesowi Stowarzyszenia Kupców Ob-
woźnych im. Drzymały.

- Jeżeli to wszystko wyjdzie, to będzie 
cud, bo Jastrzębie będzie miało 300 tys. 
mieszkańców, prawdopodobnie przemysł 
górniczy urośnie jeszcze o sto - dwieście 
procent więcej, powstaną kolejne zakłady 
pracy, ludzie będą mieli potężne dochody i 
jedynym problemem będzie wydawanie pie-
niędzy. Druga moja reakcja to przerażenie. 
Były wspomniane sprawy komunikacyjne. 
Chciałbym spytać jako mieszkaniec tego 

miasta, czy ja w tym mieście będę się mógł 
swobodnie poruszać – mówił Marian 
Dolej. Jego zdaniem, nikt chyba nie 
zakwestionuje, że przez lata istnienia 
targowisk z pieniędzy, które handlowcy 
co miesiąc wpłacają do budżetu miasta, 
zostały wyremontowane odcinki dróg, 
dofinansowana oświata. - Dlatego mamy 
prawo domagać się, aby za prace, które wy-
konujemy, również otrzymać od miasta jakąś 
pomoc – argumentował Marian Dolej.

O centrum handlowym Galeria Ja-
strzębie, budowanym przy Al. Piłsud-
skiego - ul. Warszawskiej, opowiedział 
przedstawiciel Polimeni International 
Jastrzębie Zdrój.

- Poprzednie nasze inwestycje realizowane 
były głównie w północnej Polsce, w tej chwili 
przewidywana jest inwestycja w Przemyślu, 
a także w centrum Częstochowy, w miejscu 
byłego obiektu handlowego Merkury. Jeśli 
chodzi o galerię, która ma powstać w Jastrzę-
biu, to myślę, że architektura tego obiektu 
jest ładna, powierzchnia użytkowa wynosi 
16 500 m², powierzchnia handlowa 9300 m², 
kubatura 83 tys. m³, przewidziano także dwa 
poziomy parkingów. Jeżeli chodzi o sprawy 
formalno prawne, to jest już pozwolenie 
na budowę. Przewiduje się, że na początku 
marca nastąpi rozpoczęcie właściwych robót, 
czyli konstrukcyjnych, a cykl budowlany 
będzie trwał około 12 – 13 miesięcy.

Do wypowiedzi poprzedników od-
niósł się z kolei Krzysztof Bardziej, II 
zastępca prezydenta miasta: - Pan wspo-

dok. na str. 9
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mniał, że powstanie galeria w Częstochowie 
w miejscu dawnego domu handlowego 
Merkury, tak? Dobrze usłyszałem. To była 
doskonała odpowiedź dla pana prezesa eLDe, 
co będzie za 20 lat. Ano właśnie to. Centra 
handlowe, to nie są piramidy egipskie i nie 
muszą stać tysiące lat. Jeżeli takie centrum 
się przeżyje, nie będzie dochodowe, powsta-
nie coś innego.

Jako ostatni z zaproszonych gości, głos 
zabrał Henryk Lesik, prezes Jastrzęb-
skiej Spółdzielni Spożywców: - Wysiłek, 
jaki podejmuje w tej chwili Jastrzębska 
Spółdzielnia Spożywców jest największy 
od powstania tej firmy, czyli od 1976 roku. 
Każdy robi tyle, na ile go stać i na ile może 
liczyć w przyszłości na zwrot poniesionych 
nakładów. Decyduje zasobność kieszeni 
i rachunek ekonomiczny. Podejmując się 
modernizacji Domu Handlowego Gwarek, 
nie robiliśmy tego tylko i wyłącznie z myślą, 
że przybędzie nam konkurencji - choć to też 
był czynnik motywujący nas do działania 
- ale podstawowym przesłaniem podjęcia 
tego wysiłku, było poprawienie warunków 
obsługi klienta i zapewnienia firmie trwałego 
miejsca na mapie handlowej miasta Jastrzę-
bie Zdrój - wyjaśnił.

Po modernizacji na pierwszej kon-
dygnacji zostanie zlokalizowany sklep 
spożywczy i duży sklep z branży ra-
diowo-telewizyjnej i sprzętem AGD. 
Natomiast u góry będzie rodzaj galerii 
ze sklepem wiodącym Jastrzębskiej 
Spółdzielni Spożywców. Będzie to 
około 22 butików i około 4 -5 większych 
sklepów.

- Kończymy zakładanie elewacji, za wy-
jątkiem budynku administracyjnego i po 
okresie świątecznym przystąpimy do końco-
wej fazy realizacji inwestycji. Sądzę, że do 
końca marca całość prac będzie zakończona 
– dodał prezes JSS.

Dyskusję podsumowała Bernadeta 
Magiera: - Od 20 lat mieszkam w Zdroju, 
robię zakupy w tym samym sklepie i to się 
nie zmieni, choćby powstały dziesiątki wiel-
kopowierzchniowych obiektów. Ale raz, dwa 
razy w miesiącu dobrze jest zrobić zakupy w 
hipermarkecie, dlatego chcemy tych sklepów, 
co nie znaczy, że przestaniemy kupować w 
malutkich sklepikach. Te na pewno nie znik-
ną z powierzchni naszego miasta.

Na zakończenie sesji za przygotowa-
nie informacji i udział w posiedzeniu 
podziękował zebranym przewodniczą-
cy Rady Miasta Tadeusz Sławik.

Aktualizacja opłat

Sporo emocji wywołała kwestia ak-
tualizacji opłat rocznych z tytułu użyt-
kowania wieczystego gruntu. Sprawa 
dyskutowana była zarówno w czasie 
sesji rady miasta, jak i 27 listopada na 
spotkaniu właścicieli garaży z władza-
mi miasta.

Aktualizacją opłat rocznych z tytułu 
użytkowania wieczystego gruntu obję-
to 51 nieruchomości stanowiących wła-
sność Miasta Jastrzębie Zdrój, będących 
w użytkowaniu wieczystym właścicieli 
garaży.

Aktualizacja dotyczy kompleksów 
garażowych zlokalizowanych przy 
ulicach: Bogoczowiec, Broniewskiego, 
Granicznej, Hanki Sawickiej, Jagiełły, 
Karola Miarki, Kasztanowej, Katowic-
kiej, Kopernika, Kościuszki, Kusociń-
skiego, Małopolskiej, Mazurskiej, Mo-
niuszki, Ofiar Faszyzmu, Ogrodowej, 
PCK, Pomorskiej, Poznańskiej, Północ-
nej, Szkolnej, Śląskiej, Wielkopolskiej, 
Wyspiańskiego, Zielonej, Żeromskiego.

Dotychczasowa wysokość opłat 
kształtowała się na poziomie od 10,00 zł 
do 250,00 zł, zaś po dokonaniu aktuali-
zacji opłaty te kształtują się na poziomie 
od 63,00 zł do 305,25 zł. 

Jedynym powodem dokonania ak-
tualizacji są przesłanki prawne, zmie-
rzające do urealnienia opłaty rocznej 

w oparciu o aktualną wartość nieru-
chomości. Sposób dokonania aktuali-
zacji opłat za użytkowanie wieczyste 
nieruchomości gruntowych regulują 
przepisy ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 
roku o gospodarce nieruchomościami. 
Zgodnie z art. 77 wysokość opłaty rocz-
nej z tytułu użytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowej może być 
aktualizowana nie częściej niż raz w 
roku, jeżeli wartość tej nieruchomości 
ulegnie zmianie. Zaktualizowaną opła-

tę roczną ustala się przy zastosowaniu 
dotychczasowej stawki procentowej, od 
wartości nieruchomości określonej na 
dzień aktualizacji.

Na wartość nieruchomości mają 
wpływ takie czynniki jak: przeznacze-
nie w planie zagospodarowania prze-
strzennego, położenie, kształt działki, 
uzbrojenie, dostępność do drogi pu-
blicznej.

W efekcie rozmów między przedsta-
wicielami kompleksów garażowych i 
władz miasta ustalono, że kolejne spo-
tkanie odbędzie się w styczniu. 

Prezydent miasta tłumaczył mieszkańcom skąd wzięły się podwyżki (fot.R.S.)

dok. ze str. 8
ZAMIEJSCOWY OŚRODEK 

DYDAKTYCZNY W JASTRZĘBIU 
ZDROJU

ul. Zdrojowa 5, 44-335 Jastrzębie Zdrój, 
tel.:(+48 32) 47 53 210, (+48 032) 47 
64857, http://www.zodj.agh.edu.pl, NIP:
675-000-19-23

Techniczny Uniwersytet Otwarty grupa 
Jastrzębie Zdrój (Uniwersytet Trzeciego 
Wieku) przy Zamiejscowym Ośrodku 
Dydaktycznym Akademii Górniczo - 
Hutniczej w Jastrzębiu Zdroju

informuje, iż

ogłasza nabór na TUO.

Zainteresowanych uczestnictwem w 
zajęciach prosimy o kontakt:
tel. kom. 501 790 601 (po godz. 16.00)
ZODJ AGH
ul. Zdrojowa 5
44-335 Jastrzębie Zdrój
Budynek ZODJ - 2 piętro, pok. 202

Dyżur organizacyjny TUO:
wtorek  16.00-18.00
czwartek  16.00-18.00
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Turniej wiedzy o zdrowiu

28 listopada w sali posiedzeń Rady 
Miasta odbyła się piąta edycja Miejskiego 
Turnieju Wiedzy o Zdrowiu. Organiza-
torem konkursu był Wydział Zdrowia i 
Polityki Społecznej Urzędu Miasta.

Turniej został przygotowany z myślą 
o uczniach szkół gimnazjalnych. Pierw-
szy etap przeprowadzono w szkołach, a 
obecnie spośród najlepszych kilkudzie-
sięciu uczestników, wyłonieni zostali 
zwycięzcy. Na odpowiedź na 20 pytań 
konkursowych, uczniowie mieli 30 minut. 
Następnie komisja oceniła prace, po czym 
prezydent miasta Marian Janecki wręczył 
wyróżnienia i nagrody.

Klasy I gimnazjum:
1. Miejsce - Antończyk Łukasz - Gimnazjum 

nr 8, Janecki Mateusz - Gimnazjum nr 11, 
Fojcik Justyna - Gimnazjum nr 2,

2. Miejsce - Starzykowska Katarzyna - Gim-
nazjum nr 2, Murad Al - Srory – Gimna-
zjum nr 1,

3. Miejsce - Mikołaj Ostaszewski - Gimna-
zjum nr 1, Arkadiusz Szostek – Gimna-
zjum nr 12, Magdalena Kowalska – Pu-
bliczne Gimnazjum Sióstr Salezjanek.
Klasy II gimnazjum:

1. Miejsce - Koński Piotr - Gimnazjum nr 6,
2. Miejsce - Bzura Karol - Gimnazjum nr 8,
3. Miejsce - Urbanek Magdalena - Gimna-

zjum nr 11.
Klasy III gimnazjum:

1. Miejsce - Burdzik Marcin - Gimnazjum 
nr 2,

2. Miejsce - Janecka Katarzyna - Gimnazjum 
nr 11, Grobelny Artur - Gimnazjum nr 2, 
Cyl Marta - Gimnazjum nr 1,

3. Miejsce - Dudzikowska Karolina - Gimna-
zjum nr 6, Boberski Przemysław - Gimna-
zjum nr 8.

Laureatami finału V Miejskiego 
Turnieju Wiedzy o Zdrowiu zo-

stali:

Wykłady o zdrowiu
Ogromnym zainteresowaniem cieszył 

się cykl bezpłatnych wykładów związa-
nych z problematyką zdrowotną, jakie 
przygotował Wydział Zdrowia i Polity-
ki Społecznej Urzędu Miasta w ramach 
IX Jastrzębskich Dni Promocji Zdrowia. 

Zajęcia, zorganizowane z myślą o dzie-
ciach i młodzieży, prowadzili lekarze 
oraz specjaliści różnych dziedzin.

W czasie spotkań młodzi ludzie mieli 
okazję dowiedzieć się jak radzić sobie 
ze stresem, poznać zasady zdrowego 
odżywiania, a także uzyskać informacje 
na temat profilaktyki próchnicy i cho-
rób jamy ustnej.

Nowocześnie wyposażony oddział
Aparat do podaży tlenku azotu i mo-

nitor funkcji życiowych – kardiomoni-
tor otrzymał w bezpłatne użytkowanie 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny nr 
2. Urządzenia medyczne przekazali w 
środę, 28 listopada, prezydent miasta 
Marian Janecki i jego zastępca Fran-
ciszek Piksa. Sprzęt trafił na Oddział 
Intensywnej Terapii Dziecięcej.

- Tego rodzaju sprzęt, jak i pełne wyposa-
żenie oddziału należy do unikalnych w skali 
województwa, a nawet kraju. Dotychczas 
w rejonie naszego województwa aparat do 
podawania tlenku azotu wraz z kardiomoni-
torem posiadało Górnośląskie 
Centrum Zdrowia Dziecka w 
Katowicach. Dzięki Urzędowi 
Miasta OITD podniósł rangę 
świadczonych usług medycz-
nych – podkreśla ordynator 
oddziału dr n. med. Józef 
Danek.

Aparatura do podaży 
tlenku azotu jest wykorzy-
stywana w leczeniu skraj-
nie ciężkich przypadków 
niewydolności krążenio-
wo-oddechowej u dzieci 
z chorobami płuc i serca. 

C z y t a j ą c e  s z k o ł y
W listopadzie w Centrum Multime-

dialnym Szkoły Podstawowej nr 9 miała 
miejsce nietypowa impreza. – Jako „Czyta-
jąca szkoła” zgodnie z kalendarzem Kampanii 
„Cała Polska czyta dzieciom” zorganizowa-
liśmy spotkanie nauczycieli bibliotekarzy 
z okazji 100. rocznicy urodzin szwedzkiej 
pisarki dziecięcej Astrid Lindgren. Impreza 
odbyła się w przededniu urodzin – tłumaczy 
Wioletta Cyrulik,  koordynator miejski 
kampanii. Okrągła rocznica urodzin po-
pularnej pisarki stała się nie tylko okazją 
do przybliżenia jej postaci – co w formie 
multimedialnej przeprowadziła Brygida 
Fudała, nauczycielka w SP 9,  ale także do 
promowania programu „Czytające Szko-
ły”, organizowanego przez Fundację ABC 
XXI. Zainteresowani nauczyciele mogli 

nawet wypełnić formularz zgłoszenia 
swojej placówki do programu. Metody 
pracy pomocne we wdrożeniu programu 
omówiła Wioletta Cyrulik, zaś sposób 
doboru książek i listę tytułów propono-
wanych przez Fundację zaprezentowała 
Romana Konikowska, nauczycielka w SP 
9. Dyskutowano także nad pozytywnymi 
efektami czytania dzieciom. - Codzienne 
głośne czytanie dziecku dla przyjemności jest 
najskuteczniejszym sposobem wychowania 
czytelnika – człowieka samodzielnie myślą-
cego, posiadającego wiedzę i umiejętność 
jej poszerzania, kulturalnego, etycznego, z 
wyobraźnią, który umie radzić sobie w życiu 
przy pomocy rozumu, a nie pięści - wyjaśnia 
Wioletta Cyrulik. I podkreśla jednocze-
śnie, że głośne czytanie dzieciom jest 

dziś ważniejsze, niż było kiedykolwiek 
w przeszłości  ze względu na lawinowy 
wzrost ilości informacji i wiedzy, uzależ-
nienia od komputera i telewizji. Jest ono 
także dobrą alternatywą dla fałszywych 
wartości masowej kultury. 

W trakcie spotkania  jastrzębskim pod-
stawówkom przekazano ufundowane 
przez władze miasta książki autorstwa 
Astrid Lindgren. - Cieszymy się, że akcja 
głośnego czytania dzieciom jest bardzo po-
zytywnie postrzegana przez władze miasta, 
jastrzębskie firmy, zarządy osiedli, a także 
osoby prywatne. Chętnie wspierają oni na-
sze szkolne biblioteki poprzez przekazywanie 
środków finansowych na zakup nowych ksią-
żek. Ta szczytna idea wspierania szkolnych 
bibliotek daje możliwość młodym ludziom 
czytać to, co jest wartościowe i pozwala nam z 
optymizmem patrzeć w przyszłość – podkre-
ślają organizatorki spotkania. 

Szpital dołączył do grona placówek posiadających sprzęt 
do podaży tlenku azotu  (fot.R.S.)

Posiadanie takiej aparatury przyczyni 
się do uzyskania przez WSS nr 2 statu-
su ośrodka II stopnia referencyjności w 
opiece nad matką i dzieckiem.

Koszt zakupionych przez Wydział 
Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu 
Miasta urządzeń medycznych to pra-
wie 135 tys. zł.

- Miasto każdego roku przekazuje szpita-
lowi sprzęt. Oczywiście w projekcie budżetu 
na przyszły rok też zaplanowaliśmy kwotę 
na ten cel – podsumowuje zastępca pre-
zydenta miasta Franciszek Piksa.
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Od trzydziestu lat
Jubileusz trzydziestolecia obchodzi w 

tym roku jastrzębska Poradnia Psycho-
logiczno-Pedagogiczna. W uroczystości, 
zorganizowanej z tej okazji wzięli udział 
przedstawiciele władz oświatowych i 
miejskich, dyrektorzy jastrzębskich placó-
wek oświatowych, obecni i byli pracowni-
cy poradni.

Były gratulacje, podziękowania, życze-
nia. Goście zobaczyli prezentację mul-
timedialną, dotyczącą historii i obecnej 
sytuacji placówki, a młodzież z Zespołu 
Szkół nr 2 przygotowała program arty-
styczny. 

- Jubileusz jest okazją nie tylko do refleksji 
i wspomnień, ale również do przekazania 
wyrazów wdzięczności i uznania wszystkim 
osobom, które były i są zaangażowane w 
tworzenie poradnictwa w naszym mieście. 30 
lat istnienia placówki, w której spełniamy się 
zawodowo, to szmat czasu obfitujący w różne 
wydarzenia – lepsze i gorsze, wesołe i smutne, 

i to właśnie one tworzą poradnianą rzeczy-
wistość, wzbogacają nasze doświadczenia i 
pozwalają nam coraz lepiej wypełniać swoje 
posłannictwo - mówiła dyrektor poradni, 
Aurelia  Przybysz-Maleńczyk.

W ciągu minionych 30 lat jastrzębska 
poradnia przyjęła niemal 30 tysięcy pa-
cjentów, wykonując 61 tysięcy różnych 
badań - psychologicznych, pedagogicz-
nych i logopedycznych. Pracownicy 
jednostki wydali  24 tysiące opinii, a dzia-
łający tu Zespół Orzekający  rozpatrzył i 
wystawił  ponad 8 tysięcy orzeczeń. 

- Dziękuję wszystkim pracownikom za 
codzienną służbę dziecku i rodzinie, za za-
angażowanie w sprawy i losy naszych pod-
opiecznych oraz za poświęcenie dla dobra in-
nych i skuteczną pomoc - mówiła  dyrektor 
Maleńczyk, dziękując jednocześnie byłym 
dyrektorom i pracownikom poradni, per-
sonelowi administracyjnemu i obsłudze, 
władzom oświatowym i miejskim, a także 
wszystkim dyrektorom jastrzębskich pla-
cówek oświatowych oraz sponsorom.  

Poradnia jest  specjalistyczną placówką 
resortu oświaty.  Prowadzi ona działal-
ność diagnostyczną, terapeutyczną  i do-
radczą w środowiskach, wychowujących 
dzieci i młodzież. Poradnia obejmuje  
opieką ponad 21 tysięcy młodych ludzi, 
którzy uczą się i wychowują w 71 placów-
kach.  Stanowi  ona także ważne ogniwo 
w działalności profilaktycznej,  ściśle 
współpracując ze szkołami, przedszkola-
mi i służbami miejskimi. 

Oprócz wydawania opinii i diagno-
zowania problemów wychowawczych,  
pracownicy poradni prowadzą różne 
formy terapii indywidualnej, grupowej 
i  rodzinnej, warsztaty i treningi, zajęcia 
psychoedukacyjne, a także konsultacje dla 
nauczycieli, rodziców i uczniów. W po-
radni realizowane są między innymi pro-

gramy dla dzieci ujawniających objawy 
lub zagrożonych dysleksją, jąkających się, 
autystycznych, przejawiających nadpobu-
dliwość. Działa stały Punkt Konsultacyjny 
dla młodzieży, rodziców i nauczycieli, w 
ramach którego można uzyskać bezpłatną 
poradę, dotyczącą wychowania, edukacji, 
profilaktyki. 

- Również w tym roku szkolnym poradnia 
realizuje szereg wartościowych programów. 
Jednym z nich jest program „Twórcze dziec-
ko”, stworzony z myślą  o rozwijaniu umie-
jętności dzieci uzdolnionych. Jego celem jest 
rozwijanie inteligencji emocjonalnej, trening 
twórczości i kreatywności, umiejętności od-
reagowywania negatywnych emocji i radzenia 
sobie ze stresem. Program jest skierowany do 
sześciolatków, które wyróżniają się wybitnymi 
uzdolnieniami - mówi Aurelia Przybysz-
Maleńczyk.

Od tego roku przy poradni działa 
Szkoła dla Rodziców i Wychowawców. 
W ramach 40 godzin zajęć dydaktycznych 
zarówno pedagodzy, jak rodzice uczą się, 
jak radzić sobie z dziećmi. - Około połowę 
grupy stanowią nauczyciele - mówi Aurelia 
Przybysz-Maleńczyk i dodaje, że  to dla 
rodziców ciekawe  doświadczenie - zo-
baczyć,  jak poszczególne problemy wy-
glądają ze strony wychowawcy. Zajęcia 
zakończą się pod koniec stycznia, potem 
rozpocznie się kolejna edycja Szkoły.

Od 30 października do 21 grudnia dwa 
razy w tygodniu, we wtorki i czwartki w 
godz. 15.00 - 19.00 w Zespole Szkół Za-
wodowych przy ul. 11 Listopada działa 
punkt konsultacyjny, w którym   rodzice 
i wychowawcy mogą uzyskać potrzebną 
pomoc. Jak ocenia dyrektor poradni, za-
interesowanie jest spore, co świadczy o 
zapotrzebowaniu na fachowe wsparcie 
psychologiczne i pedagogiczne, zwłasz-
cza wobec nasilającej się w szkołach fali 
przemocy.  - Problemy są różne, głównie na-
tury wychowawczej, związane z ADHD, czy 
trudnościami okresu dorastania -  tłumaczy.

Początki poradnictwa w naszym mieście 
związane są z datą 15.02.1977 r. kiedy to zo-
stała utworzona filia wodzisławskiej poradni 
wychowawczo-zawodowej z siedzibą w Szkole 
Podstawowej nr 13 pod kierownictwem mgr 
Jadwigi Pietraszek - pierwszego dyrektora po-
radni. To tam w jednym gabinecie przedzielo-
nym kotarami rozpoczął pracę 3 osobowy ze-
spół pedagogiczny. Jako samodzielna jednost-
ka poradnia została powołana do działania 
z dniem 1.10.1977 r. orzeczeniem organiza-
cyjnym wydanym przez Wydział Oświaty i 
Wychowania w Jastrzębiu Zdroju na wniosek 
Kuratora Oświaty i Wychowania w Katowi-
cach z dnia 15.09.1977r.,  obejmując swym 
zasięgiem miasto Jastrzębie Zdrój i Gminę 
Zebrzydowice. Wraz z usamodzielnieniem 
się poradnia dostała 2 gabinety do badań w 
Szkole nr 19,  a liczbę pracowników pedago-
gicznych zwiększono do 4 osób.

W styczniu 1980 r. - Wydział Oświaty i 

Wychowania Urzędu Miejskiego wychodząc 
naprzeciw potrzebom placówki przydzielił 5 
pomieszczeń w bloku mieszkalnym przy ul. 
Wrocławskiej 21 zwiększając równocześnie 
liczbę pracowników pedagogicznych do 9. 

Od 1 września 1983 r. prezydent miasta po-
wierzył funkcję dyrektora mgr Barbarze Cu-
ryłło, a Poradnia zyskała nowy lokal przy ul. 
Harcerskiej 1A z 6 gabinetami i sekretariatem. 
Poprawa warunków lokalowych pozwoliła 
także zwiększyć ilość etatów pedagogicznych 
do 15- tu i 3 etatów administracyjnych. 

Lata 1990 - 1993 przyniosły kolejne zmia-
ny. Trzykrotnie zmieniła się siedziba poradni, 
a zasięg opieki merytorycznej rozszerzono na 
gminę Pawłowice. W 1992 r. w wyniku reor-
ganizacji poradnictwa w całym kraju nastąpi-
ła zmiana nazwy na Poradnię Psychologiczno 
- Pedagogiczną. Po wielu staraniach i sied-
miu przeprowadzkach otrzymała ona lokal po 
zlikwidowanym Żłobku nr 1 przy ul. Wielko-

polskiej 2. Na dziesięć lat została osiągnięta 
tak upragniona stabilizacja. Wzrosła także 
ilość etatów pedagogicznych do 20 i znacznie 
rozszerzył się wachlarz naszych usług.

Od 1 stycznia 1999 r. poradnia jest placów-
ką samorządową. W związku z wprowadze-
niem reformy administracyjnej zasięg opieki 
merytorycznej został zawężony wyłącznie do 
miasta Jastrzębia, a utrata rejonu działania 
spowodowała redukcję etatów pedagogicz-
nych. Od 1 listopada 2002 r. poradnia pracu-
je w nowej siedzibie przy ulicy Wrocławskiej 
12, która opowiada w pełni podstawowym 
standardom poradnictwa. Zatrudnia też 
wszystkich niezbędnych specjalistów.

Aktualnie w poradni pracuje 17 osób w 
tym 7 psychologów, 6 pedagogów, 1 surdo-
pedagog, 1 tyflopedagog, 2 logopedów i lekarz 
konsultant. 

Wszystkie usługi, świadczone przez porad-
nię oraz zajęcia są bezpłatne.

Aurelia Przybysz-Maleńczyk (fot.R.S.)

(AM)
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Urodziny Zespołu Szkół nr 9

Uczniowie i grono pedagogiczne Ze-
społu Szkół nr 9 im. dr Mikołaja Witcza-
ka świętowali 35-lecie istnienia placów-
ki. Uroczystość z tej okazji odbyła się 20 
listopada w Domu Zdrojowym.

„Życie to droga od marzeń do wspo-
mnień” to motto, jakie przyświecało 
obchodom jubileuszu. – Czas jubileuszu, 
to przede wszystkim dobry moment na pod-
sumowanie naszej pracy, zaprezentowanie 
osiągnięć i wspominanie – podkreśliła Lu-
cyna Penar – Pękała, dyrektor ZS nr 9.

Zaproszonych gości zabrano więc w 
sentymentalną podróż, przypominając 
dorobek placówki oraz sylwetki ludzi, 

którzy jeszcze nie tak dawno przecha-
dzali się szkolnymi korytarzami. Począ-
tek kształcenia specjalnego w Jastrzębiu 
Zdroju datuje się od roku szkolnego 
1971/72. Wówczas w Szkole Podsta-
wowej nr 2 powstały klasy specjalne, 
a po roku została powołana Szkoła 
Podstawowa Specjalna, którą na trzy 
lata umieszczono w budynku Szkoły 
Podstawowej nr 5. W latach 1975 – 79 
przeprowadzano się jeszcze dwukrot-
nie – do SP nr 13 i SP nr 19 – aż wreszcie 
placówce przydzielono budynek przy 
ul. 11 Listopada, gdzie swoją siedzibę 
ma do dzisiejszego dnia. W 1976 roku 

została powołana 
Zasadnicza Szkoła 
Zawodowa Specjal-
na, w roku szkolnym 
1999/2000 Gimnazjum 
Specjalne, a pięć lat 
później otwarto Trzy-
letnią Szkołę Przyspo-
sabiającą do Pracy dla 
uczniów upośledzo-
nych w stopniu umiar-
kowanym i znacznym. 
Obecnie placówka 
prowadzona jest jako 
Zespół Szkół nr 9, w 
skład którego wcho-
dzą: Szkoła Podstawo-

wa nr 22, Gimnazjum nr 13, Zasadnicza 
Szkoła Zawodowa nr 4 i Szkoła Przy-
sposabiająca do Pracy. W listopadzie 
2001 roku placówka otrzymała imię 
doktora Mikołaja Witczaka.

Dziś pracuje tu 45 nauczycieli i uczy 
się 155 uczniów. Szkoła posiada no-
woczesną pracownię komputerową, 
dobrze wyposażoną siłownię, gabinety 
rewalidacji indywidualnej i doskonale 
wykwalifi kowaną kadrę nauczycieli, 
których w realizacji zadań wspomagają 
logopedzi, pedagog szkolny, bibliote-
karz i przedstawiciele rady rodziców. 
W roku szkolnym 2002/2003 i 2003/
2004 placówka uzyskała Certyfi katy 
„Szkoła z klasą”, a następnie przyzna-
no jej Certyfi kat Śląskiej Szkoły Jakości 
i Certyfi kat Szkoły Zaangażowanej 
Społecznie.

Warte odnotowania są zwłaszcza 
sukcesy sportowe, jakie odnoszą 
uczniowie ZS nr 9. Justyna Grycan jest 
fi nalistką tegorocznych Letnich Igrzysk 
Olimpijskich w Szanghaju, Żaneta 
Bonczek, Donata Dulańska i Krzysztof 
Dąbrowski medalistami ABI Olimpiady 
w Szwecji, a Bartosz Błoński fi nalistą Zi-
mowych Igrzysk Olimpijskich w Japo-
nii w 2005 roku.

Przy okazji 35. urodzin szkoły nie 
zabrakło wielu ciepłych słów, najlep-
szych życzeń na dalsze lata i specjalnie 
przygotowanego na tę okoliczność pro-
gramu artystycznego.

Mityng w doborowym towarzystwie

Myślą przewodnią mityngu było 
promowanie uczestnictwa uczniów 
w zimowych i letnich Światowych  
Igrzyskach Olimpijskich dla osób nie-
pełnosprawne intelektualnie.  W 2005 r. 
w Nagano uczeń szkoły Bartek Błoński 
zajął 4 miejsce w jeździe szybkiej na 
łyżwach, a w tym roku w Szanghaju 
Justyna Grycan zdobyła dwa brązowe 
medale w jeździe szybkiej na rolkach.

Mityng ten był szczególnym akcen-
tem obchodów Europejskiego Roku na 
rzecz Równych Szans dla Wszystkich. 
- Chcieliśmy poprzez tę imprezę promować 
zdrowy tryb życia wśród uczniów niepełno-
sprawnych oraz ich osiągnięcia w dziedzinie 
sportu. Mobilizować do podejmowania wy-
zwań, przełamywania własnych ograniczeń 
i słabości oraz budzenia wiary we własne 
siły. Pragnęliśmy również w ten sposób 
wyjść naprzeciw potrzebom uczniów  Spe-
cjalnej Troski, którzy bez odpowiedniego 
wsparcia i motywacji  napotykają znaczne 

Lucyna Penar-Pękała (fot.R.S.)

8 listopada w Jastrzębiu Zdroju odbył się Mityng Olimpijski 2007 zorganizowany przez Zespół Szkół nr 9 
im. dr. Mikołaja Witczaka 

trudności w aktywnym, twórczym współ-
uczestnictwie  w otaczającej ich rzeczywi-
stości – mówi Adrianna Marcinkowska, 
pomysłodawczyni i koordynatorka 
imprezy.

Patronat nad Mityngiem objęli: 
Marian Janecki – Prezydent Miasta Ja-
strzębie Zdrój, Am-
basador Chin – Sun 
Rongmin, Poseł 
na Sejm RP, poeta, 
grafi k – Marek Plura 
oraz Polski Komitet 
Olimpijski.

W imprezie wy-
stąpiły gwiazdy: 
dziennikarz sporto-
wy Andrzej Zydoro-
wicz,  maratończyk 
i animator sportu 
Ryszard Moryc, 
siatkarze Dawid 
Murek i Robert 

Prygiel, himalaista Marian Hudek oraz 
członkowie drużyny rugby na wózkach 
Jeźdźcy Borowa Wieś, podopieczni 
Klubu  Sportowego KOKA,  Formacja 
Tańca Nowoczesnego FLAVA,  Zespół 
KLIPS. Obecni byli także olimpijczycy 
z Nagano i Szanghaju: Justyna Grycan 
i Wojtek Murawski wraz z rodzicami 
oraz Bartek Błoński.

Ada Marcinkowska

Olimpijczycy z Nagano i Szanghaju (fot.R.S.)
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Zielony Certyfikat uhonorowaniem dla Gimnazjum nr 8 w Jastrzębiu Zdroju

O pewnej wyliczance, która efektem końcowym wielkich starań była

Co łączy wyżej wymienione przed-
szkola i szkoły? Jaki jest szyfr do roz-
wiązania tej łamigłówki? Czym mierzyć 
albo deszyfrować ukryte głęboko pod 
cyframi znaczenia poszczególnych pla-
cówek?

Dla ułatwienia podpowiem, że jest to 
przeliczana na emocje skala zaangażo-
wania się w coś niezwykłego, coś - co 
urasta do rangi symbolu dla tych, którzy 
w tym uczestniczą, a dla obserwatorów 
może stać się okazją do przypomnienia 
sobie, jak smakuje wspólne pochylanie 
się nad ideą.

Jeżeli jeszcze ktoś ma problem z 
odnalezieniem spoin łączących te, tak 
różnorodne, placówki, to powiem, że 
17 października 2007r. na X Jubileuszo-
wej Gali Lidera Polskiej Ekologii, która 
odbyła się w Teatrze Dramatycznym w 
Pałacu Kultury i Nauki w Warszawie, w 
obecności przedstawicieli Ministerstwa 
Środowiska delegacje tych szkół odebra-
ły „Zielony Certyfikat”.

Należy w tym właśnie miejscu po-
wiedzieć, że znalezienie się wśród tej 
dziesiątki jest wielkim zaszczytem dla 
szkoły z Jastrzębia Zdroju, ponieważ jest 
to sukces, na który złożyła się praca nie 
tylko uczniów i nauczycieli Gimnazjum 
nr 8, ale także rodziców, sympatyków 
placówki i kibicujących przedsięwzię-
ciu.

Grażyna Gumola - nauczycielka geo-
grafii, jedna z koordynatorek projektu 
17 października wspomina tak: Dzień 
wcześniej razem z panią Anną Syrek uczest-
niczyłyśmy w warsztatach i konferencji 
na temat: ,,Zielony Certyfikat - placówka 
oświatowa jako ośrodek zrównoważone-
go rozwoju”. Warszawa przywitała nas 
ciepłą pogodą, która współgrała z naszym 
oczekiwaniem na to, co miało nastąpić 
w dniu następnym. Zrobiło nam się nie-
zwykle miło, gdy, podczas prezentowania 
placówek, które zostały wyróżnione w tego-
rocznej edycji - współtwórczyni i  prezes tej 
koncepcji - Honorata Waszkiewicz bardzo 
ciepło wyraziła się o naszej szkole, mówiąc, 
że ma do niej szczególny sentyment.

Jeszcze do tej chwili - mówi Anna Syrek, 
nauczycielka techniki - słyszę zapał tych, 
którzy uczestniczyli w tych zajęciach i – tak 
jak my-dzielili się wrażeniami z tworzenia 
projektu, wdrażania go w życie i realizacji 
- szalonych czasami - pomysłów.

17 września wszystko się sfinalizowa-
ło. Kilkanaście miesięcy, wiele tygodni, 

tysiące godzin i sekund zmaterializo-
wało się w postaci szczególnej nagrody, 
która zasłużenie trafiła do 10 placówek 
w Polsce.

Stałyśmy na środku, czując, że uczest-
niczymy w czymś niezwykłym. Radość 
mieszała się z poczuciem wielkiego dzieła, 
które stało się naszym udziałem. 10 szkół 
w Polsce i wśród nich nasza - p. Gumola 
z entuzjazmem dzieli się wrażeniami z 
tamtej chwili.

Dla mnie największą wartością tego 
projektu - powie później Halina Szty-
mon  nauczycielka chemii - było to, 
że udało nam stworzyć porozumienie 
między wszystkimi pracownikami szko-
ły, uczniami i ich rodzicami. Niezwykłe 
zaangażowanie naszych uczniów, ich 
ogromny zapał i radość z uczestnictwa 
w czymś ważnym, udzieliły się i nam- na-
uczycielom, którzy wartość zespołowego 
działania kochają chyba najbardziej

Organizatorzy zadbali o to, by przed-
stawiciele szkół odczuli, że są wśród gro-
na naprawdę nietuzinkowych placówek 
oświatowych. Miejscem uroczystości był 
Teatr Dramatyczny Pałacu Kultury i Na-
uki. Zaproszenie podpisał sam Minister 
Środowiska profesor Jan Szyszko.

Kiedy przedstawiciel ministerstwa wrę-
czał nam wyróżnienie a pani Waszkiewicz 
serdecznie gratulowała, ze zdwojoną siłą 
wróciła do mnie chwila, gdy –zapytana przez 
moje koleżanki o to, czy zechcę im pomóc w 
nowym projekcie, zgodziłam się, nie wiedząc, 
dokąd mnie ta przygoda doprowadzi.-mówi 
p. Anna Syrek.

O pewnym szkoleniu, które zakoń-
czyło się pewnym pomysłem

Wszystko zaczęło się 3 lata temu, 
kiedy to dyrektor Gimnazjum nr 8 –Ber-
nadeta Figura - wysłała swoją pracow-
nicę, nauczycielkę biologii i geografii – 
Sylwię Rogińską na szkolenie związane 
z informacjami na temat „Zielonego Cer-
tyfikatu”. Po powrocie nauczycielka po-
dzieliła się z dyrektorką pomysłem, aby 
wcielić ideę zrównoważonego rozwoju 
na gruncie jastrzębskim. Przełożona bez 
chwili zastanowienia wyraziła zgodę na 
wejście szkoły w ten projekt, a p.Rogiń-
ska obdarowana błogosławieństwem 
szefowej mogła, krok po kroku, inicjo-
wać pomysł w szkole.

Celem przedsięwzięcia było stworze-
nie ścieżki przyrodniczo - dydaktycznej 
„Oaza pośród betonu” – miejsca do ob-

cowania z przyrodą i spotkań z lokalną 
społecznością. Gimnazjum nr 8 usytu-
owane jest w strategicznym punkcie 
miasta, co stwarza możliwość łatwego 
i powszechnego dostępu mieszkańców 
do korzystania ze wszystkich atrakcji 
ścieżki przyrodniczej. Układ architek-
toniczny obiektu pozwalał na realizację 
śmiałych projektów.

Na realizację tych pomysłów pozwalał 
także stworzony do tego celu zespół na-
uczycieli – koordynatorów, w skład któ-
rego wchodziły panie: Sylwia Rogińska, 
Grażyna Gumola, Anna Syrek, Halina 
Sztymon. Szybko zauważyły, że poło-
żenie szkoły, atrakcyjność tego miejsca 
powinny wzbudzać potrzebę częstszego 
obcowania z naturą. Jastrzębie Zdrój jest 
przykładem miasta antropogenicznego, 
w którym dominuje przemysł wydo-
bywczy. Kopalnie węgla kamiennego 
znacznie przekształciły krajobraz natu-
ralny, niszcząc walory uzdrowiskowe. 
Ścieżka przyrodniczo - dydaktyczna 
ma niejako zrekompensować tę stratę. 
Zaletą szkoły jest dobra lokalizacja 
w centrum miasta, wielkość obszaru 
zielonego, którym dysponuje i jego 
urozmaicona rzeźba. Placówkę otaczają 
malownicze jary, porośnięte różnorod-
nym drzewostanem. Fragment tego 
kompleksu leśnego to prastara dąbrowa, 
która pozostała do dnia dzisiejszego 
z czasów istnienia jastrzębskiego grodu.

Grono pedagogiczne na jednej z narad 
poparło działania nauczycielek, jedno-
cześnie wyrażając gotowość podjęcia 
ogólnoszkolnych działań przybliżają-
cych zdobycie certyfikatu.

Od kwietnia 2006 roku trwały prace 
nad projektem. Nauczycielki szcze-
gółowo zbierały dane o zielonych 
terenach szkoły, robiły ankiety, prze-
prowadzały sondaże wśród uczniów 
ich rodziców i społeczności lokalnej 
na temat stworzenia ścieżki dydak-
tycznej oraz przystosowania terenu 
do przyjemniejszego spędzania wolnego 
czasu. Powstaje wtedy pomysł stworze-
nia ścieżki edukacyjno-przyrodniczej 
„Oaza pośród betonu”.

W sierpniu 2006r. szkoła zostaje za-
kwalifikowana do Ogólnopolskiego Pro-
gramu „Zielony Certyfikat”, jako jedna 
z nielicznych placówek w Polsce. 16 
września 2006 r. przyjeżdża Zespół Ko-
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misji Certyfikacyjnej z Warszawy. Swoją 
obecnością zaszczyca szkołę założyciel-
ka programu „Zielony Certyfikat” Pani 
Honorata Waszkiewicz wraz z zespołem 
ekspertów. Goście zwiedzają placówkę 
oraz tereny zielone wokół szkoły, prze-
prowadzają ankiety i wywiady wśród 
uczniów i rodziców.

O pewnym rozwoju, który ma być 
zrównoważony

Jak czytamy na stronie „Zielonego 
certyfikatu”: Główną ideą tego progra-
mu jest upowszechnianie idei zrówno-
ważonego rozwoju poprzez działanie 
placówki na rzecz ochrony środowiska 
przyrodniczego wspólnie ze społeczno-
ścią lokalną. Czymże jest rozwój zrów-
noważony? To nic innego jak rozwój 
człowieka w harmonii z przyrodą, nie 
naruszający w sposób istotny i nieod-
wracalny zasobów środowiska. Opiera 
się na jednoczesnym respektowaniu 
praw przyrody, praw ekonomii oraz 
praw rozwoju społeczeństwa i uwzględ-
nia potrzeby także przyszłych pokoleń.

Program „Zielony Certyfikat” jest ini-
cjatywą edukacyjną, skutecznie wspo-
magającą system oświatowy w Polsce 
w kształtowaniu postaw i podnoszeniu 
świadomości ekologicznej dzieci, mło-
dzieży i całych społeczności skupionych 
wokół placówki oświatowej. Zielony 
Certyfikat I i II stopnia przyznawany 
placówkom, które spełnią określone wy-
magania, jest jednym ze znaków jakości 
w edukacji w Polsce, przyznawanym za 
działania w obszarze zrównoważonego 
rozwoju.”

O wielorakich działaniach, które się 
przełożyły na smak sukcesu

Jesień 2006 rozpoczęła się od akcji 
porządkowania terenów przyszkolnych. 
Młodzież, nauczyciele i rodzice zajęli się 
skalniakiem, który wymagał wielkiej 
modernizacji i uzupełnień. Kto tylko 
mógł, przywoził do szkoły zdobyte 
przez siebie albo znajomych kolejne sa-
dzonki, aby jeszcze bardziej upiększyć 
ogródek.

Pamiętam, jak z duszą na ramieniu szły-
śmy do pierwszych sponsorów z nadzieją, 
że skruszymy ich serca i... udało się -  p. 
Gumola dzieli się z emocjami towarzy-
szącymi tym dniom.

Do pracy zaangażowali się wszyscy: 
nauczyciele, uczniowie, personel szko-
ły i przede wszystkim rodzice. To oni 
zasilali finansowo zakup potrzebnych 
sadzonek. Szkoła umożliwiła im za-
angażowanie w inicjatywę- zebrania z 
rodzicami połączone były z możliwością 
zakupu ekologicznego miodu, świec 
woskowych, bylin i krzewów. Rodzice, 

widząc zapał swoich podopiecznych, 
sami chętnie włączali się w prace przy 
porządkowaniu terenów, sadzeniu 
drzew i kwiatów. Poświęcili na to dwie 
soboty, które długo, długo odbijały się 
echem wśród lokalnej społeczności. 
Ich efektem była całkowita zmiana 
w otaczającym osiedle lesie - od tej pory 
stał się on enklawą prawdziwej zielono-
ści, czystości- do czego zresztą las jest 
powołany.

Młodzież szkoły czynnie zaangażowa-
ła się w zbiórkę makulatury, aluminium, 
baterii organizowaną przez miasto.

W czasie trwania Światowego Tygo-
dnia Zwierząt uczniowie wychodzili do 
schroniska dla zwierząt, zanosząc zebra-
na wcześniej w różnych akcjach karmę, 
środki czystości.

10 października 2006 r. podczas ob-
chodów Światowego Dnia Drzewa w 
szkole zostaje ogłoszony konkurs na 
kolaż przedstawiający drzewo, (wyko-
rzystanie surowców wtórnych) i pracę 
literacką: „List od drzewa”. Równo-
legle młodzież z koła historycznego, 
które przyjęło nazwę „Poszukiwacze 
śladów przeszłości”, wspólnie ze swoją 
opiekunką Iloną Burdzik postanowiła 
zająć się terenami popałacowymi, które 
znajdowały się kiedyś na terenie naszej 
szkoły. Poszukując informacji na te-
mat starego dworku i innych budowli, 
uczniowie ustalili, że okazała, stara lipa 
rosnąca przy ul. Katowickiej była jed-
nym z drzew otaczających nieistniejący 
już dworek. Ją więc, jako ostatniego być 
może niemego świadka przeszłości, po-
stanowili otoczyć opieką i adoptować. W 
ten sposób włączyli w ogólnopolski pro-
gram „Ślady przeszłości” promowany 
przez Centrum Edukacji Obywatelskiej. 
Postawili sobie przy okazji adopcji kilka 
innych zadań: znalezienie imienia dla 
lipy, ustalenie jej wieku, ustalenie czy 
może być pomnikiem przyrody, wyko-
nanie makiety terenu, itp. Wszystkie te 
działania zostały zrealizowane i już od 
kwietnia 2007 r. lipa nie jest już zwy-
kłym bezosobowym drzewem, ale w 
wyniku ogólnoszkolnej ankiety została 
nazwana Lilianną. Zaproszony przez 
kółko dendrolog wycenił jej wiek na 
około 140 lat.

Od kilku lat w szkole organizowane 
są wigilie szkolne. W roku 2006 ma ona 
charakter ekologiczny, a przyświeca jej 
hasło: „On wyrósł przed nami jak młode 
drzewo”.

W szkole zainstalowane zostają konte-
nery na segregację odpadków i kubły na 
korytarzach szkolnych. Młodzież uczy 
się selekcji śmieci.

W czasie Miejskiej Giełdy Szkól gim-
nazjum prezentuje swoje ekologiczne 
stanowisko, dzieląc się z mieszkańcami  
miasta ideą zrównoważonego rozwoju.

Przez cały czas koordynatorki pomy-
słu poszukują sponsorów: To był naj-
trudniejszy moment całego przedsięwzięcia 
- potwierdzają wszystkie, gdy pytam je, 
co sprawiło im największą trudność.

Jednak udaje się zdobyć darczyńców 
i szkoła ma już 12 tablic edukacyjnych, 
które zostaną umieszczone na terenie 
placówki. Są to profesjonalne tablice, 
każda z nich przedstawia kolejne za-
gadnienie przystanków ekologicznych. 
Równolegle powstała urokliwa wiata, 
która od tej pory pełni funkcję klasy na 
powietrzu.

Wreszcie nadchodzi dzień 27 kwiet-
nia 2007 roku, który z pewnością na 
stałe wejdzie do historii „Wielkich Dni” 
Gimnazjum nr 8. Tego bowiem dnia 
nastąpiło uroczyste otwarcie ścieżki dy-
daktyczno - przyrodniczej „Oaza pośród 
betonu” a także uroczysta adopcja starej 
lipy i terenów popałacowych.

O pewnej wyliczance, która począt-
kiem kolejnych starań jest

Co mi dał ten czas? Myślę, że bardziej 
świadomie podchodzę teraz do zagadnień 
ekologicznych, do pełnego rozwoju człowieka 
- mówi Anna Syrek

Dla mnie to było przede wszystkim zma-
ganie się z samą sobą, ze swoim zmęczeniem 
,bo praca była naprawdę ciężka - dzieli się 
swymi spostrzeżeniami Grażyna Gu-
mola.

Wiem, że niezwykłość tego przedsięwzię-
cia polega na tym, że połączyła nas radość 
robienia czegoś, co z pewnością  ubogaciło 
nasze działania na polu dydaktycznym i 
wychowawczym. Byłyśmy w środku czegoś, 
co przekłada się na szerokie znaczenie słowa: 
wspólnota myśli - podsumowuje Halina 
Sztymon.

Jednak żadna z nich nie waha się – i 
na zadane przeze mnie pytanie o to, co 
dalej, odpowiadają: Walczymy o drugi 
stopień.

Gdyby móc przeliczyć wartość  szkol-
nego schylania się ku zielonościom, 
które zostały powierzone społeczności 
Gimnazjum nr 8; gdyby tak móc prze-
liczyć troskę o każdy świeżo zakwitły 
pączek i o ten, który z przyjściem na 
świat ma trudności; gdyby tak móc objąć 
i zmierzyć radość z nowiny: „Narodziło 
się, zakwitło, przyszło na świat”; gdyby 
tak zważyć odpowiedzialność (może 
według wzoru: ilość uczniów razy ich 
waga miłości do Ziemi); gdyby tak na 
metry przeliczyć stopień zaangażowania 
młodzieży, nauczycieli, rodziców, spon-
sorów, ludzi dobrej woli - to wszystko 
otrzymałoby jedną miarę - Zielonego 
Certyfikatu, którym to ta placówka 
została obdarowana. To prestiżowe 
osiągnięcie jest uhonorowaniem zaanga-
żowania się szkoły we wspólne dobro.

Barbara Kobos

dok. ze str. 13
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Dzień Hiszpański w Gimnazjum nr 8

Odkrywanie Hiszpanii
Walka z bykiem, flamenco i ogniste 

passodoble to tylko niektóre elementy 
programu, jaki uczniowie z Gimnazjum 
nr 8 zaprezentowali w ramach obchodów 
Dnia Hiszpańskiego. Dynamiczne, barw-
ne widowisko, zrealizowane w konwencji 
telewizyjnej audycji „Kawa czy herbata” 
było wielokrotnie przerywane gromkimi 
oklaskami publiczności, zgromadzonej 
w szkolnej sali gimnastycznej. W pro-
wadzonym przez uczniów programie 
znalazło się  też miejsce  na wspomnienie 
o Pablo Picasso, iberyjską prognozę pogo-
dy i krótką lekcję języka hiszpańskiego, a 
smakosze mogli się dowiedzieć, jak ugo-
tować prawdziwe gazpacho. Nie zabrakło 
wzbogaconej fotografiami informacji o 
największych skarbach Hiszpanii - jej 
zabytkach kultury i chronionych dziełach 
przyrody.

Dzień Hiszpański,  który odbył się w 
Gimnazjum nr 8,  został zrealizowany w 
ramach projektu „Kim jesteśmy”. Projekt 
ten został przygotowany przez szkołę 
i zaakceptowany przez polską Agencję 
Narodową  Programu Comenius. Zakłada 
on międzynarodową współpracę między 
szkołami w Polsce, Hiszpani, Turcji i 
Francji. 

- Program został  wypracowany w trakcie 
spotkania przygotowawczego, które odbyło 
się w marcu naszej szkole. Gościliśmy wtedy 

nauczycieli z Niemiec, Francji i Hiszpanii. W 
ramach projektu odbędą się wizyty w miastach 
i szkołach z nami zaprzyjaźnionych. Dzięki 
współpracy nauczycieli i uczniów społeczność 
gimnazjum będzie poznawać kulturę, histo-
rię i zwyczaje naszych partnerów z Francji, 
Hiszpanii i Turcji – tłumaczy Izabela Flak, 
nauczycielka Gimnazjum nr 8.      

Na pierwszą wizytę  do Hiszpanii trój-
ka  uczniów gimnazjum pojechała na po-
czątku grudnia. W maju planowany jest 
wyjazd do Turcji, a na początku grudnia 
2008 roku delegacja szkoły prawdopo-
dobnie uda się do Francji. Natomiast za 
pół roku Jastrzębie odwiedzą uczniowie 
z partnerskich szkół Gimnazjum nr 8. -  
Przed każdą wizytą 
organizujemy dzień, 
poświęcony kulturze 
i zwyczajom danego 
kraju. Teraz odbył 
się dzień hiszpański, 
w maju odbędzie się 
dzień turecki, a w 
grudniu przyszłego 
roku - francuski  
– tłumaczy Kamila 
Szostak, nauczy-
cielka języka an-
gielskiego, autorka 
projektu. 

W szkole zosta-

ną zorganizowane imprezy, mające zapo-
znać uczniów z  historią, geografią i zwy-
czajami  tych krajów. Powstanie wspólna 
strona internetowa, a uczestnicy projektu 
będą  utrzymywać stały kontakt przez 
sieć.  Pisząc e-maile nie tylko udoskonalą 
swoją znajomość języka angielskiego, ale 
też będą promować naukę języków: fran-
cuskiego,  hiszpańskiego i tureckiego.

Uczniowie wykonają też prace plastycz-
ne, które zaprezentują  podczas imprez 
szkolnych i  środowiskowych.

- Nasza szkoła będzie wydawała i rozpo-
wszechniała wspólną gazetkę, uczniowie z  
Francji stworzą książkę kucharską i wspólny 
słownik podstawowych wyrażeń i zwrotów, a 
Hiszpanie  wykonają prezentację  na temat na-
szych miast. Z kolei zadaniem szkoły tureckiej 
będzie realizacja filmu DVD na temat  współ-
pracy - wyjaśnia Kamila Szostak.

Śpiewali jak z nut
Mirosława Żak z Radzionkowa z zespo-

łem w składzie: Edyta Szymańska, Wiesław 
Ciecieręga, Grzegorz Jędrzejowski wykona-
niem utworów: „Niepogoda na werandzie” 
i „Walc banalny” pokonała scenicznych 
rywali i wygrała XV Konkurs Piosenki Po-
etyckiej  “Jastrzębskie Śpiewania”. Odbył się 
on w sobotę 24 listopada w Domu Zdrojo-
wym. W tym roku w przesłuchaniach udział 
wzięło 22 uczestników (solistów i zespołów) 
z województwa śląskiego (m.in. z Raciborza, 
Jastrzębia Zdroju, Pawłowic, Mikołowa, 
Katowic, Jaworzna, Bytomia, Dąbrowy 
Górniczej), w większości laureatów ogólno-
polskich festiwali piosenki poetyckiej. Wa-
runki wokalne oceniało czteroosobowe jury 
w składzie: Grażyna Krzanowska, Dominika 
Zioło, Grzegorz Kapołka i Marek Cypryś. 
Szczególną uwagę jurorzy zwracali  na walo-
ry poetyckie tekstów, umiejętności wokalne, 
warsztat instrumentalistów, aranżacje oraz 
tzw. ogólny wyraz artystyczny. Każdy z 
uczestników  zaprezentował dwa utwory w 
języku polskim, przy czym preferowane były 
kompozycje autorskie. 

Z roku na rok zarówno wokaliści, jak i 
zespoły podnoszą poprzeczkę.  Poziom 
wykonania piosenek poetyckich był bardzo 

wysoki i wyrównany, a na scenie w trakcie 
przesłuchań nie było osób przypadkowych, 
dlatego też jurorzy nie mieli łatwego wy-
boru. Laureatką XV Konkursu Piosenki 
Poetyckiej “Jastrzębskie Śpiewania” zo-
stała wspomniana już Mirosława Żak z 
zespołem, drugie miejsce jurorzy przyznali: 
Magdalenie Gluch z Piekar Śląskich (akom-
paniament – Edyta Szymańska) za wykona-
nie utworów: „Cyganka” i „Nie opuszczaj 
mnie”, trzecią lokatę wywalczyła miesz-
kanka naszego miasta - Katarzyna Danek za 
wykonanie autorskich utworów: „Litania do 
telewizora” oraz „Będzie tak…”. Ponadto 
przyznano wyróżnienia. Odebrali je: Jakub 
Blokesz z Pszowa za wykonanie utworów: 
„Idź własną drogą” i „Marcin Luter” oraz 
Zespół Wokalny „MIRAŻ” z Gminnego 
Ośrodka Kultury w Pawłowicach w skła-
dzie: Joanna Trzaskalik, Karolina Półgrosze-
wicz, Martyna Matera, Joanna Krause, We-
ronika Czendlik, akompaniament- Jarosław 
Hanik za wykonanie utworów: „Nie ma jak 
pompa” i „Okularnicy”. Laureaci otrzymali 
dyplomy oraz nagrody pieniężne. 

XV jubileuszowy konkurs „Jastrzębskie 
Śpiewania” zakończył popisowy koncert 
Edyty Geppert.                                  Ewa

Podczas dnia hiszpańskiego nie zabrakło corridy (fot.kk)

Konkurs „Górnicze 
Jastrzębie” rozstrzygnięty

Zdjęcie Michała Lipki zosta-
ło uznane za najlepsze spośród 
fotografii nadesłanych na XII in-
ternetowy konkurs fotograficzny 
organizowany przez Urząd Miasta. 
II miejsce w konkursie przypadło 
Józefowi Żakowi, zaś trzecią lo-
katę zajęła Edyta Ochodek. Jury 
przyznało także dwa wyróżnienia 
za cykle zdjęć. Otrzymali je Łukasz 
Szarlej i Krzysztof Płonka.

Tym razem temat konkursu 
nawiązywał do górniczego obli-
cza Jastrzębia Zdroju. W sumie 
nadesłano ponad 40 fotografii 
dokumentujących zmiany, jakie w 
życiu i krajobrazie naszego miasta 
poczyniły kopalnie.

Oceny nadesłanych fotografii 
dokonała komisja konkursowa 
w składzie: Grzegorz Dulemba 
- Sekretarz Miasta, Jarosław Gilga - 
prezez JKF „Niezależni” oraz Olga 
Majkowska - naczelnik Wydziału 
Informacji Urzędu Miasta.
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Uzbierali 48 kilogramów... groszy

Dziecięca przyjaźń
Przez dwa tygodnie uczniowie, rodzi-

ce i pracownicy szkoły podstawowej nr 9 
zbierali monety groszowe o różnej war-
tości. Uzyskane w ten sposób pieniądze 
zostaną przeznaczone na pomoc domom 
dziecka w całym kraju. 

Zbiórkę zorganizowano w ramach 
ogólnopolskiej akcji „Góra Grosza 2007”, 
której inicjatorem jest warszawskie to-
warzystwo Nasz Dom. Przedsięwzięciu 
patronuje Ministerstwo Edukacji Naro-
dowej.

W czasie trwania akcji na terenie „dzie-
wiątki” pojawiły się okolicznościowe 
plakaty i symboliczna makieta „Góry 
Grosza”. - Wszystko po to, aby uczniowie 
utożsamili się ze szczytnym celem akcji i 
uznali ją za ważną. Nauczyciele i wycho-
wawcy motywowali dzieci do aktywnego 
uczestnictwa – mówi Andrzej Kolekta, 
wicedyrektor szkoły. Do zbiórki monet 
zaangażowano pierwszoklasistów i 
kończących w tym roku szkołę uczniów 
klas szóstych. – Wszyscy uczniowie chcieli 
wrzucić swoje przysłowiowe „trzy grosze” 
– opowiada Andrzej Kolekta.

Po dwóch tygodniach akcji, zespół, 
składający się z uczniów i nauczycieli 
przystąpił do liczenia zebranych groszy. 
Praca trwała dziewięć godzin! Okazało 
się, że zebranych monet jest 24, 5 tysiąca, 
ważą razem 48,2 kg,  a łączna suma ich 
wartości wynosi  622 złote. Najwięcej 
było monet jednogroszo-
wych – 13 tysięcy, a naj-
mniej dwuzłotowych – 3 
sztuki. 

Na podstawie tych wyni-
ków dokonano ciekawych 
przeliczeń. Gdyby wszyst-
kie zebrane monety ułożyć 
jedna za drugą,  utworzyły-
by odcinek o długości  397 
metrów, a gdyby ułożyć je 
jedna na drugiej,  powstała-
by wieża o wysokości  24,5 
metra!  - Dla miłośników 
herbaty mamy interesującą 
wiadomość – w jednej szklan-
ce tego szlachetnego napoju 
mieści się 700 monet jedno-
groszowych  – uśmiecha się 
dyrektor.

- W akcji takiej jak „Góra Grosza” nie jest 
najważniejsze ile zebrano pieniędzy – ważne 
że wielu wzięło w niej udział. Dzieci rozu-
miały, że nawet jeden wrzucony grosz może 
być wielkim wkładem w ogólnokrajową akcję, 
która pomoże godniej żyć rówieśnikom w 
domach dziecka. Chęć wsparcia innych w 
trudnych chwilach to niezwykle ważna cecha 
u młodych ludzi. Wierzymy, że będzie z nimi 
również w ich późniejszym dorosłym życiu. 
Za taką postawę wszystkim uczniom dzięku-
jemy – mówi Andrzej Kolekta.

M jak miód – pod takich hasłem 
przebiegało spotkanie, które odbyło się 
20 listopada w Filii nr 2 jastrzębskiej 
książnicy.

Zdrowy jak miód
Wszystko to, co związane jest z mio-

dem  z jego spożyciem, właściwościami 
przybliżył przybyłym specjalnie zapro-
szony gość - Tadeusz Przybyła.

- Jakie są właściwości miodu? To szeroka 
gama. Zaczynając od właściwości bakterio-
bójczych po regenerujące. Miód wpływa 
nie tylko, jak się powszechnie uważa, na 
drogi oddechowe, ale również np. regene-
ruje wątrobę – wyjaśniał prowadzący 
spotkanie. 

Listopad to okres w roku, kiedy 
wiele osób walczy z przeziębieniem. 
Okazuje się, że ów słodki napój może 
nam pomóc w walce z bakteriami ata-
kującymi nasz organizm.  

Jak już wspomniałem miód ma właści-
wości bakteriobójcze. Bardzo dobrze służy 
po rozcieńczeniu zarówno z wodą jak i 
napojami typu herbata czy mleko, ale na-
leży pamiętać o tym, by nie dodawać mio-
du do gorących napojów - przestrzegał 
Tadeusz Przybyła. 

W trakcie spotkania prowadzący  
przedstawił także rodzaje miodu oraz 
odpowiadał na pytania zainteresowa-
nych.

Ewa  

Dwa razy  Dar Serca
„Dar Serca” to nie tylko nazwa Domu 

Opieki Społecznej w Jastrzębiu Zdroju ale 
też tytuł autorskiego programu wychowaw-
czego, realizowanego w trzyletnim cyklu 
(klasy IV-VI), który uczy dzieci szacunku 
dla ludzi starszych. 

15 listopada   uczniowie już po raz  trze-
ci  w tym roku szkolnym  spotkali się z 
szacownymi seniorami. Dzieci z klasy V a 
ze Szkoły Podstawowej nr 9 prezentowały 
swoje zainteresowania. Były popisy gry na 
cymbałkach („Michel” – The Beatles) śpiew 
solowy, wykonywane na gorąco makijaże i 
fryzury. Młodzież omawiała przyniesione ze 
sobą prace, szczególnie interesująco o swo-
ich zainteresowaniach opowiadała przyszła 
pani ornitolog oraz następca Jean Michaela 
Jarre’a, a znawcy samochodów sypali mar-
kami i danymi technicznymi jak z rękawa. 
Niektóre dzieci mogły się już pochwalić 
konkretnymi osiągnięciami w postaci meda-
li, prac plastycznych (obraz olejny), popisów 
muzycznych (gra na keyboardzie) czy awan-
sem do rejonu w piłce 
nożnej. Jednym słowem 
eksplozja talentów ! 

Starsi państwo również 
mówili o dziecięcych 
zajęciach. Często było to 
zbieranie jagód i grzybów 
ale też gra na skrzypcach 
czy mandolinie.

Prawdziwą radość 
sprawiły wszystkim 
wspólne śpiewy: „Wo-

jenko, wojenko”, „Rozkwitają pęki białych 
róż” czy „Pierwsza kadrowa”! Jeśli nawet 
ktoś ze starszych ludzi nie mógł śpiewać, to 
kołysał się lub wystukiwał rytm, a wszyscy 
mieli uśmiechy na ustach i jakby młodzień-
czy błysk w oku. Warto trudzić się dla tych 
uśmiechów! 

Jesteśmy tu na ziemi jedynie przechod-
niami, pielgrzymami i musimy pamiętać o 
kruchości naszego ciała. Z tym większym 
szacunkiem musimy odnosić się do tych, 
którzy swoim życiowym doświadczeniem, 
mądrością i wiedzą chcą dzielić się z kolej-
nymi pokoleniami.

Szanowni mieszkańcy tego szczególnego 
domu!

Zwracamy się do Was z serdecznymi 
życzeniami, by to miejsce było dla Was bez-
pieczną przystanią pełną ciepła, serdeczno-
ści i życzliwości.

Pamiętajmy, że „Z miłości będziemy 
sądzeni”. 

Anna Urbańska

Efekty zbiórki w SP 9 (fot. nad)

Spotkanie z seniorami (fot. AU)



WIADOMOŚCI

www.sjz.pl   www.jastrzebie.pl 17

Paznokcie jak paw
Ewelina Śliwińska prowadząca dwa 

salony kosmetyczne w Jastrzębiu, za-
jęła  trzecie miejsce w X Mistrzostwach 
Polski w Zdobieniu Paznokci „Nail 
Art Poland”.  Ta utalentowana mani-
kiurzystka, zachwyciła jury swoją ory-
ginalną i kolorową pracą. Jak co roku 
każde mistrzostwa mają swoją tematy-
kę. Tematem tegorocznych mistrzostw 
były wiersze dla dzieci. – Wybrałam 
wiersz „Paw” Urszuli Doroty Kukieli. 
Oprócz ozdobienia paznokci, trzeba było 
także modelkę ucharakteryzować wedle te-
matu wierszu. Całość wykonałam stosując 
akryl i żel  - wyjaśnia Ewelina Śliwińska. 
Wykonane prace oceniały  dwie komi-
sje: dziecięca i profesjonalna. Do jury 
dziecięcego należała ocena pomysłu i 
trafności interpretacji. Jury profesjonal-
ne natomiast oceniało technikę i sposób 
ozdobienia paznokci. – Wybrałam wła-
śnie wiersz „Paw” bo podobała mi się w 
nim kolorystyka. Na wykonanie zadania, 
czyli ozdobienia paznokci modelki, mieliśmy 
trzy godziny. W tym czasie skorzystałam z 
akrylu, żelu, lakierów kolorowych, piórek, 
cyrkonii i brokatu. Cieszę się, że moja praca 
się spodobała – dodaje Śliwińska. Pod-
czas tego typu pokazów nie są wykony-
wane zdobienia paznokci, które nadają 
się na „codzienne” wyjścia, bo są po 
prostu niepraktyczne. Mają one jednak 

za zadanie ukazać talent, pomysłowość 
i możliwości manikiurzystki. 

Obecny sukces nie jest jedynym w do-
robku Eweliny Śliwińskiej. W ubiegłym 
roku, również dzięki wysokiemu miej-
scu w mistrzostwach Polski, uczestni-
czyła w Międzynarodowych Mistrzo-
stwach Zdobienia Paznokci w Warsza-
wie. Tam zajęła miejsce w pierwszej 
dziesiątce. W grudniu tego roku znowu 
będzie walczyć o najwyższe trofeum 
podczas mistrzostw świata. 

Ozdabianiem paznokci jastrzębska 
manikiurzystka zajmuje się od sześciu 
lat. Wcześniej pracowała jako fryzjerka. 
To jednak paznokcie były jej pasją. Kie-
dy zauważyła, że potrafi  dbać o swoje 
dłonie i paznokcie, postanowiła także 
pomagać innym. Obecnie rozszerza 
swoje horyzonty. Współpracuje  ze 
szkołami fryzjersko – kosmetyczny-
mi, wykłada na jednej z tych uczelni, 
prowadząc specjalizację – zdobnictwo 
paznokci. Po za tym dokształca się na II 
roku kosmetologii, bo jak sama mówi: 
w tym zawodzie ciągle trzeba się uczyć i 
jeździć na kursy.

Zawód manikiurzystki już od pew-
nego czasu zdobywa szersze grono 
zwolenników. Piękne i zadbane dłonie 
są dziś wizytówką zarówno kobiety 
jak i mężczyzny. Kobiety jednak chęt-

niej odwiedzają zakłady kosmetyczne. 
Mężczyźni ciągle pokonują swoje oba-
wy, ale chyba już mają ich coraz mniej. 
– Mam wielu klientów mężczyzn. Wiedzą, 
że ładne dłonie to ich wizytówka, a takiej 
niejednokrotnie potrzebują w pracy. Kobie-
ty jednak częściej przychodzą, by paznokcie 
ozdobić czy założyć tipsy. Ważne jest także 
odżywianie. Biologiczne przedłużanie pa-
znokci  trwa około trzech  godzin i kosztuje 
od 60 złotych  – wylicza manikiurzystka.

Robert Cebula

W drugim dniu Międzynarodowych Targów Ekologicznych 
POLEKO 2007 w Poznaniu 21 listopada wręczono, przyznane 
po raz pierwszy, nagrody i wyróżnienia Eko-Lidera Funduszu 
Spójności.

Wybór ”Eko-Lidera Funduszu Spójności”, edycja 2007, orga-
nizowany jest przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej przy współpracy z Ministerstwem Środowi-
ska. Wybór dotyczy wszystkich wnioskodawców i benefi cjentów 
Funduszu Spójności i ma na celu: popularyzację efektywnych 
systemowych rozwiązań technologicznych i organizacyjnych, 
dotyczących gospodarki wodno-ściekowej, gospodarki odpa-
dami oraz ochrony atmosfery, edukację poprzez wskazanie naj-
lepiej przygotowanych i realizowanych projektów dla udostęp-
nienia innym benefi cjentom sprawnych ścieżek realizacyjnych, a 
także wyłonienie podmiotów, które najsprawniej przygotowują 
i realizują projekty inwestycyjne z zakresu ochrony środowiska 
współfi nansowane ze źródeł Funduszu Spójności.

Zgodnie z regulaminem, wyboru Eko-Liderów Funduszu 
Spójności dokonuje Kapituła, której przewodniczy prezes NFO-
ŚiGW, a w jej skład wchodzi dwóch przedstawicieli NFOŚiGW i 
dwóch przedstawicieli Ministerstwa Środowiska.

Przedmiotem wyboru projektów „Eko-Lider Funduszu Spój-
ności” są przygotowywane i realizowane przedsięwzięcia Fun-
duszu Spójności koordynowane przez NFOŚiGW.

(inf. nadesłana)

Nagrodzone wodociągi

Akcja „BLOKERS”

63  mandaty karne, 31 nietrzeźwych nieletnich, 6 osób za-
trzymanych na gorącym uczynku przestępstwa, 16 wniosków 
o ukaranie za wykroczenia do Sądu Grodzkiego oraz ujęte 
dwie osoby poszukiwane – to efekty działań pod kryptoni-
mem „Blokers”, które przeprowadzili funkcjonariusze KMP 
w Jastrzębiu Zdroju. Akcję zorganizowano w nocy z 23/24 
listopada. 

Głównym celem działań było ujawnianie wykroczeń szczególnie 
uciążliwych dla społeczeństwa, w tym: zniszczenie mienia, zakłóca-
nie spokoju czy spożywanie alkoholu w miejscach publicznych oraz 
ujawnianie osób poszukiwanych i nietrzeźwych - wyjaśnia Marta 
Czajkowska rzecznik prasowy  KMP w Jastrzębiu Zdroju. 

W trakcie akcji policjanci wylegitymowali łącznie 222 oso-
by i nie były to pierwsze tego typu działania funkcjonariu-
szy. Akcja „Blokers” przeprowadzana jest systematycznie i 
wszystko wskazuje na to, że będzie kontynuowana. 

Potrzeba organizowania działań takich jak akcja „Blokers” wynika 
z dużej aktywności młodzieży w czasie weekendów. Młodzież staje 
się ofi arami przestępstw, a coraz częściej również ich sprawcami. 
Zaangażowanie większej ilości policjantów pozwala na skontrolowa-
nie większej ilości niebezpiecznych miejsc, jak i osób. Nietrzeźwych 
nieletnich zawsze przekazujemy rodzicom, co uświadamia im, jak 
ich pociechy spędzają wolny czas. Ponadto, te działania mają na celu 
zniechęcenie nieletnich do spożywania alkoholu, który często prowa-
dzi do demoralizacji - dodaje  rzecznik policji. 

Ewa 

Mieć paznokcie jak paw (fot.rc)

Jastrzębskie wodociągi zostały wyróżnione w konkursie 
Eko-Lidera Funduszu Spójności 2007. Kapituła wyboru Eko-
Lidera 2007 uhonorowała Jastrzębski Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji S.A. jako jeden z 10 projektów, które zakwalifi ko-
wane zostały do grupy fi nałowej.
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Z pewnością takie programy jak „Taniec z gwiazdami” czy „You can dance – po prostu tańcz” przyczyniły się do 
wzrostu popularność tańca w Polsce. Jak grzyby po deszczu wyrastają kolejne szkoły tańca, które uczą rzesze Polaków 
tanecznych kroków. Żeby jednak zostać profesjonalistą w tej dziedzinie, potrzeba wielu lat ciężkiej pracy, a także 
wielu wyrzeczeń i poświęceń. Smaku porażki i zwycięstwa w zawodzie tancerki zakosztowała nie raz pochodząca z 
Jastrzębia Agnieszka Cichoń – jedna z najlepszych tancerek w Polsce

Tancerka  z  krw i  i  kośc i
Kariera Agnieszki rozpoczęła się w wie-

ku dziewięciu lat. Wtedy to w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Jastrzębiu pod okiem 
trenerów uczyła się tańca. Zaczęła od hip 
– hopu. 

– Wiele zawdzięczam pracy w MOK-u. 
Dzięki tamtym treningom udało mi się zdobyć 
wiele nagród w kategoriach formacja, duet i 
solo. Jeździłam i dokształcałam się na różnego 
rodzaju warsztatach tanecznych u najlepszych 
choreografów. Kiedy byłam jeszcze dzieckiem 
uczestniczyłam w teledyskach i programach 
telewizyjnych. Między innymi w programie 
„5-10-15” – wspomina swoje początki 
Agnieszka.

Kariera Agnieszki ciągle się rozwijała. 
Młodą, utalentowaną jastrzębianką zain-
teresowały się media. W 2003 roku zapre-
zentowała się na Ogólnopolskim Festiwa-
lu Polskiej Piosenki w Opolu. W koncercie 
„40 na 40” wyszła na scenę w roli hostessy 
prezentującej modę lat sześćdziesiątych. 
– To nie jest tak, że jak raz człowiek pokaże 
się w telewizji, to później wszyscy dzwonią i 
proponują pracę. Musiałam sporo nachodzić 
się po castingach. Właśnie po festiwalu w 
Opolu zadzwoniła do mnie jedna z reżyserek 
programu „Bar” – dodaje Agnieszka. Co 
tydzień z programu „Bar” odpadała jed-
na osoba, a odcinkom tym towarzyszył 
show, w którym występowała Agnieszka. 
Na początek zatańczyła u boku zespołu 
Right Said Fred.  Z „Barem” dziewczyna 
współpracowała przez wszystkie jego 
edycje. W międzyczasie wystąpiła także 
w filmie instruktażowym, który nakręciła 
sama Iwona Guzowska, mistrzyni świata 
w kick – boxingu. Dziewczyny poznały 
się podczas  edycji „Baru” z udziałem 
sportsmenki. Bokserka poszukiwała 
akurat dziewczyn do filmu poświęco-
nego fit – boksowi. Na casting zgłosiły 
się głównie instruktorki aerobicu. Więk-
szość z nich odpadła, bo przejście przez 
casting wymagało wielkiej sprawności 
fizycznej. Ale młodej tancerce się udało. 

Agnieszka wraz z innym dziewczynami, 
przez dwa miesiące trenowała pod czuj-
nym okiem mistrzyni. – Poznawałyśmy 
zasady fit – boksu. Są to układy gimnastyczne, 
wzbogacone ciosami i unikami bokserskimi i 
innymi elementami walki w ringu – wyjaśnia 
tancerka. 

Po przygodzie z programem „Bar” 
Agnieszka Cichoń zaczęła występować w 
programie „Stratosfera”. W tym samym 
czasie wraz z zespołem „Pech” wystąpiła 
na mistrzostwach Polski w tańcu disco 
– show. Układ, który zaprezentowała 
grupa, nagrodzony został brązowym 
medalem. To dało jej możliwość udziału 
w mistrzostwach świata w Niemczech. 
– Tam konkurencja była bardzo duża, bo 
przyjechało ok. 1,5 tysiąca tancerzy z całego 
świata. Po kilku rundach zakwalifikowaliśmy 
się do finału. Byliśmy jedyną grupą z Polski, 
która znalazła się ścisłej czołówce. Ostatecznie 
zajęliśmy szóste miejsce – dumnie wspomi-
na Agnieszka. 

Oprócz ciężkiej pracy przy programach 
telewizyjnych, Agnieszka studiowała tak-
że zarządzanie i marketing w Opolu. Po 
obronie pracy magisterskiej nie spoczęła 
na laurach. Dalej rozwija swoje umie-
jętności taneczne. Założyła także profe-
sjonalną grupę taneczną Blow 
Dance, której jest menedżerem. 
Formację tworzą utytułowani 
tancerze, wielokrotni finaliści 
mistrzostw Polski, Europy i 
świata. Zespół  łączy  niemal 
wszystkie style taneczne, po-
cząwszy od disco, break dance 
poprzez funky i hip – hop, 
latino i salsę, a skończywszy 
na jazzie, modernie oraz tańcu 
klasycznym.

Agnieszka Cichoń jest obecnie  
jedną z najbardziej rozchwyty-
wanych tancerek w Polsce. Mia-
ła okazję reprezentować Polskę 
w czasie uroczystości wejścia 

naszego kraju do Unii Europejskiej, które 
odbyły się 1 maja 2004 roku w Holandii. 
Występowała na festiwalach piosenki 
w Opolu i Sopocie, w pięciu edycjach 
programu „Bar”, „Stratosferze”, „Hitach 
na czasie”, a także podczas gali rozdania 
nagród Eska Music Awards. Tańczyła u 
boku wielu gwiazd show biznesu. Warto 
wymienić In – Grid, Kayah, Andrzeja Pia-
secznego, Monikę Brodkę, Mandarynę, 
Liroya, Arash’a czy Groove Coverage. 
Obecnie możemy oglądać Agnieszkę z ze-
społem podczas finałowych odcinków po-
pularnego programu „Jaka to melodia”. 
Żadne sukcesy jednak nie przyszły same. 
Wszystko do czego dziś doszła Agnieszka 
zawdzięcza swojej ciężkiej i wytężonej 
pracy. - Taniec to moje życie. I bynajmniej 
nie jest to łatwe zajęcie. Najtrudniejsza jest 
nauka i opanowanie nowych kroków. Treningi 
pochłaniają mnóstwo czasu, każdy wyjazd na 
mistrzostwa jest poprzedzony eliminacjami i 
egzaminami. Ale ja to kocham, bo taniec to 
w końcu moja pasja. Zawsze też mogę liczyć 
na wsparcie mojej mamy Oli, całej rodziny 
siostry Reni, brata Irka i chłopaka Krzyśka  
– zaznacza Agnieszka. 

Robert Cebula

Muzyczna podróż w czasie Jazzowe improwizacje
Największych polskich przebojów lat 50. i 60. można było po-

słuchać 16 listopada w Górniczym Centrum Kultury. A wszyst-
ko to za sprawą recitalu Barbary Twardosz-Droździńskiej pod 
wiele mówiącym tytułem „Serduszko puka w rytmie cza-cza”. 
Złożyły się na niego najpopularniejsze utwory Heleny Majda-
niec, Marii Koterbskiej, Katarzyny Sobczyk, Sławy Przybylskiej, 
Anny German i innych gwiazd tamtych lat. Za sprawą takich 
utworów jak: „Parasolki”, „Trzynastego” czy „Mały Książę” jak 
za dotknięciem różdżki przybyli przenieśli się w czasie, nierzad-
ko do lat młodości. Artystka zapewniła wspaniałą atmosferę, co 
przełożyło się na dobrą zabawę uczestników koncertu.

Ewa

Przemek Strączek Trio zespół wywodzący się z Jastrzębia 
Zdroju zagrał dla rodzimej publiczności 8 listopada w klubie 
Eight.  Podczas ponad dwugodzinnego koncertu przybyli miło-
śnicy wymagającego gatunku muzycznego, jakim jest jazz mieli 
okazję posłuchać utworów z najnowszej płyty grupy „Earthly 
room”. Dodajmy, że płyta ta miała swoją premierę właśnie w 
naszym mieście. Koncert spotkał się z dużym zainteresowaniem 
mieszkańców. Ilość przybyłych jastrzębian zaskoczyła mile or-
ganizatorów i potwierdziła fakt, iż melomanów jazzowych w 
naszym mieście nie brakuje. 

Koncert przygotował Miejski Ośrodek Kultury. 
Ewa

Agnieszka razem z Arash’em (fot. ze zbiorów Agnieszki)
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Klub Sportowy „Orzeł” Moszcze-
nica 24 sierpnia 2007 r. podjął 
uchwałę o postawieniu Stowarzy-
szenia w stan likwidacji z dniem 
1 września 2007 r. Wszelkie zapy-
tania należy kierować do pana Ga-
briela Koczora - likwidatora Klubu, 
tel. 502-768-747.

Kolegium Sędziów Podokręgu Pił-
ki Nożnej w Skoczowie w miesiącu 
styczniu 2008r. organizuje bezpłatny 
kurs dla kandydatów (dziewcząt i 
chłopców) na sędziego piłki nożnej.

Wszelkie informacje, dotyczące 
warunków uczestniczenia w  kursie 
(wiek, stan zdrowia, termin i miejsce) 
można uzyskać, dzwoniąc pod numery 
telefonów: 605 735 135  i  504 191 585

Przewodniczący Kolegium Sędziów
Józef Mazur

Na razie poniżej oczekiwań

Nie tak wyobrażali sobie sympatycy siatkówki w naszym mieście występy zespołu Jastrzębskiego 
Węgla w rozgrywkach Polskiej Ligi Siatkówki. Aktualni wciąż wicemistrzowie Polski na półmetku 
sezonu zasadniczego zajmują miejsce poza czołową czwórką

AZS Częstochowa – Jastrzębski Wę-
giel 3:1 (20:25, 25:17, 28:26, 25:22)

JW: N. Iwanow, Murek, J. Iwanow, 
Prygiel, Yudin, Jurkiewicz, Rusek (libero) 
– Kamiński, Siezieniewski, Czarnowski.

Po pierwszym secie wydawało się, że 
jastrzębianie odniosą przekonywujące 
zwycięstwo nad zespołem z Częstocho-
wy. Wprawdzie początkowo prowadzili 
gospodarze, ale seria doskonałych bloków 
w wykonaniu graczy Jastrzębskiego Wę-
gla sprawiła, że gracze spod Jasnej Góry 
stracili ochotę do gry. Niestety okazało 
się, że tego dnia graczy trenera Roberto 
Santilliego nie było stać na więcej. Gospo-
darze prowadzeni przez doskonale grają-
cego Krzysztofa  Gierczyńskiego wygrali 
trzy kolejne partie. Goście swoją szansę 
na zdobycie chociaż jednego punktu 
roztrwonili w trzecim secie. Prowadzili w 
nim różnicą trzech, czterech punktów. W 
końcówce oddali jednak inicjatywę czę-
stochowianom, którzy, ku uciesze miej-
scowej publiczności, wygrali tę partię po 
dramatycznej końcówce. To sprawiło, że 
do kolejnego seta gospodarze podeszli z 
ogromną wiarą w możliwość odniesienia 
wygranej. Swojej szansy nie zmarnowali, 
stosunkowo łatwo wygrywając do 22.

Jastrzębski Węgiel – Resovia 3:2 (25:23, 
24:26, 25:27, 25:18, 15:8)

JW: N. Iwanow, Murek, J. Iwanow, 
Prygiel, Yudin, Jurkiewicz, Rusek (libero) 
– Kamiński, Siezieniewski, Czarnowski.

Świadkami bardzo dobrego meczu byli 
kibice, którzy przybyli do hali w Szero-
kiej. Spotkanie pokazało, że obie drużyny 
nie bez podstaw zaliczane są do grona 

pretendentów do medali. Pierwsze trzy 
sety rozgrzały kibiców do białości. Pierw-
szego z nich wygrali gospodarze. Jednak 
dwie kolejne partie zakończyły się sukce-
sem podopiecznych trenera Jana Sucha. 
Roberto Santilii dokonał zmiany, która 
odwróciła losy meczu. W miejsce słabo 
spisującego się w ataku Igora Yudina de-
sygnował do gry Pawła Siezieniewskiego. 
Ten pokazał, że zależy mu na grze w pod-
stawowej szóstce zespołu Jastrzębskiego 
Węgla. Jastrzębianie stosunkowo łatwo 
wygrali czwartą partię, a w tie-breaku 
wręcz zdemolowali drużynę Resovii. 

ZAK Kędzierzyn-Koźle – Jastrzęb-
ski Węgiel 3:2 (20:25, 25:18, 25:23, 
22:25, 18:16)

JW: N. Iwanow, Murek, Jurkiewicz, 
Prygiel, Siezieniewski, Czarnowski, 
Rusek (libero) – Łomacz, Kamiński, Go-
rzewski.

Niestety – siatkarze Jastrzębskiego Wę-
gla nie poszli za ciosem i po wygranym 
meczu z Resovią nie zdołali wygrać w 
Kędzierzynie-Koźlu. Zespół trenera Ro-
berto Santilliego tym razem przegrał po 
pięciu setach walki 2:3. W zespole wice-
mistrzów Polski zabrakło dwóch zawod-
ników przygotowujących się ze swoimi 
reprezentacjami do turnieju o Puchar 
Polski. Jewgienija Iwanowa i Igora Yudi-
na. Pierwszego seta wygrali jastrzębianie 
stosunkowo łatwo do 20. Kolejne dwie 
partie padły łupem gospodarzy. Kędzie-
rzynianie wygrywali w nich do 18 i 23. 
Jastrzębianie zdołali doprowadzić do tie-
breaka, wygrywając w czwartej odsłonie 
do 22. Wydawało się, że w decydującym 
secie górą będą nasi zawodnicy, którzy 
w pewnym momencie prowadzili już 
10:6. Ostatnie słowo należało jednak do 
zespołu ZKS Kędzierzyn-Koźle, którzy 
ostatecznie wygrali 18:16.

Jastrzębski Węgiel- Jadar Radom 3:0 
(25:23, 25:22, 25:21)

JW: N. Iwanow, Murek, Jurkiewicz, 
Prygiel, Siezieniewski, Czarnowski, Ru-
sek (libero) – Łomacz, Kamiński.

Siatkarze Jastrzębskiego Węgla w koń-
cu sięgnęli po komplet punktów w ligo-
wym meczu. Zdarzyło się to po raz drugi 
w tym sezonie, a przypomnijmy, że była 
to już ósma kolejka spotkań Polskiej Ligi 
Siatkówki. Zespół trenera Roberto Santil-
liego pokonał 3:0 drużynę Jadaru Radom, 
która zaledwie kilka dni wcześniej wygra-
ła ze Skrą Bełchatów.

Zwycięstwo ekipy Jadaru nad mistrza-
mi Polski było jak dotychczas największą 
sensacją ligowych rozgrywek. Opromie-

nieni tym sukcesem z podobnym zamia-
rem przyjechali do Jastrzębia Zdroju. 
Pierwszy set pokazał, że podopieczni 
trenera Wojciecha Stępnia są w dobrej 
dyspozycji. Niemal do ostatniej piłki 
trwała zażarta wymiana. W końcówce 
górę wzięło doświadczenie graczy Ja-
strzębskiego Węgla. Po ataku Roberta 
Prygla gospodarze wygrali 25:23. 

W drugiej odsłonie gra od początku 
toczyła się pod dyktando naszej drużyny. 
Świetną partię rozgrywał Robert Prygiel, 
który łącznie zdobył w tym meczu 23 
punkty i bezapelacyjnie zasłużył na miano 
najlepszego zawodnika spotkania. Goście 
mieli problemy z przyjęciem zagrywki. 
Trener Stępień dokonywał zmian. Mar-
cina Kocika zastąpił Sebastian Pęcherz, a 
za nieskutecznego w ataku Niemca Mar-
co Liefke wszedł Marcin Owczarski. Na 
niewiele się to zdało. Jastrzębianie grali 
na dobrym poziomie, choć trzeba przy-
znać, że popełniali też błędy, zwłaszcza 
w zagrywce. Seta zakończył efektowny 
pojedynczy blok Dawida Murka po ata-
ku Sebastiana Pęcherza. 25:22 i w meczu 
jastrzębianie prowadzili już 2:0.

Trzecia partia rozpoczęła się od prowa-
dzenia gości. Przy stanie 8:10 boisko opu-
ścić musiał dobrze dotąd grający Maciej 
Pawliński, któremu odnowiła się kontu-
zja kolana. To był przełomowy moment 
seta. Wprowadzony za niego ponownie 
na boisko Kocik miało ogromne proble-
my z odbiorem zagrywki, co skrzętnie 
wykorzystali gospodarze. Po ataku Pawła 
Siezieniewskiego jastrzębianie wygrali 25:
21 i w całym meczu 3:0.

(pk)

Trener Roberto Santilli (fot.pk)
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Hokeiści Czarnych Jastrzębi nie mają sobie równych w rozgrywkach pierwszej ligi. Podopieczni trenerów Stanisława 
Małkowa i Jacka Chrabańskiego odnieśli dotychczas komplet szesnastu zwycięstw. Nie trzeba być jasnowidzem, żeby 
prorokować pewne pierwsze miejsce jastrzębskiej drużyny na finiszu rozgrywek sezonu zasadniczego. Emocje cze-
kają nas dopiero w fazie play-off

Od wygranej do wygranej
MMKS Podhale Nowy Targ – Czarne 

Jastrzębie 2:8 (0:2, 2:4, 0:2)
0:1 Pavlacka, 0:2 Danieluk, 0:3 Bernacki, 

1:3 Neupauer, 1:4 Rajski, 2:4 Neupauer, 2:
5 Bernacki, 2:6 Szoeke, 2:7 Bernacki, 2:8 
Kiełbasa

MMKS Podhale Nowy Targ – Czarne 
Jastrzębie 3:5 (0:2, 1:1, 2:2)

0:1 Danieluk, 0:2 Materna, 0:3 Pomorski, 
1:3 Neupauer, 1:4 Kulas, 2:4 Bryniczka, 2:5 
Bernacki, 3:5 Fryźlewicz.

JKH: Jakubowski (Kosowski) - Gąska, 
Wolf, Danieluk, Pavlacka, Bernacki, 
Pastryk, Kiełbasa, Bibrzycki, Radwan, 
Piotrowski, Szynal, Maćkowiak, Rajski, 
Szoeke, Pomorski, Bryk, Materna, Kulas, 
Kąkol.

Młodzieżowy zespół Podhala Nowy 
Targ nie był zbyt wymagającym rywalem 
dla ekipy Czarnych Jastrzębi. Wprawdzie 
nowotarżanie „postraszyli” gości faktem, 
że w dni kiedy rozgrywane były te mecze 
pauzowała ekstraklasa i mieli okazję sko-
rzystać z usług graczy występujących w 
pierwszym zespole, ale tego nie uczynili. 
W efekcie Czarne Jastrzębie bez większe-
go wysiłku zdobyły komplet punktów. 
Znacznie łatwiej sztuka ta udała im się w 
pierwszym meczu, ale w drugim ani przez 
moment ich wygrana nie była zagrożona.

Czarne Jastrzębie – Orlik Opole 4:2 (2:
0, 0:1, 2:1)

1:0 Bernacki, 2:0 Szoeke, 2:1 Siwiak, 3:1 
Danieluk, 4:1 Danieluk, 4:2 Wacławczyk

Czarne Jastrzębie – Orlik Opole 8:2 (4:
0, 1:1, 3:1)

1:0 Danieluk, 2:0 Pavlacka, 3:0 Szoeke, 4:
0 Rajski, 5:0 Bibrzycki, 5:1 Szydło, 6:1 Pa-
vlacka, 7:1 Wolf, 7:2 Olejnik, 8:2 Bernacki.

JKH: Jakubowski (Mrula) - Gąska, Wolf, 
Danieluk, Pavlacka, Bernacki, Pastryk, 
Kiełbasa, Bibrzycki, Radwan, Piotrowski, 
Szynal, Maćkowiak, Rajski, Szoeke, Po-
morski, Bryk, Materna, Kulas, Kąkol.

- Chyba ich trochę zlekceważyliśmy 
– powiedział po pierwszym meczu z Or-
likiem trener Jacek Chrabański. Takich 
emocji nie było jeszcze na „Jastorze” w 
tym sezonie. Bardzo zacięty mecz sprawił, 
że publiczność w końcu mogła zobaczyć 
trochę walki. Opolanie, w których składzie 

znalazło się kilku byłych graczy Czarnych 
Jastrzębi, zagrali bardzo ambitnie. Na 
sprawienie niespodzianki nie mieli jednak 
szans. Różnica, jaka dzieli obie drużyny, 
najbardziej widoczna była w pierwszej ter-
cji spotkania rewanżowego. Wówczas to 
gospodarze zagrali na swoim normalnym 
poziomie i szybko prowadzili 4:0. Kiedy 
losy meczu były już rozstrzygnięte, trener 
Stanisław Małkow pozwolił 
sobie nawet na zmianę bram-
karza. Piotra Jakubowskiego 
zastąpił młody Paweł Mrula.

UKS Zagłębie Sosnowiec 
– Czarne Jastrzębie 1:6 (0:1, 
0:4, 1:1)

0:1 Szynal, 0:2 Szoeke, 0:
3 Rajski, 0:4 Danieluk, 0:5 
Danieluk,0:6 Bernacki, 1:6 
Ślusarczyk.

UKS Zagłębie Sosnowiec 
– Czarne Jastrzębie 0:20 (0:
13, 0:3, 0:4)

0:1 Wolf, 0:2 Materna, 0:
3 Pavlacka, 0:4 Radwan, 0:5 
Rajski, 0:6 Bernacki, 0:7 Radwan, 0:8 Kieł-
basa, 0:9 Rajski, 0:10 Bibrzycki, 0:11 Szoeke, 
0:12 Wolf, 0:13 Kiełbasa, 0:14 Danieluk, 0:
15 Danieluk, 0:16 Radwan, 0:17 Radwan, 
0:18 Mackiewicz, 0:19 Danieluk, 0:20 Mać-
kowiak.

JKH: Jakubowski (Mrula) - Gąska, Wolf, 
Danieluk, Pavlacka, Bernacki, Pastryk, 
Kiełbasa, Bibrzycki, Radwan, Piotrowski, 
Szynal, Maćkowiak, Rajski, Szoeke, Po-
morski, Bryk, Materna, Kulas, Kąkol

Młodzi sosnowiczanie będą chcieli o 
tych meczach szybko zapomnieć. O ile w 
pierwszym spotkaniu stracili sześć goli, 
to w końcówce zdołali zdobyć honorowe 
trafienie. Jednak w niedzielnym meczu do-
znali prawdziwej klęski. Jastrzębianie za-
aplikowali im 20 goli. Już w pierwszej ter-
cji bramkarz Zagłębia aż trzynastokrotnie 
musiał wyciągać krążek z własnej bramki. 
Później goście byli bardziej wyrozumiali, 
ale nie zmienia to faktu, że odnieśli naj-
wyższą wygraną w tym sezonie. 

HC GKS Katowice – Czarne Jastrzębie 
2:7 (0:7, 0:0, 2:0)

0:1 Bryk, 0:2 Bernacki, 0:3 Danieluk, 0:4 
Pavlacka, 0:5 Radwan, 0:6 Rajski, 0:7 Kąkol, 
1:7 Grobarczyk, 2:7 Fonfara.

HC GKS Katowice – Czarne Jastrzębie 2:
3 (0:0, 1:1, 1:2)

1:0 Trybuś, 1:1 Bernacki, 1:2 Danieluk, 2:
2 Grobarczyk, 2:3 Bernacki.

JKH: Jakubowski (Kosowski) - Gąska, 
Wolf, Danieluk, Pavlacka, Bernacki, Pa-
stryk, Gil, Kiełbasa, Bibrzycki, Radwan, 
Piotrowski, Szynal, Maćkowiak, Rajski, 
Szoeke, Pomorski, Bryk, Materna, Kulas, 
Kąkol.

Kiedy po zaledwie kwadransie gry 
zespół Czarnych Jastrzębi miał na swoim 
koncie siedem strzelonych goli można 
było się zastanawiać, czy aby na pewno 
ten mecz jest spotkaniem dwóch najlep-
szych drużyn pierwszej ligi. Jastrzębianie 
wiedząc, że wygraną mają w kieszeni, w 
dwóch następnych tercjach nie forsowali 
już tempa. Pozwolili sobie nawet na stratę 
dwóch goli. Nie zmieniło to faktu, że od-
nieśli bardzo pewne zwycięstwo.

W drugim meczu było już ciekawiej. 
Katowiczanie wyciągnęli wnioski po 
sobotniej klęsce i tym razem zagrali bar-
dzo uważnie w obronie. Objęli nawet 
prowadzenie po golu weterana pierwszo-
ligowych lodowisk 38-letniego Marka Try-
busia. Jeszcze przed końcem drugiej tercji 
do remisu doprowadził Rafał Bernacki. 
Po golu Mateusza Danieluka jastrzębianie 
doprowadzili do stanu 2:1, ale po trafieniu 
Marka Grobarczyka gospodarze mogli li-
czyć na punktową zdobycz. Nic z tego. Na 
19 sekund przed końcową syreną gola na 
wagę szesnastego zwycięstwa w sezonie 
zdobył Barnacki.                                  (pk)

Paweł Siezieniewski rozwiązał za porozumieniem stron kontrakt z jastrzębskim klubem. Zastąpił 
go Brazylijczyk Rafael de Souza Lins

Zmiany kadrowe
Sezieniewski, za pośrednictwem swoje-

go menedżera Andrzeja Grzyb, od kilku 
dni czynił próby rozwiązania kontraktu. 
Były reprezentant kraju nie pasował do 
koncepcji gry trenera Roberto Santilliego. 
Nie był też w stanie wygrać rywalizacji 
na przyjęciu z Dawidem Murkiem oraz 

Australijczykiem Igorem Yudinem. Pozy-
skaniem Siezieniewskiego zainteresowana 
była Delecta Bydgoszcz. W grę wchodzi 
podobno także Politechnika Warszawska. 
Na jego miejsce nasz klub zakontraktował 
siatkarza z Brazylii Rafaela de Souzę Linsa. 
To 24-letni zawodnik, który występował 

ostatnio w Adjuntas Puerto Rico. Zaliczył 
również trzy sezony w lidze szwajcarskiej 
w zespole Seat Volley Nafels, z którym 
zdobył puchar oraz mistrzostwo kraju. W 
sezonie 2006/2007 został wybrany najlep-
szym graczem ligi. Ma także na swym kon-
cie grę w kadrze narodowej kadetów.

(pk) 

Nie mają sobie równych w lidze (fot.pk)
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W listopadzie piłkarze GKS Jastrzębie zakończyli jesienną rundę rozgrywek drugiej ligi. Trzy 
ostatnie mecze rozegrali na wyjazdach. Zdobyli w nich sześć punktów, chociaż byli też bliscy 
wywalczenia korzystnego wyniku w Warszawie w meczu z Polonią 

Byle do wiosny

ŁKS Łomża – GKS Jastrzębie 0:3 (0:2)
0:1 Wrześniak, 32. min.
0:2 Woźniak, 45. min.
0:3 Rusinek, 57. min.
GKS: Paś – Wrześniak, Ciemięga, 

Wrzask, Pielorz – Woźniak, Grabczyń-
ski, Adaszek (75. Sałek), Małkowski (68. 
Foszmańczyk) – Rusinek, Żbikowski (82. 
Narwojsz).

Mając w pamięci inauguracyjny mecz z 
ekipą ŁKS Łomża, w którym wprawdzie 
jastrzębianie wygrali 3:1, ale bardzo po 
ciężkim spotkaniu, trener Piotr Rzepka 
umiejętnie taktycznie nastawił swój ze-
spół do gry z kontry. Przyniosło to efekty 
już w pierwszej części meczu. Goście 
strzelili w niej dwa gole. Bramkarza z 
Łomży pokonali Janusz Wrześniak i 
Bartosz Woźniak. Po zmianie stron go-
spodarze rzucili się do zdecydowanych 
ataków, ale zamiast strzelić choćby kon-
taktowego gola, nadziali się na kontratak 
GKS-u, po którym Krzysztof Rusinek po 
raz trzeci umieścił piłkę w ich bramce. 
W końcówce drużyna GKS Jastrzębie 
nie wykorzystała jeszcze kilku okazji do 
podwyższenia wyniku.

Polonia Warszawa – GKS Jastrzębie 
2:0 (0:0)

1:0 Piątek, 60. min.
2:0 Olszar, 88. min.
GKS: Paś – Wrześniak, Ciemięga, 

Wrzask (79. Narwojsz), Bednarek – Fosz-
mańczyk (68. Chrabąszcz), Pielorz, Ada-
szek, Małkowski – Rusinek, Żbikowski.

Z pewnością wynik tego meczu mógł 
być korzystniejszy. Gdyby sędziemu 
Robertowi Kubasowi nie zabrakło od-
wagi w 87. minucie, to wynik mógł być 
inny. 

Po pierwszej połowie utrzymywał 
się bezbramkowy rezultat. Wynik ten 
piłkarze GKS Jastrzębie zawdzięczają 
głównie świetnej postawie bramkarza 
Piotra Pasia, który w ostatnich minu-
tach premierowej odsłony doskonałymi 
interwencjami uchronił swój zespół od 
utraty gola. Szczęście opuściło nasz ze-
spół w 60. minucie. Wówczas to Łukasz 
Piątek po szybkiej wymianie podań z 
Grzegorzem Wędzyńskim znalazł się 
oko w oko z Pasiem i nie zmarnował 
okazji do 
zdobycia gola. 
P r o w a d z e -
nie Polonii 
sprawiło, że 
jastrzębianie 
od tej pory 
grali bardziej 
o fensywnie . 
N a j l e p s z ą 
okazję do 
wyrównania 
z m a r n o w a ł 
Maciej Mał-
kowski, który 
zdecydował 
się na strzał z 
prawej nogi z 

linii pola karnego. Piłka poszybowała 
wysoko nad poprzeczką bramki Rado-
sława Majdana. W 87. min. pod bramką 
gospodarzy doszło do brzemiennej w 
skutki sytuacji. Po dośrodkowaniu Mi-
chała Chrabąszcza w polu bramkowym 
doszło do ogromnego zamieszania. Pró-
bujący interweniować Majdan zderzył 
się z jednym z obrońców Polonii, a zmie-
rzającą do pustej bramki piłkę ręką za-
trzymał Nigeryjczyk Obeme Marcelinus. 
Po konsultacji z sędzią liniowym arbiter 
główny orzekł, że bramkarz Polonii był 
faulowany w polu bramkowym. Za-
miast ewidentnego rzutu karnego dla 
gości, podyktował rzut wolny dla Po-
lonii. Gospodarze wyprowadzili kontrę, 
po której Sebastian Olszar zdobył dla 
nich drugiego gola.                       (pk)

Bilans ostatnich spotkań: sześć punktów w trzech meczach (fot.pk)

W płetwach na „Lagunie”
Gromią rywalki

150 zawodników i zawodniczek z siedmiu klubów z Polski, 
Czech i Słowacji wystartowało w zawodach barbórkowych w 
pływaniu w płetwach. Impreza odbyła się 1 grudnia na pływalni 
„Laguna”.

Zawody były jednocześnie czwartym turniejem środkowoeuro-
pejskiej ligi, w której brały udział cztery klubu, w tym reprezen-
tanci Klubu Działalności Podwodnej Nautilus z Jastrzębia Zdroju. 
W końcowej klasyfikacji tej rywalizacji zwyciężyli przedstawiciele 
czeskiej Laguny Nowi Iczin. Jastrzębianie zajęli drugie miejsce, ale 
prezes Nautilusa Krzysztof Radomski twierdzi, że na przeszko-
dzie w uzyskaniu lepszego rezultatu stanęły kłopoty finansowe.

- Nie było nas stać na udział we wszystkich zawodach. Nie wystarto-
waliśmy w Zlinie, bo po prostu nie mieliśmy wystarczająco dużo środ-
ków, by tam pojechać – mówi Krzysztof Radomski.

Dlatego do klasyfikacji generalnej jastrzębianie zdobywali 
punkty tylko w trzech zawodach. To i tak wystarczyło, by zająć 
w niej drugie miejsce. Na trzeciej pozycji uplasowali się pływacy 
Nemo Zlin, a na czwartej Carety Zwoleń. 

Poza tą klasyfikacją w turnieju barbórkowym wystąpili repre-
zentanci Rekina Wrocław, Nurka Bytom i Toruńczyka Toruń. Nie-
wątpliwie gwiazdami zawodów byli medaliści mistrzostw świata 
i Europy – Adrian Winiarski i Katarzyna Truszczyńska.         (pk)

Cztery mecze, cztery zwycięstwa – to bilans pierwszych 
spotkań kobiecej drużyny Białych Jastrzębi w rozgryw-
kach ligi hokejowej. Zespół trenera Marka Kozyry jest na 
razie zdecydowanym liderem tych rozgrywek.

Imponująco rozpoczęły rozgrywki dziewczęta Białych 
Jastrzębi. Już w pierwszym swoim występie jastrzębianki 
zdobyły komplet punktów wygrywając w wyjazdowym 
meczu z Unią Oświęcim 5:1. W kolejnych występach 
nasze zawodniczki odniosły następne zwycięstwa. Na 
lodowisku „Jastor” pokonały one Jaskółki Toruń 11:0 i 
Stoczniowca Gdańsk 13:4. W swoim czwartym występie 
dzielne hokeistki wygrały Krakowie z Cracovią 16:2. 

Obecnie jastrzębianki są liderkami kobiecej ligi. Z kom-
pletem punktów, na drugim miejscu, plasuje się główny 
rywal naszej drużyny w wyścigu po mistrzowską koronę 
– GKS Tychy. Białe Jastrzębie wyprzedzają tyszanki zde-
cydowanie lepszym bilansem bramkowym.

(pk)
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Ogłoszenie otwartego konkursu ofert na wspieranie zadań publicznych Miasta Jastrzębie Zdrój w 
dziedzinie kultury w roku 2008

Zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie (Dz.U. Nr 96 z 2003 r., poz. 873 z 
późn. zmianami) oraz na podstawie uchwały Rady Miasta Jastrzębie 
Zdrój z dnia 18 października 2007 r. – Roczny program współpracy 
z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2008, Prezydent 
Miasta Jastrzębie Zdrój zaprasza do składania ofert na wspieranie 
zadań publicznych w dziedzinie kultury, których realizacja rozpoczyna 
się począwszy od dnia 1 lutego 2008 roku do 30 listopada 2008 roku. 

Planowana wysokość dotacji w projekcie budżetu na w/w cel wynosi 
140.000,00 zł. Wysokość środków jest prognozowana, a ostateczny 
limit wydatków zostanie określony w uchwale budżetowej Rady Miasta 
Jastrzębie Zdrój na 2008 rok.

I. Oferty mogą być składane przez:
1. organizacje pozarządowe w rozumieniu ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie ( Dz.U. nr 
96 z 2003 r. poz. 873 z późn. zmianami), 
2. osoby prawne i jednostki organizacyjne działające na podstawie 
przepisów o stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w 
Rzeczpospolitej Polskiej, o stosunku Państwa do innych kościołów 
i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności sumienia i 
wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności 
pożytku publicznego, 
3. stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego, 
4. jednostki organizacyjne podległe organom administracji publicznej lub 
przez nie nadzorowane.

II. Przedmiot konkursu:
1. Organizowanie imprez artystycznych: festiwali, przeglądów, 
prezentacji,  warsztatów – oferty plastyczne, muzyczne, fotograficzne, 
teatralne i inne. 
2. Wydawanie niskonakładowych, niekomercyjnych publikacji i 
periodyków, książek, także z wykorzystaniem innych technik zapisu 
niż druk, nagrań fonograficznych i audiowizualnych popularyzujących 
kulturę miasta Jastrzębia Zdroju.
3. Edukacja kulturalna dzieci i młodzieży.
4. Realizacja wystaw, konkursów, koncertów i innych wydarzeń 
plenerowych łączących różne obszary kultury. 
5. Organizacja Pokazów Zabytkowych Sikawek Konnych

III.  W otwartym konkursie ofert mogą uczestniczyć organizacje, które 
łącznie spełniają następujące warunki:
1. zamierzają realizować zadania na rzecz mieszkańców Miasta 
Jastrzębie Zdrój, obejmą programem jak największą liczbę 
mieszkańców 
2. prowadzą działalność statutową w zakresie zadania publicznego na 
którą składają ofertę – w ramach objętych konkursem
3. dysponują odpowiednio wykwalifikowaną kadrą zdolną do realizacji 
poszczególnych zadań
4. posiadają doświadczenie niezbędne do realizacji zadań będących 
przedmiotem konkursu
5. przedstawią poprawnie sporządzoną ofertę na stosownym formularzu 
wraz z wymaganymi załącznikami: 
a) oświadczenie o nieprowadzeniu działalności gospodarczej w 
rozumieniu art. 9 ustawy o   działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie,
b) aktualny odpis z rejestru 
c) sprawozdanie finansowe (bilans) za rok 2006 i  sprawozdanie 
merytoryczne za rok 2007
d) harmonogram rzeczowy wydatków z realizacji zadania (termin, 
miejsce realizacji zadania, kalkulacja wydatków)
e) statut organizacji
f) oświadczenie wnioskodawcy o niezaleganiu z płatnościami na rzecz 
podmiotów publiczno-prawnych
g) oświadczenie, że podmiot nie wykorzystał dotacji niezgodnie z 
przeznaczeniem, co wyklucza przyznanie dotacji przez kolejne 3 lata 
zgodnie z art. 145 ust. 6 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2005 r. nr 249 poz. 2104) 

Wymienione dokumenty, (każda strona skopiowanego dokumentu 
powinna mieć adnotację „za zgodność z oryginałem”), muszą być 
opatrzone datą, pieczęcią oraz podpisami osób uprawnionych 

do reprezentowania wnioskodawcy. Niespełnienie tego warunku 
automatycznie  spowoduje nieważność danego dokumentu. 
6.     Rozpatrzenie ofert nastąpi w terminie nie przekraczającym 2 
miesięcy od upływu terminu ich składania.
7.  Realizacja zadań zgłoszonych do konkursu ofert powinna rozpocząć 
się 1 lutego 2008 r. i zakończyć przed 30 listopada 2008 r.
8.    Podmioty, które składają kilka ofert w konkursie, powinny złożyć 
każdą ofertę z odrębnym kompletem załączników. 

IV. Przy rozpatrywaniu ofert brane będą pod uwagę oraz oceniane 
następujące kryteria: 
Suma punktów przypadających na 1 osobę w komisji konkursowej 
wynosi 100.
1. wartość merytoryczna – poziom artystyczny, nowatorstwo, 
atrakcyjność dla odbiorców – 40 punktów
2. kalkulacja finansowa  (budżet łącznie ze środkami własnymi) – 30 
punktów
3. kwalifikacje i doświadczenie w przygotowaniu podobnych 
przedsięwzięć – 20 punktów
4. promocja projektu – 10 punktów
Wymagana minimalna liczba punktów uprawniająca oferentów do 
otrzymania dotacji wynosi 50 proc. maksymalnej sumy punktów 
możliwych do uzyskania.

V. 1. Nie będą rozpatrywane oferty niekompletne, nieprawidłowo 
wypełnione, złożone po  terminie, nie zawierające warunków 
określonych w niniejszym ogłoszeniu.
2. Dopuszcza się uzupełnianie ofert w terminie do ostatniego dnia 
składania ofert.

VI. Złożenie oferty nie jest równoznaczne z przyznaniem dotacji.

VII. Kwota przyznanej dotacji może być niższa od określonej w ofercie.

VIII. Warunkiem przystąpienia do konkursu jest złożenie oferty w 
terminie 30 dni od ogłoszenia tj. do 19 grudnia 2007 r. włącznie, 
zgodnej ze wzorem określonym w Rozporządzeniu Ministra Gospodarki, 
Pracy i Polityki Społecznej z 27 grudnia 2005 r. w sprawie wzoru 
oferty realizacji zadania publicznego, ramowego wzoru umowy o 
wykonanie zadania publicznego i wzoru sprawozdania z wykonania 
tego zadania (Dz.U Nr 264, poz. 2207), w Kancelarii (pok. 020) Urzędu 
Miasta  Jastrzębie Zdrój Al. Piłsudskiego 60 (wzór oferty znajduje się 
na stronie internetowej Urzędu Miasta pod adresem: www.jastrzebie.pl, 
oraz w pokoju 205 UM), szczegółowe informacje tel. 032 47 85 241.

IX. Decyzję dotyczącą wyboru ofert i wysokości ich dofinansowania 
podejmuje Prezydent Miasta Jastrzębia Zdroju, po zapoznaniu się z 
opinią Komisji Konkursowej.

X.O podjętych decyzjach w formie zarządzenia, składający ofertę 
powiadamiani są pisemnie. Od podjętych decyzji nie przysługuje 
odwołanie.
XI. Warunkiem zawarcia umowy jest w przypadku przyznania dotacji 
w wysokości niższej niż wnioskowana – korekta kosztorysu projektu. 
Środki finansowe nie będą przekazywane przed datą zawarcia umowy.

XII. Kontrola prawidłowości wykonywania zadania publicznego, w 
tym wydatkowania przekazanych środków finansowych, może być 
przeprowadzana w toku realizacji zadania oraz po jego zakończeniu.

XIII.  W rozliczeniu dofinansowania nie będą uwzględniane dokumenty 
finansowe wystawione przed datą zawarcia umowy. 

XIV.  Podstawą roszczeń finansowych w stosunku do Miasta Jastrzębie 
Zdrój może być wyłącznie zawarta umowa.

XV. Wysokość środków publicznych przekazanych organizacjom 
pozarządowym na realizację zadań w dziedzinie kultury w roku 
2007  wyniosła 140.000,00 złotych. 
Prezydent Miasta zastrzega sobie prawo do odwołania konkursu 
bez podania przyczyny oraz do proporcjonalnego obniżenia kwoty 
przyznanej dotacji w przypadku zmniejszenia kosztów całkowitych 
zadania wskazanych w kosztorysie.
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Ogłoszenie otwartego konkursu ofert na wspieranie zadań publicznych Miasta Jastrzębie Zdrój w 
dziedzinie kultury fizycznej i sportu dzieci i młodzieży oraz krajoznawstwa w roku 2008 

Zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie (Dz.U. Nr 96, poz. 873 z późn. zmianami) oraz na podstawie 
uchwały Rady Miasta Jastrzębie Zdrój z dnia 18 października 2007 r. – Roczny 
program współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2008, 
Prezydent Miasta Jastrzębie Zdrój zaprasza do składania ofert na wspieranie 
zadań publicznych w dziedzinie kultury fizycznej i sportu dzieci i młodzieży oraz 
krajoznawstwa, których realizacja rozpoczyna się od dnia 1 lutego 2008 roku do 
30 listopada 2008 roku. 

Planowana wysokość dotacji w projekcie budżetu na w/w cel wynosi 410.000,00 
zł. Wysokość środków jest prognozowana, a ostateczny limit wydatków zostanie 
określony w uchwale budżetowej Rady Miasta Jastrzębie Zdrój na 2008 rok.

I. Oferty mogą być składane przez:
1. organizacje pozarządowe w rozumieniu ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. Nr 96 z 2003 r. ,poz. 
873 z późn. zmianami)
2. osoby prawne i jednostki organizacyjne działające na podstawie przepisów o 
stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o 
stosunku Państwa do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o 
gwarancjach wolności sumienia i wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują 
prowadzenie działalności pożytku publicznego
3. stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego
4. jednostki organizacyjne podległe organom administracji publicznej lub przez 
nie nadzorowane działające w obszarze kultury fizycznej i sportu oraz 
krajoznawstwa

II. Zadania mogą być realizowane w szczególności poprzez:
1. wspomaganie rozwoju i uzdolnień sportowych dzieci i młodzieży
2. organizowanie imprez, zawodów sportowych rangi ogólnopolskiej lub 
międzynarodowej
3. organizowanie imprez, zawodów sportowych, których uczestnikami będą 
osoby niepełnosprawne
4. szkolenie sportowe dzieci i młodzieży do 18 roku życia

III. Zadania winny być realizowane w dyscyplinach sportowych oraz w zakresie:
organizacji imprez, rajdów z zakresu krajoznawstwa, szczególnie w środowisku 
dzieci i młodzieży.

IV. W otwartym konkursie ofert mogą uczestniczyć organizacje, które łącznie 
spełniają następujące warunki:
1.   zamierzają realizować zadania na rzecz mieszkańców Miasta Jastrzębie 
Zdrój, obejmą programem jak największą liczbę mieszkańców 
2.   prowadzą działalność statutową w zakresie zadania publicznego na którą 
składają ofertę – w ramach objętych konkursem
3. dysponują odpowiednio wykwalifikowaną kadrą zdolną do realizacji 
poszczególnych zadań
4. posiadają doświadczenie niezbędne do realizacji zadań będących 
przedmiotem konkursu
5. przedstawią poprawnie sporządzoną ofertę na stosownym formularzu wraz z 
wymaganymi załącznikami: 

a) oświadczenie o nieprowadzeniu działalności gospodarczej w rozumieniu art. 
9 ustawy o   działalności pożytku publicznego i wolontariacie,
b) listę zawodników, którzy są członkami klubu potwierdzoną przez właściwy 
polski związek sportowy (imię, nazwisko, data urodzenia, adres) w  przypadku 
szkolenia dzieci i młodzieży
c) aktualny odpis z rejestru 
d) sprawozdanie  finansowe (bilans) za rok 2006 i sprawozdanie merytoryczne 
za 2007
e) harmonogram rzeczowy wydatków z realizacji zadania (termin, miejsce 
realizacji zadania, kalkulacja wydatków)
f) statut organizacji
g) oświadczenie wnioskodawcy o niezaleganiu z płatnościami na rzecz 
podmiotów publiczno-prawnych
h) oświadczenie, że podmiot nie wykorzystał dotacji niezgodnie z 
przeznaczeniem, co wyklucza przyznanie dotacji przez kolejne 3 lata zgodnie z 
art. 145 ust. 6 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych (Dz. U. 
z 2005 r. nr 249 poz. 2104) 

Wymienione dokumenty (każda strona skopiowanego dokumentu powinna mieć 
adnotację „za zgodność z oryginałem”), muszą być opatrzone datą, pieczęcią 
oraz podpisami osób uprawnionych do reprezentowania wnioskodawcy. 
Niespełnienie tego warunku automatycznie  spowoduje nieważność danego 
dokumentu!

6. dysponują zabezpieczeniem finansowym i rzeczowym na realizację zadania 
pn. „Szkolenie sportowe dzieci młodzieży” co najmniej w 25 proc. kwoty 
potrzebnej do wykonania zadania, w pozostałych zadaniach co najmniej 50 
proc. kwoty potrzebnej.
Podmioty, które składają kilka ofert w konkursie, powinny złożyć każdą ofertę z 
odrębnym kompletem załączników.

V. Przy rozpatrywaniu ofert brane będą pod uwagę następujące kryteria:
1. merytoryczne (w szczególności: zasięg działania, mierzalny cel działania, 
miejsce wykonania zadania, cykliczność proponowanego projektu, osiągnięcia 
sportowe, innowacyjność zadania) – 0-40 pkt 
2. finansowe – 0-40 pkt
-      koszty realizacji planowanego zadania – stosunek ponoszonych nakładów 
do zamierzonych 
       efektów i celów 
-      udział środków własnych oraz z innych źródeł finansowania 
-      realność stosowanych stawek jednostkowych
3. organizacyjne (w szczególności: posiadane zasoby kadrowe, rzeczowe 
(lokalowe, sprzętowe), doświadczenie w realizacji powyższych zadań, liczba 
zawodników w klubach) – 0-20 pkt 

Wymagana minimalna liczba punktów uprawniająca oferentów do otrzymania 
dotacji wynosi 50 proc. maksymalnej sumy punktów możliwych do uzyskania.

VI. Dotacja obejmuje koszty :
- zakup sprzętu sportowego niezbędnego do realizacji zadania
- wynagrodzenie kadry trenerskiej
- wynajem obiektów i sprzętu (z wyjątkiem kosztów wynajmu własnych lub 
dzierżawionych)
- nagrody rzeczowe (potwierdzone protokołem odbioru)
      - opłaty startowe i licencyjne
      - transport
      - obsługa sędziowska 
      - obsługa medyczna (podczas imprez)
      - zakup materiałów promocyjnych w przypadku organizacji imprez
- wyżywienie i noclegi podczas wyjazdu na zgrupowania oraz udziału w 
zawodach (w przypadku szkolenia dzieci i młodzieży)

VII. 1. Nie będą rozpatrywane oferty niekompletne i nieprawidłowo wypełnione, 
złożone po  terminie, nie zawierające warunków określonych w niniejszym 
ogłoszeniu.
2. Dopuszcza się uzupełnianie oferty w terminie do ostatniego dnia składania 
ofert.

VIII. Złożenie oferty nie jest równoznaczne z przyznaniem dotacji.

IX. Kwota przyznanej dotacji może być niższa od określonej w ofercie.

X. Warunkiem przystąpienia do konkursu jest złożenie oferty w terminie 30 dni 
od ogłoszenia tj. do 19 grudnia 2007 r. włącznie, zgodnej ze wzorem 
określonym w Rozporządzeniu Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej 
z 27 grudnia 2005 r. w sprawie wzoru oferty realizacji zadania publicznego, 
ramowego wzoru umowy o wykonanie zadania publicznego i wzoru 
sprawozdania z wykonania tego zadania (Dz.U Nr 264, poz. 2207), w Kancelarii 
(pok. 020) Urzędu Miasta Jastrzębie Zdrój Al. Piłsudskiego 60.(wzór oferty 
znajduje się na stronie internetowej Urzędu Miasta pod adresem: 
www.jastrzebie.pl, oraz w pokoju 205, 206 UM), szczegółowe informacje tel. 032 
47 85 241 lub 032 47 85 117.

XI. Decyzję dotyczącą wyboru ofert i wysokości ich dofinansowania podejmuje 
Prezydent Miasta Jastrzębia Zdroju, po zapoznaniu się z opinią Komisji 
Konkursowej.

XII.O podjętych decyzjach w formie zarządzenia, składający ofertę 
powiadamiani są pisemnie. Od podjętych decyzji nie przysługuje odwołanie.

XIII. Warunkiem zawarcia umowy jest w przypadku przyznania dotacji w 
wysokości niższej niż wnioskowana – korekta kosztorysu projektu. Środki 
finansowe nie będą przekazywane przed datą zawarcia umowy.

XIV. Kontrola prawidłowości wykonywania zadania publicznego, w tym 
wydatkowania przekazanych środków finansowych, może być przeprowadzana 
w toku realizacji zadania oraz po jego zakończeniu.

XV.  W rozliczeniu dofinansowania nie będą uwzględniane dokumenty 
finansowe wystawione przed datą zawarcia umowy. 

XVI.  Podstawą roszczeń finansowych w stosunku do Miasta Jastrzębie Zdrój 
może być wyłącznie zawarta umowa.

XVII. Wysokość środków publicznych przekazanych organizacjom 
pozarządowym na realizację zadań w dziedzinie kultury fizycznej i sportu dzieci 
i młodzieży oraz krajoznawstwa w roku 2007  wyniosła 400.000,00 złotych. 

Prezydent Miasta zastrzega sobie prawo do odwołania konkursu bez podania 
przyczyny oraz do proporcjonalnego obniżenia kwoty przyznanej dotacji w 
przypadku zmniejszenia kosztów całkowitych zadania wskazanych w 
kosztorysie.
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Prezydent Miasta Jastrzębie Zdrój informuje o możliwości 
składania wniosków celem uzyskania  stypendium spor-
towego Miasta Jastrzębie Zdrój dla zawodników, którzy 
osiągnęli wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie 
międzynarodowym lub krajowym.

Stypendia sportowe mają na celu wspieranie rozwoju młodzieży (do ukoń-
czenia 25 roku życia), szczególnie uzdolnionej sportowo, posiadającej miej-
sce zamieszkania na terenie miasta Jastrzębie Zdrój, zrzeszonej w klubach 
i stowarzyszeniach kultury fi zycznej mających siedzibę na terenie miasta 
Jastrzębie Zdrój.
Stypendia będą przyznawane zawodnikom amatorom, uprawiającym sport 
na podstawie innej niż umowa o pracę lub umowa cywilno-prawna i nie otrzy-
mującym za to wynagrodzenia.

I. Stypendium sportowe może być przyznane zawodnikowi za uzyskanie w 
roku 2007 znaczącego wyniku sportowego, tj. miejsca I – III w następujących 
zawodach:
1/ Igrzyska  Olimpijskie,
2/ Mistrzostwa Świata,
3/ Mistrzostwa Europy,
4/ Mistrzostwa Polski   organizowane przez Polskie Związki Sportowe,
5/ Uniwersjada.

         
II. Z wnioskiem o przyznanie stypendium wystąpić mogą:
1/ Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Jastrzębie Zdrój.
2/ Zarządy klubów i stowarzyszeń kultury fi zycznej, działających na terenie 
miasta Jastrzębie Zdrój.
3/ Dyrektorzy szkół.
Złożenie wniosku o stypendium nie jest równoznaczne z jego przyznaniem.

III. Wniosek o przyznanie stypendium musi zawierać następujące informa-
cje:
1/ dane osobowe wnioskodawcy ( adres, NIP, PESEL, nr dow. osobistego),
2/ dane o osiągnięciach w zakresie sportu,
3/ uzasadnienie wnioskodawcy wymienionego w § 4 ust. 1,
4/ zobowiązanie do informowania Komisji ds. Stypendiów Sportowych o 
zaistniałych okolicznościach prowadzących do wstrzymania lub cofnięcia 
stypendium,
5/ o źródle i okresie pobierania innych stypendiów,
6/ w przypadku pobierania nauki aktualne zaświadczenie ze szkoły lub uczel-
ni potwierdzające ten fakt.

IV. Wniosek można otrzymać w Wydziale Kultury i Sportu UM (pokój 205, 206 
budynek A). Znajduje się ponadto na stronie internetowej www.jastrzebie.pl.

V. Wnioski o stypendium należy składać w kancelarii UM (pokój nr 020 budy-
nek A) Urzędu Miasta  Jastrzębie Zdrój w terminie do 15 grudnia  2007 r. 

Prezydent Miasta Jastrzębie Zdrój informuje o moż-
liwości składania wniosków celem wyróżnienia i na-
grodzenia zawodników za wysokie wyniki sportowe w 
sporcie kwalifi kowanym

Wyróżnienia / nagrody pieniężne będą przyznawane zawod-
nikom raz w roku w sporcie kwalifi kowanym indywidualnym i 
zespołowym zawodnikom zrzeszonym w klubach sportowych 
z siedzibą w Jastrzębiu Zdroju, którzy  w roku 2007 osiągnęli sukces 
sportowy rangi, o której mowa poniżej.

I. Wyróżnienia i nagrody pieniężne za osiągnięcie wysokiego wyniku 
sportowego w sporcie kwalifi kowanym są przyznawane: 
1/ za zajęcie  miejsca medalowego na zawodach rangi Mistrzostw 
Polski (Ogólnopolska Olimpiada Młodzieży lub Puchar Polski lub 
Igrzyska Młodzieży) organizowanych przez Polskie Związki Spor-
towe lub za
2/ wzięcie udziału w Mistrzostwach Europy lub
3/ wzięcie udziału w Mistrzostwach Świata lub
4/ wzięcia udziału w Igrzyskach Olimpijskich lub
5/ za awans do wyższej ligi w grach zespołowych

         
II. Z wnioskiem o przyznanie wyróżnienia/nagrody wystąpić mogą:
1/ organizacje oraz instytucje realizujące zadania  z zakresu kultury 
fi zycznej, mające siedzibę w Jastrzębiu Zdroju
2/ Polskie Związki Sportowe
3/ Prezydent oraz zastępcy Prezydenta Miasta
4/ właściwa Komisja Rady Miasta ds. sportu

III. Zawodnicy muszą posiadać licencję zawodnika, uprawniającą 
do uczestnictwa we współzawodnictwie sportowym.

IV. Wniosek o przyznanie wyróżnienia/ nagrody musi zawierać na-
stępujące informacje:
1/ dane osobowe wnioskodawcy ,
2/ przynależność klubowa, dyscyplina sportowa, kategoria wiekowa 
3/ sportowy życiorys kandydata
4/ dane o osiągnięciach w zakresie sportu, na podstawie których do-
konane jest zgłoszenie do wyróżnienia/nagrody (osiągnięcia należy 
udokumentować).

V. Wniosek można otrzymać w Wydziale Kultury i Sportu UM ( pokój 
205, 206 budynek A). 
Znajduje się ponadto na stronie internetowej www.jastrzebie.pl

VI. Wnioski należy składać w kancelarii UM (pokój nr 020 budynek 
A) Urzędu Miasta  Jastrzębie Zdrój w terminie do 15 grudnia 2007 r. 

Jastrzębski Zakład Komunalny przy ul. Dworcowej 17D w 
Jastrzębiu Zdroju informuje, iż posiada w sprzedaży złom 
lekki w cenie 0,55 zł brutto / 1 kg oraz złom ciężki w cenie 
0,64 zł brutto / 1 kg. Złomowane elementy konstrukcyjne 
można obejrzeć w siedzibie Jastrzębskiego Zakładu 
Komunalnego przy ul. Dworcowej 17D w Jastrzębiu Zdroju.
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„Fundusz Poręczeń Kredytowych” Sp. z o.o.
Ul. 1 Maja 47, 44-330 Jastrzębie Zdrój
Tel./fax (032) 476 40 19, www.fpkj.pl

zapraszamy pn. – pt. od 8.00 do 16.00

Poręczenie Funduszu – dobry sposób na uzyskanie kredytu dla fi rm

Kim jesteśmy:
Fundusz Poręczeń Kredytowych powstał w grudniu 2003 roku. Jest  instytucją, 
która udziela poręczeń kredytów i pożyczek zaciąganych przez przedsiębiorców 
w bankach oraz funduszach pożyczkowych. Pomysł uruchomienia Funduszu 
zrodził się w Urzędzie Miasta Jastrzębie Zdrój (udziałowiec strategiczny) jako 
jedno z narzędzi mających na celu wspieranie przedsięwzięć gospodarczych. 
 Nasza oferta:
• Poręczenia mogą być udzielane na spłatę kredytów i 
pożyczek  przeznaczonych na fi nansowanie nakładów inwestycyjnych i 
środków obrotowych 
• Poręczenie udzielane jest na maksymalny okres do 60 miesięcy
• Maksymalna kwota poręczenia wynosi 100 tys. zł,  nie więcej niż 70% kapitału 
kredytu/pożyczki
Udzielamy poręczeń pomostowych na czas uzyskania prawnego 
zabezpieczenia kredytu
Nie pobieramy opłat za rozpatrzenie wniosku:
Współpracujemy z Bankiem Spółdzielczym w Jastrzębiu Zdroju, Bankiem 
PKO BP, ING Bankiem Śląskim, Bankiem BPH,  Bankiem BISE, Funduszem 
Górnośląskim, Górnośląską Agencją Przekształceń Przedsiębiorstw, 
Stowarzyszeniem ‘Bielskie Centrum Przedsiębiorczości”. 

Promocja
Do 31.12.2007 roku  - pobieramy niższe prowizje za udzielone poręczenia.

Podziękowanie Hospicjum Domowe im. ks. Eugeniusza Dutkiewicza 
SAC przy parafi i św. Katarzyny w Jastrzębiu Zdroju

 SERDECZNIE  DZIĘKUJE:
• Księżom Proboszczom i Władzom Miasta za  okazaną  życzliwość, 
przychylność i zgodę na kwestę na cmentarzach.
• Mieszkańcom Jastrzębia Zdroju i Pawłowic za ogromne serce
• Młodzieży szkół podstawowych, gimnazjalnych, średnich, studentom 
oraz dorosłym biorącym udział w zbiórce pieniędzy.
• Stowarzyszeniu Przyjaciół Miejskiej Biblioteki Publicznej
• Mediom i Wszystkim, którzy pomogli przy organizacji zbiórki. 
Dzięki Państwa sercu, życzliwości i hojności zebraliśmy kwotę

22,730.58 zł

Zebrane środki przeznaczymy na zakup  środków 
higieny osobistej,  środków opatrunkowych i urzą-
dzeń potrzebnych do pielęgnacji chorych.  

Zarząd Hospicjum Domowego 
im. ks. E. Dutkiewicza SAC 

w Jastrzębiu Zdroju
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K a l e n d a r z  I mp r e z  M i e j s k i c hmp r e z  
grudzień 2007

Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji

14.12  
godz.  8.00

IV Mistrzostwa Jastrzębia Zdroju w Piłce Halowej 
Szkół;Hala Sportowa „Omega”, ul.Harcerska 14a

14.12
godz.19.00

Ślizgawka z muzyką fi lmową – Lodowisko „Jastor”, 
ul.Leśna

15.12 
godz.15.00

XI  kolejka gr.A - Grand Prix Miejskiej Ligi Piłki Halowej 
- Hala Sportowa „Omega”, ul.Harcerska 14A

16.12
godz.  9.00

XI  kolejka gr.B - Grand Prix Miejskiej Ligi Piłki Halowej 
- Hala Sportowa „Omega” ul.Harcerska 14A

16.12 
godz.  8.30

VI kolejka I ligi - Miejska Liga Siatkówki Amatorów - sala 
gimnastyczna Gimnazjum Nr 10, ul.Piastów

18.12
godz.  8.00

IV Mistrzostwa Jastrzębia Zdroju w Piłce Halowej Szkół; 
Hala Sportowa „Omega”, ul.Harcerska 14a

20.12 
godz.  8.00

IV Mistrzostwa Jastrzębia Zdroju w Piłce Halowej Szkół; 
Hala Sportowa „Omega”, ul.Harcerska 14a

21.12
godz.  8.00

IV Mistrzostwa Jastrzębia Zdroju w Piłce Halowej Szkół; 
Hala Sportowa „Omega”, ul.Harcerska 14a

23.12 
godz.  8.30

I kolejka II runda II ligi - Miejska Liga Siatkówki 
Amatorów - sala gimnastyczna Gimnazjum Nr 10, 
ul.Piastów

26-28.12 
godz.  8.00

Międzynarodowy Turniej Hokejowy Żaków o Puchar 
Prezydenta Miasta 
 (HC  Brest , HC Pribram , Vastom Moskva, 
Paradaguava Ryga , JKH  Czarne Jastrzębie) -  
Lodowisko  „Jastor” , ul.Leśna

Liga Mistrzów- Siatkówka - Lodowisko „Jastor”, ul.Leśna
19.12        

godz.18.15 KS Jastrzębski Węgiel – Piet Zoomers

Ponadto:
Zajęcia Klubu Biegacza MOSiR Jastrzębie
sektor H na 
koronie Stadionu 
Miejskiego

zapisy i treningi codziennie od poniedziałku do piątku w 
godz.17.00 – 19.00

Zajęcia Klubu Sportowego Tańca Towarzyskiego
sala nr 11  
Stadionu 
Miejskiego

zapisy dla dzieci, młodzieży i dorosłych: od poniedziałku do 
piątku godz.16.00 – 20.00

Kryta Pływalnia 
„Laguna” 
ul.Warszawska 11 
tel. 032 4752-500

poniedziałek  godz.  7.00,17.00,18.00,19.00,20.00,21.00;
wtorek  godz.  16.00,17.00,18.00,19.00,20.00,21.00;
środa   godz.  7.00,17.00,18.00,19.00,20.00,21.00; 
czwartek  godz.15.00,16.00,17.00,18.00,19.00,20.00,21.00;
piątek    godz. 7.00,17.00,18.00,19.00,20.00,21.00;
sobota   godz.   7.00-21.00 włącznie z wyjątkiem godz.11.00
niedziela    godz.  7.00-21.00 włącznie
Ceny biletów: ulgowy 3 zł, normalny 5 zł;
Ceny biletów – weekend: godz.7.00,8.00,9.00,20.00 – 2 zł 
dla wszystkich
godz. 10.00 - 19.00 – dla młodzieży 2 zł, pozostałe – 5 zł

Lodowisko 
„JASTOR” 
ul.Leśna 4  tel. 
032 47617-50

Ślizgawki ogólnodostępne 
wtorek      godz. 19.00
środa     godz. 19.00
piątek   godz. 19.00
sobota   godz. 11.00,15.00, 20.00
niedziela   godz. 11.00,15.00, 20.00 (17,18,11. o godz. 
20.00 ślizgawki się nie odbędą) 
Ceny biletów: ulgowy 3 zł, normalny 5 zł, wypożyczenie 
łyżew 3 zł.

Ślizgawki  
w okresie  
świąteczno 
- noworocznym 
- Lodowisko 
„JASTOR” 

22.12 sobota  - 11.00, 15.00, 20.00 
23.12 niedziela – 11.00, 15.00, 20.00
24.12 poniedziałek  - 10.00, 12.00 
26.12 środa – 11.00, 13.00, 18.00, 20.00 
27.12 czwartek  - 12.30 ,19.00
28.12 piątek  - 12.30, 20.00 
29.12 sobota – 12.30, 18.00, 20.00 
30.12 niedziela  - 11.00, 13.00, 18.00, 20.00
31.12 poniedziałek – 10.00, 12.00
01.01 wtorek – 17.00, 19.00

Wszelkich informacji udziela dział organizacji imprez MOSiR 
tel./032/ 4718-614, www.mosir.xm.pl, mosir@xm.pl.

Komunikat w sprawie zeznań rocznych pit-28 za 2007 rok

Podatnicy osiągający przychody opodatkowane ryczałtem od 
przychodów ewidencjonowanych zobowiązani są w terminie do 
dnia 31 stycznia 2008 roku złożyć zeznanie na druku PIT-28.

Formularz zeznania PIT-28 przeznaczony 
jest dla podatników, osiągających przychody
z pozarolniczej działalności gospodarczej oraz 
osób fi zycznych osiągających przychody z najmu, 
podnajmu, dzierżawy, poddzierżawy lub innych 
umów o podobnym charakterze, jeżeli umowy
te nie są zawierane w ramach prowadzonej pozarolniczej 
działalności gospodarczej.

Do zeznania PIT-28, jeżeli występują określone okoliczności 
załącza się:
− załącznik PIT-28/A stanowiący informację o przychodach 

podatnika z działalności prowadzonej na własne nazwisko oraz 
z najmu, podnajmu, dzierżawy, poddzierżawy lub innych umów
o podobnym charakterze,

− załącznik PIT-28/B będący informacją o 
przychodach podatnika z działalności prowadzonej
w formie spółki ( spółek) osób fi zycznych,

− załącznik PIT/O dotyczący informacji o 
odliczeniach od dochodu ( przychodu ) i od podatku
w roku podatkowym (podatnikom nie przysługuje ulga z 
tytułu wychowywania dzieci),

− załącznik PIT/D informujący o odliczeniach wydatków 
mieszkaniowych w roku podatkowym. Podatnicy, którzy po 
raz pierwszy dokonują odliczeń z tytułu spłaty odsetek od 
kredytu (pożyczki) mieszkaniowego, wraz z załącznikiem 
PIT/D składają oświadczenie PIT-2K.

Podatnicy składający zeznania PIT-28 mogą złożyć wniosek o 
przekazanie 1 % podatku należnego na rzecz organizacji pożytku 
publicznego ( OPP ). W tym celu wypełniają poz. 136, 137 i 138 
zeznania PIT-28, podając nazwę organizacji pożytku publicznego 
( OPP ), numer Krajowego Rejestru Sądowego ( KRS ) oraz 
kwotę, którą podatnik chce przekazać. Wnioskowana kwota
nie może przekraczać 1% ryczałtu wynikającego z zeznania 
podatkowego. Podatnik nie może podzielić swojego 1 % między 
kilka organizacji.
Przekazanie kwoty w wysokości nieprzekraczającej 1% 
podatku należnego wynikającego z zeznania podatkowego, 
po zaokrągleniu do pełnych dziesiątek groszy w dół, po 
pomniejszeniu o koszty przelewu bankowego, dokona 
naczelnik urzędu skarbowego właściwy miejscowo
dla złożenia zeznania podatkowego, w terminie trzech miesięcy 
od upływu terminu dla złożenia zeznania podatkowego, pod 
warunkiem, że zeznanie podatkowe zostanie złożone przed 
upływem terminu określonego dla złożenia tego zeznania ( czyli 
do dnia 31.01.2008 r. )

Druki zeznań podatkowych i załączników dostępne są w 
siedzibach urzędów skarbowych.
W naszym urzędzie można je pobrać w sali obsługi podatnika, 
usytuowanej na parterze budynku Nr 1. Obowiązujące wzory 
formularzy podatkowych dostępne są również na stronie 
internetowej Ministerstwa Finansów pod adresem:

www.mf.gov.pl 

Naczelnik Urzędu Skarbowego
w Jastrzębiu Zdroju
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Miejski Ośrodek Kultury

13.12. 
godz. 16.00

„Dobra akcja to atrakcja” turniej gry w bilard dla 
gimnazjalistów – świetlica „Iskierka”

16.12. 
godz. 16.30

Widowisko plenerowe Pt. „Opowieści Wigilijne” w 
wykonaniu „Teatru 4 Żywioły”  z Wrocławia – wstęp 
wolny. Park Zdrojowy w Jastrzębiu Zdroju

17.12  
godz. 17.00

„Świąteczne kartki” zabawy plastyczne – świetlica 
„Astra”

18.12. 
godz. 14.30

„Lepienie bałwana i inne śnieżne figle – migle” zabawy 
dla dzieci – plac przy Domu Sołeckim w Ruptawie

19.12. 
godz. 10.00

XVI JASTRZĘBSKI PRZEGLĄD JASEŁEK 
finał  przeglądu w Domu Zdrojowym

19.12. 
godz. 16.00

„Zróbcie sami dla swojej rodzinki gwiazdkowe upominki” 
zabawy plastyczne dla dzieci – świetlica „Skarbnik”

19.12. 
godz. 16.30 „Idą święta” zajęcia plastyczne – świetlica „Nastolatek”

19.12. 
godz. 16.30

„Bombowe bombki choinkowe” zajęcia plastyczne dla 
dzieci – klub „Metronom”

20.12.
godz. 16.00

„W blasku świąt” zajęcia dla dzieci i młodzieży 
– świetlica „Kanon”

27.12. 
godz. 10.00

„Zabawa w kolory” zajęcia integracyjne – świetlica 
„Nastolatek”

27.12. 
godz. 10.00

„Hocki – klocki” zabawy dla dzieci i młodzieży – świetlica 
„Kanon”

27.12. 
godz. 10.00

„Zimowe kryształki” zabawy dla dzieci – świetlica 
Skarbnik”

27.12. 
godz. 11.00

„Krzyżówki z choinką” zabawy dla dzieci – świetlica 
„Astra”

27.12. 
godz. 11.00

„Zabawa w detektywa” konkurs dla dzieci i młodzieży 
– świetlica „Iskierka”

28.12. 
godz. 11.00

„Międzyświąteczny turniej tenisa stołowego” zajęcia 
sportowe – świetlica „Stryszek”

31.12. 
godz. 22.00

  SYLWESTER POD GWIAZDAMI
W programie: występ zespołu wokalno – tanecznego 
„Salsa”, dyskoteka oraz pokaz sztucznych ogni

20.12. 
godz. 16.00

Cykl edukacyjny „Przygoda ze sztuką” „Edward Munch” 
– świetlica „Iskierka”

Wystawy:
Galeria Eπcentrum

7 – 31.12. Wystawa pokonfrontacyjna IX Międzynarodowych 
Konfrontacji Artystycznych im. Andrzeja Resa.

Galeria Historii Miasta

18.12.2007r. 
– 29.02.2008r.

„Szopka bożonarodzeniowa różnych kultur i narodów” 
wystawa ze zbiorów Muzeum Zabawek i Zabawy w 
Kielcach. 
Wernisaż 18.12.2007 r. godz. 17.00

Wystawy 
stałe:

- Kuchnia śląska II połowy XIX wieku i I połowy XX 
wieku
- Historia jastrzębskiego górnictwa węglowego
- Pradzieje i historia ziemi jastrzębskiej

Międzyszkolny Ośrodek Sportowy
GIMNASTYKA KOREKCYJNO-KOMPENSACYJNA DLA 
PRZEDSZKOLAKÓW
Prowadząca: Danuta Madej

poniedziałek 9.00 - 10.30 – Publiczne Przedszkole Nr 16
11.00 - 11.30, 12.15 – 13.15 – Publiczne 
Przedszkole Nr 5

wtorek 
10.00 - 11.00 – Publiczne Przedszkole nr 14
12.30 - 13.30, 14.00 – 14.30 - Publiczne 
Przedszkole nr 6

środa 9.30 - 10.30 – PP Nr 15
12.00 – 13.30 – PP Nr 20

czwartek 9.00 - 10.30 – PP Nr 18
12.30 - 14.00 – PP Nr 24

piątek 10.00 -11.00 – PP Nr 19
13.00 - 14.30 – PP Nr 8

KOSZYKÓWKA DZIEWCZĄT
Prowadzący: Dariusz Gruszczyk
gimnazja:
Zespół Szkół Nr 2 
(ul. Poznańska 1A)

- wtorek 17.30 - 19.00
- sobota   8.00 - 9.30 

szkoły 
ponadgimnazjalne:
Zespół Szkół Nr 2 
(ul. Poznańska 1A)

poniedziałek 16.00 – 17.30
piątek 17.30 – 19.00
sobota 9.30 – 11.00

KOSZYKÓWKA CHŁOPCÓW
Prowadzący: Jarosław Marciniak
szkoły podstawowe  
(kl. III-VI)
Szkoła Podstawowa 
Nr 10 (ul. Zielona 
2a)

wtorek, czwartek  16.00 – 17.30
środa 16.30 – 18.00

PIŁKA SIATKOWA DZIEWCZĄT
Prowadzący: Jarosław Musiał

szkoły podstawowe:

poniedziałek 15.30 – 16.30  Szkoła Podstawowa 
Nr 6 (ul. Śląska 6)
wtorek   16.00 – 17.30 Szkoła Podstawowa Nr 4 
(ul. Kościuszki 19)
czwartek 16.30 – 17.30 Szkoła Podstawowa Nr 4

gimnazja i szkoły 
ponadgimnazjalne

poniedziałek 17.30 – 19.00 – szkoły 
ponadgimnazjalne - Zespół Szkół Nr 3 (ul. 
Wrocławska 6)
wtorek 17.30 – 19.00 – gimnazjum (kl. I-II) 
– Gimnazjum Nr 8 (ul. Katowicka 35)
środa 18.15 – 19.30 – gimnazjum kl. III, szkoły 
ponadgimnazjalne – Zespół Szkół Nr 3
czwartek 17.30 – 18.30 – szkoły ponadgimnazjalne 
- Gimnazjum nr 8
piątek 16.00 – 17.30 – gimnazjum kl. I-II 
– Gimnazjum Nr 8
17.30 – 19.00 – gimnazjum kl. III, szkoły 
ponadgimnazjalne – Gimnazjum Nr 8

PIŁKA SIATKOWA CHŁOPCÓW
Prowadzący: Włodzimierz Madej
gimnazja i szkoły 
ponadgimnazjalne:
Zespół Szkół Nr 6 
(ul. Harcerska 12)

środa 18.45 – 21.00
piątek 15.00 – 17.15

PIŁKA RĘCZNA i GRY ZESPOŁOWE DZIEWCZĄT i CHŁOPCÓW
Prowadzący: Bogdan Sroczyński

szkoły podstawowe 
(kl. IV – VI)

poniedziałek 14.30 – 16.00 – chłopcy - Szkoła 
Podstawowa Nr 1 (ul. Pszczyńska 125)
19.15 – 20.45 – juniorki – piłka ręczna -  Zespół 
Szkół Nr 2
wtorek 13.30 – 15.00 –  dziewczęta - Szkoła 
Podstawowa Nr 1  
17.15 – 18.45 – chłopcy - Szkoła Podstawowa Nr 16 
(ul. K. Paryskiej 18 c)
środa  13.30 – 15.00 – chłopcy - Szkoła 
Podstawowa Nr 1 
17.00 – 18.30 – juniorki – piłka ręczna – Hala 
OMEGA
czwartek 13.30 – 15.00 - dziewczęta – Szkoła 
Podstawowa Nr 1
17.15 – 18.45 – dziewczęta - Szkoła 
Podstawowa Nr 16
piątek    17.00 – 18.30 – juniorki – piłka ręczna 
– Hala OMEGA

PŁYWANIE DZIEWCZĄT I CHŁOPCÓW
Prowadząca: Elżbieta Górska

szkoły podstawowe 
(kl.I-IV)
Basen Zespołu 
Szkół Nr 6 (ul. 
Harcerska 12)

- poniedziałek 14.45 – 15.30 gr. I, 
15.30 – 16.15 gr. IV
- wtorek 14.45 – 15.30 gr. II, 15.30 – 16.15 gr. V, 
16.15 – 17.00 gr. III
- środa 14.45 – 15.30 gr. I,  15.30 – 16.15 gr. IV
- czwartek 14.45 – 15.30 gr. II, 15.30 – 16.15 gr. V, 
16.15 – 17.00 gr. III

TENIS STOŁOWY DZIEWCZĄT I CHŁOPCÓW 
Prowadzący: Jarosław Kolekta
Hala OMEGA (ul. 
Harcerska 14 A)

- wtorek, środa – 16.00 – 19.00
- czwartek – 16.00 – 17.30

ZAJĘCIA LEKKOATLETYCZNE
Prowadzący: Daniel Kania
gimnazja i szkoły 
ponadgimnazjalne
Zespół Szkół Nr 1 
(ul. Graniczna 2)

- poniedziałek 16.00 – 17.30
- środa  17.00 – 18.30

Organizator sportu – Grzegorz Pustułka
- poniedziałek godz. 9.00 – 13.00 Międzyszkolny Ośrodek Sportowy 
(ul. Harcerska 14 B)
Kontakt: Międzyszkolny Ośrodek Sportowy tel. 032 471 44 66; 
www.mos.jasnet.pl ,
e-mail mos@um.jastrzebie.pl 
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Biblioteka Główna, ul. Wielkopolska 1a

03-31.12 „Oleje i pastele” – Wiola Gaszka – wystawa 
twórczości

03-31.12 „Bożonarodzeniowe obrzędy i obyczaje” – konkurs 
czytelniczy

03-31.12 „Cicha noc” – konkurs muzyczny

03-31.12 „Moja ojczyzna – Jastrzębie Zdrój” – konkurs 
czytelniczy

Dla dzieci :)
03-31.12 „Gwiazdkowe nastroje” – konkurs czytelniczy

03-31.12 „Dobre, bo sprawdzone” – prezentacja twórczości 
J.J. Sempé

03-31.12 „Mądra głowa” – konkurs czytelniczy dotyczący 
twórczości J.J. Sempé

18.12 
godz.:16:00

Spotkania z książką dla przedszkolaków – warsztaty 
literacko-plastyczne

17.12  
godz.:16:30 „Zielone Jabłuszko” – spotkania grupy teatralnej

13.12    
godz.16:00

„Kolędy i pastorałki” – spotkanie świąteczno-
noworoczne dla dzieci z klubu plastycznego 
PĘDZELEK

„Zimowe czytanki” – głośne czytanie dla przedszkolaków i dzieci klas 
I-III szkół podstawowych – terminy do ustalenia, 
tel. (032)471 67 68 w.38 
ENTER – nauka obsługi komputera dla najmłodszych – terminy 
i godziny do ustalenia, tel. (032)471 67 68 w.38 
„W wigilijną noc” – etnograficzna lekcja biblioteczna – terminy do 
ustalenia, tel. (032)471 67 68 w.38

Filia nr 1, ul. Opolska Pawilon 723
12.12.2007 

– 
31.01.2008

„Świąteczno-zimowe nastroje przedszkolaków” 
– wystawa prac dzieci z PP nr 18

03.12.2007 
– 

31.01.2008
„W świątecznej szacie” – wystawa prac dzieci z kółka 
plastycznego „Akwarelka”

10-22.12 „Choinkowi goście” – konkurs czytelniczy dla 
młodszych dzieci

03-28.12 „Konkurs świąteczny” – konkurs dla dorosłych
Lekcje biblioteczne – tematy i terminy do uzgodnienia, tel. (032) 471 
88 39

Filia nr 2, ul. Witczaka 3a

03-31.12 „Odszukane w cieniu” – wystawa fotografii Mirosława 
Mizery

03-31.12 „Abecadło z pieca spadło” – konkurs literacki dla 
dzieci

03-31.12 „Klasyka: książka, którą wszyscy chwalą, lecz nikt jej 
nie czyta” M.Twain – konkurs literacki dla dorosłych

14.12
godz.13:00

Rękodzieło artystyczne – warsztaty budowania 
szopek bożonarodzeniowych. 
Wystawa szopek i zajęcia prowadzone przez 
Krystiana Zająca

19.12 „Dzień baśniowy” – Królowa Śniegu

Codziennie: zajęcia indywidualne  dla dzieci: gry planszowe, 
rysowanie, kolorowanie, rozwiązywanie rebusów, krzyżówek itp.
„Genius” – zajęcia w klubie artystycznym dla dzieci, czwartki godz. 
15:00 i 17:00 
20.12 godz. 12.00 – zajęcia w klubie artystycznym dla dorosłych „Da 
Vinci” 
www.genius.pl  – zajęcia komputerowe dla dzieci; piątki, godz. 15:
00-16:00
www.masnowka.pl – zajęcia komputerowe dla dorosłych; czwartki i 
piątki, godz. 16.00 – 17.30
„Książka na telefon” – dostawa książek osobom unieruchomionym w 
domu tel. (032) 476 13 61
„Seanse bajkowe” – wyświetlanie i czytanie bajek – terminy do 
uzgodnienia, tel. (032) 476 13 61
Lekcje biblioteczne – terminy do uzgodnienia, tel. (032) 476 13 61
Lekcje edukacyjne z wykorzystaniem materiałów i sprzętu dla 
niewidomych i słabo widzących 
Podróże po świecie – cykl edukacyjny dla dzieci – terminy do 
uzgodnienia, tel. (032) 476 13 61

Filia nr 3, ul. Krakowska 38

03-21.12 „Biblioteczny kącik kulinarny” – zbieramy świąteczne 
przepisy regionalne

10-14.12 „Mity Greków i Rzymian” – konkurs czytelniczy
10-21.12 „Polskie zwyczaje świąteczne” – konkurs czytelniczy

czwartki, godz.: 14:00 – „Hetman” – kółko szachowe
piątki, godz.: 14:00 – „Kleks” – kółko plastyczne 
„Spotkania z prokuratorem”–terminy do uzgodnienia, 03247116 97

Filia nr 4, ul. Turystyczna 12

03-31.12 „Bohaterowie naszych książek” – konkurs czytelniczy 
dla uczniów szkół podstawowych

03-31.12 „Opowieść wigilijna” – konkurs plastyczny związany z 
tradycjami Świąt Bożego Narodzenia

Filia nr 5, ul. Jasna 1a
03-31.12 „Mikołajkowa loteria” – quizy, zagadki, rebusy
03-31.12 „Hu hu ha – nasza zima zła” – konkurs plastyczny

03-31.12 „Tradycje świąteczne u nas i naszych przyjaciół” 
– konkurs czytelniczy

Filia nr 6, ul. Wiejska 35i
03-21.12 „Fantastyczna Narnia” – konkurs czytelniczy

13.12 
godz.15:00

„Wesoły korowód bałwanków” – konkurs literacki dla 
gimnazjalistów

20.12 
godz.15:00

„Czekamy na święta” – wykonywanie ozdób 
choinkowych – zajęcia plastyczne

14,17,21.12 „Czytanie na śniadanie” – głośne czytanie bajek oraz 
zajęcia z przedszkolakami

Lekcje biblioteczne – tematy i terminy do ustalenia, tel. 03247525 50
Filia nr 7, ul. Cieszyńska 101

13-14.12 „Choinkowe prezenty” – krzyżówka
17-18.12 „Świąteczne zabawy” – zajęcia dla dzieci

Lekcje biblioteczne – tematy i terminy do ustalenia, tel. (032) 475 26 
39

Filia nr 9, ul. Wodeckiego 2
03-28.12 „W świecie biblijnych postaci ” – konkurs czytelniczy
03-31.12 „Anielska galeria” – wystawa aniołów

18.12 „Kolędowania” – konkurs śpiewania i znajomości 
kolęd

„Klub Znawców Literatury” – zajęcia literackie w każdy piątek o 
godz.: 16:00 – warsztaty literackie

Filia nr 10, ul. Reja 10

03-31.12 „Samotność w sieci” – konkurs czytelniczy dla 
dorosłych

03-31.12 „Tajemnicze zadania do rozwiązania” – konkurs 
czytelniczy dla dzieci

10-31.12
„Andrzej Mleczko – geniusz i prześmiewca” – 
ekspozycja związana z postacią wybitnego polskiego 
rysownika

01-15.12 „Anielskie bajania” – konkurs literacki dla dzieci na 
ułożenie fraszki o Aniele/Aniołach

03-31.12
Gwiazdkowe pytania” – konkurs (pytanie na każdy 
dzień miesiąca) dotyczący tradycji, zwyczajów, 
obrzędów bożonarodzeniowych

„Przedszkolandia” – głośne czytanie w ramach akcji „Cała Polska 
czyta dzieciom” – wtorki 
„Książkolubek” – warsztaty literacko-plastyczne dla dzieci i 
młodzieży – czwartki (gr. młodsza-godz. 15:00, 
gr. starsza - godz.16:00)
Warsztaty komputerowe: „Prolib, katalog elektroniczny dIa dzieci i 
młodzieży – jak z niego korzystać?” – zajęcia indywidualne, 
zapisy: tel. (032)474 15  62
CAPSLOCK – zajęcia komputerowe dla najmłodszych, zapisy: 
tel. (032)474 15  62
Lekcje biblioteczne, wycieczki do biblioteki; tematy i terminy do 
ustalenia, tel. (032)474 15  62

Filia nr 14, ul. Brzechwy 7a
03-31.12 „Bajki dla dzieci”– konkurs czytelniczy
03-31.12 „Przygody Pingwinka” – konkurs plastyczny

„Witamy w bibliotece” spotkanie z przedszkolakami, 
tel. 03247347  30           
Zajęcia plastyczne „PLAMKA”  czwartki godz.: 12:00
20.12 – Błyszczące ozdoby na choinkę
27.12 – Bajeczne maski    

Filia nr 16, ul. B. Czecha 19a
03-14.12 „Moja gwiazdka” – konkurs plastyczny
03-31.12 „Gdzie jest Mikołaj” – konkurs dla najmłodszych

Miejska 
Biblioteka Publiczna



fot. K.Kilijańska


